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 رئیس عدلیه: اتفاقات ارزی سال های اخیر
تکرار نشود

رئیس قوه قضائیه با اشــاره به اخلال در بازار ارز گفت: اتفاق سال های ۹۶ و ۹۸ 
که ابتدا اعلام شــد اخلال در نظام ارزی بوده و سپس بانک مرکزی محتوای نامه 
رسمی خود را تغییر داد، نباید مجدد تکرار شود.به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قوه قضائیه با 
بیان اینکه از خدای متعال مسألت داریم که توفیق بودن در مسیر حق، استواری 

در این مسیر و عاقبت به خیری را به ما عنایت فرماید... ادامه در صفحه 2

صدور ۴ میلیون کارت ملی هوشمند تا پایان سال
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی از برگزاری جلسه این کمیسیون با وزیر راه و شهرسازی درباره سامانه املاک و اسکان خبر داد و گفت: کمیسیون 

اصل نود همچنین جلسه ای با وزیر کشور درباره آخرین وضعیت صدور کارت ملی هوشمند و نارضایتی های مردم نسبت به تعویق در صدور کارت ملی برگزار کرد.
علی خضریان در گفت و گو با ایســنا در توضیح جلســه امروز کمیسیون اصل نود گفت: این جلســه به منظور بررسی آخرین وضعیت سامانه املاک و اسکان و با توجه 
به آغاز فصل بودجه و پیش بینی های مالیاتی در بودجه ســال ۱۴۰۱ و وابســته بودن موضوع اخذ مالیات از خانه های خالی به سامانه املاک و اسکان و با حضور وزیر راه و 

شهرسازی، مسئولان ارشد سازمان امور مالیاتی، شرکت ثبت اسناد و املاک، شرکت پست و سایر دستگاه های ذیربط برگزار شد.
وی افزود: ابتدا وزیر از آخرین وضعیت ســامانه، گزارشــی ارائه کرد. همچنین آماری درخصوص میزان مشارکت مردم در خوداظهاری املاک و واحدها در این سامانه 

و در زمان موعد مقرر به اطلاع اعضای کمیسیون رسید.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در مجلس یازدهم تصریح کرد: از آنجایی که اتصال دســتگاه های مرتبط نظیر وزارت علوم، شــهرداری 
کلانشهرها، آموزش و پرورش، وزارت نیرو و توانیر، سازمان ثبت و حتی سازمان امور مالیاتی هنوز به سامانه املاک و اسکان به صورت کامل انجام نشده، مقرر شد وزارت 
راه و شهرسازی ظرف یک هفته با برگزاری جلسات هماهنگی مقدمات اتصال این سازمان ها را به سامانه جامع فراهم کند. همچنین موضوع تبلیغات برای تشویق مردم 

به ثبت نام در این سامانه و آگاهی بخشی برای عواقب عدم مشارکت و خوداظهاری را نیز در برنامه قرار داده و درخصوص آن به کمیسیون گزارشی ارائه دهد.
وی با اشاره به اینکه مهلت قانونی ثبت نام در سامانه اسکان و املاک به پایان رسیده است، گفت: از آنجایی که مهلت ثبت نام در سامانه یکبار تا پایان آذرماه تمدید شده، 
نیاز است پس از فراخوان با تصمیم شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا، یکبار دیگر فرصت ثبت نام در این سامانه مهیا شود، لذا مقرر شد وزیر این موضوع را نیز پیگیری 
و مراتب را به کمیسیون گزارش کند.سخنگوی کمیسیون اصل نود افزود: در بخش دیگری از این جلسه، آخرین وضعیت صدور کارت ملی هوشمند و نارضایتی های مردم 

نسبت به تعویق در صدور کارت ملی و عدم دریافت خدمات وابسته به کارت ملی توسط برخی سازمان ها با حضور وزیر کشور مورد بررسی قرار گرفت.

نمایش ۵ هزار سال فرهنگ و هنر ایران در برلین

 نمایشــگاهی در برلین با نمایش بیش از صدها اثر تاریخی، بازدیدکنندگان را در 
سفری به ۵ هزار سال فرهنگ و هنر ایران با خود همراه می کند.

به گزارش ایرنا، برای اولین بار در تاریخ موزه های برلین، نمایشــگاهی با تمرکز بر 
تاریخ فرهنگ و هنر ایــران، از دوران تمدن های اولیه گرفته تا عصر مدرن، در یکی 
از گالری های این شهر برپا شده اســت. در نمایشگاه ایران: پنج هزار سال فرهنگ و 
هنر که در گالری جیمز سیمون در جزیره موزه های برلین برگزار شده، ۳۶۰ شیء از 
کلکسیون ساریخانی در لندن و اشیایی از موزه های دولتی برلین در معرض نمایش 
بازدیدکنندگان قرار گرفته اســت.  به گزارش ایرنا، پایگاه اطلاع رســانی موزه های 
دولتی برلین در مطلبی نوشت: در گذر هزاران سال، یک چشم انداز فرهنگی جذاب 
در ایران به وجود آمده اســت؛ این کشــور که در بین صحراها، رشته کوه ها و دریاها 
قرار گرفته، خانه تمدن های بزرگ تاریخی بوده اما با این حال دســتاوردهای هنری 
آن برای بیشتر افراد خارج از حلقه پژوهشــگران همچنان ناشناخته است. هدف از 
برپایی این نمایشــگاه آن است که بازدیدکنندگان را در سفری در دل زمان و میراث 
فرهنگی غنی ایران با خود همراه کند. برخی از مهمترین آثار به نمایش گذاشته شده 
در این نمایشگاه یا به دوران امپراطوری هخامنشیان، ساسانیان، دوران شکل گیری 
فرهنگ اســلامی در ایران مربوط هستند و یا دســتاوردهای هنری خارق العاده از 

قرن های ۹ و ۱۳ میلادی و دوران صفویه را به تصویر می کشند. 
نمایشــگاه ایران: پنج هزار ســال فرهنگ و هنر، نقش کلیدی ایران را به عنوان 
تقاطع سیاســی، اقتصــادی و فرهنگی جهان به تصویر می کشــید. ایران به عنوان 
بزرگراهی فرهنگی که آســیا، آفریقا و اروپا را به هم وصل می کند، محلی برای تنوع 
قومی و زبانی اســت. گذر زمان، مهاجرت و تبادل دانش و فناوری های فرهنگی در 
امتــداد جاده ابریشــم، بنیان های نوآوری و خلاقیت را در ایــن منطقه ایجاد کرده 
اســت. در این نمایشــگاه، تکامل ایران از زمان تمدن های اولیه چون عیلام تا حمله 
چنگیزخان مغول و شروع دوران مدرن براســاس سلسله مراتب زمانی و با اشاره به 

تمام سنت ها، تغییرات و ارتباطات پیچیده هر دوران به نمایش درآمده است. 

 خزعلی: پژوهش در حوزه زنان از حالت تئوری 
خارج شود

 معاون رئیس جمهوری در امور زنــان و خانواده با تاکید بر اینکه حوزه زنان نیازمند 
پژوهش های عملیاتی است و از موازی کاری در این حوزه باید پرهیز کرد، گفت: در حوزه 
کاربردی کردن دستاورهای پژوهشی دچار خلاء هستیم که باید این مساله را رفع کنیم.

به گزارش ایرنا، دکتر انسیه خزعلی روز گذشته در نشست هم اندیشی علمی تخصصی 
گروه های مطالعات و پژو هش های زنان و خانواده که به مناسبت هفته پژوهش با حضور 
جمعی از اساتید و پژوهشگران این حوزه در محل معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوری 
برگزار شد، اظهار داشت: هفته پژوهش را گرامی می داریم و باید بر این مساله که پژوهش 
چه آثار کاربردی می تواند بر جامعه و حل مســائل آن داشته باشد، تمرکز داشته و آن را 
جدی تلقی کنیم.وی افزود: در روایت های مختلف کمال علم در آثار عملی آن بیان شده 
و علمی که با عمل همراه نباشد تبدیل به وزر و وبال می شود از این جهت باید نتیجه هر 

پژوهشی به منصحه عمل رسیدن و مفید بودن برای جامعه باشد.
معاون امور زنان و خانواده رییس جمهوری، همچنین بیان کرد: رویکرد این معاونت 
در بخش پژوهش در امور زنان و خانواده را باید در دو بخش تعریف کرد. بخش اول حرکت 
در مرزهای دانش و دریافت آخرین دستاوردها چه در داخل و چه خارج از کشور و بخش 
دوم کاربردی کردن این پژوهش ها اســت که این بخش بسیار مهم و در شرایط کنونی 
حیاتی اســت.خزعلی با بیان این مساله که باید از افراط و تفریط در این حوزه بپرهیزیم 
اظهار داشت: اینکه هیچ پژوهشی نباشد یا اینکه فقط پژوهش انجام شود بدون اینکه این 
داده ها دردی از حوزه زنان و خانواده درمان کند، درست نیست. همانطور که در بالا گفته 
شد ما در حوزه کاربردی کردن دستاورهای پژوهشی دچار خلا هستیم که باید این  مساله 
را برطرف کنیم.وی افزود: ما از نظریه پردازی در حوزه زنان و خانواده در کنار پژوهش های 
کاربردی اســتقبال می کنیم و از همین جا از همه کسانی که در این حوزه صاحب رای و 
ایده هســتند دعوت می کنیم تا برای رسیدن به مدل مطلوب و فراگیر برای اجرا در این 
حوزه پیشقدم شوند.معاون امور زنان و خانواده رییس جمهوری یادآور شد: ما از همه گروه 
هایی که نقشــی در حل مشکلات مرتبط با زنان و خانواده داشته باشند، حمایت مادی 
و معنــوی می کنیم.وی ادامه داد: بخش بین الملل و نقش ایران در تحولات منطقه ای و 
جهانی نیز اقتضای خود را در مســایل مربوط به زنان دارا است. بدین معنا که جمهوری 
اســلامی ایران در این حوزه در مجامع بین المللی می تواند پیشتاز باشد و در بسیاری از 

موارد مرجعیت علمی را به دست آورد.
خزعلی با اشــاره به لــزوم توجه به کار جمعــی و پرهیز از پژوهشــهای فرد محور 
افــزود: طرح کلان پژوهش های مطالعات زنان را در ســطح ملی اعلام خواهیم کرد و از 
همه گروه های مرتبط دعوت می کنیم که در این مســیر مــا را همراهی کنند تا ضمن 
تــدارک بانک اطلاعاتی تخصصــی  بتوانیم گروه های ماموریت محوری را در سراســر 
 کشــور داشته باشــیم و اولویت های پژوهشــی را با توجه به تخصص موجود در مراکز

 علمی خود مشخص نمایند.

میرکاظمي مطرح کرد:

جزئیات حذف ارز ۴۲۰۰ و یارانه جدید

آیت الله رئیسی: ذخایر کالاهای اساسی و 
دارو در کشور وضعیت قابل قبولی دارد

 روابط تجاری باید
از حالت دولت - دولت خارج شود

وزیر صنعت معدن تجارت:

 روزنامه جمهور در   برخی شهرستان ها 
نماينده فعال مي پذيرد   66461770 

www.jomhooronline.ir
شناسه آگهی : 1236685پايگاه خبري سياسي - اقتصادي - اجتماعي

آگهي فراخوان مناقصه عمومیآگهي فراخوان مناقصه عمومی
 با ارزیابی کیفی ساده  با ارزیابی کیفی ساده )نوبت دوم()نوبت دوم(

شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان درنظر دارد"تامین و انجام کلیه امور خدمات و 
پشتیبانی ساختمان و تاسیسات در دست بهره برداری شرکت سهامی آب منطقه ای"با 
حدود برآورد هزينه اجرای کار به مبلغ 31.669.822.727 ريال از طريق مناقصه عمومي 
يك مرحله اي به پیمانکار واجد صلاحیت خدمات عمومی، امور تأسیساتی و نگهداری 
و خدمات فضای سبز از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی واگذار نمايد. مبلغ تضمین 
شرکت در فرآيند ارجاع کار 1.583.491.000ريال از نوع ضمانت نامه بانكي و يا واريز 
وجه نقد.مهلت خريد اسناد از سامانه ستاد ايران )www.setadiran.ir( با پرداخت 
مبلغ6.050.000ريال از تاريخ درج اين آگهی و حداکثر تا مورخ27 /1400/09، مهلت 
بارگذاری پیشنهاد قیمت و اسناد مربوطه تا ساعت 18مورخ1400/10/11بوده و تاريخ 

بازگشايی پیشنهادات ساعت 10مورخ 1400/10/18 می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/09/20
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/09/23

روابــط عمومي شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان

شرکت سهامی آب منطقه ای هرمزگان

وزارت نیرو
شرکت مد  یریت منابع آب ایران

وزیر ارتباطات به اینستاگرام پیوست
  وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات
 پس از گذشته چند ماه از آغاز حضور در راس این وزارتخانه
به شبکه های اجتماعی داخلی
و نیز اینستاگرام پیوست.



آیت الله جنتی:
انتخابات برگ زرین دیگری از مردم سالاری 

دینی در تاریخ کشورمان بود
رئیس مجلس خبرگان رهبری در 
پیامی از حضور گسترده مردم ایران 
در پای صندوق های رای تجلیل کرد 
و گفت: انتخابات برگ زرین دیگری 
از مردم ســالاری دینــی در تاریــخ 

کشورمان بود.
به گزارش خبرگزاری مهر، آیت الله احمد جنتی رئیس مجلس 
خبــرگان رهبری با صــدور پیامی از حضــور غرورآفرین مردم در 

انتخابات ۲۸ خرداد تجلیل کرد.متن پیام به شرح ذیل است:
بسم الله الرحمن الرحیم

حمد و سپاس خداوند قادر متعال را که با حضور پرشور ایرانیان 
ســرافراز، انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰ شــکوهمندانه برگزار شد و 
برگ زریــن دیگری از مردمســالاری دینــی در تاریخ جمهوری 
اســلامی ایران، با هدایت ها و رهبری داهیانــه و حکیمانه ولی امر 
مســلمین حضرت آیت الله العظمی خامنــه ای )مدظله العالی( به 

ثبت رسید.
بی شــک پیروز واقعی ایــن میدان، ملت قدرشــناس، بصیر و 
هوشیار کشورمان هســتند که علی رغم وجود مشکلات و ترغیب 
دشــمنان انقلاب مبنی بر تحریم انتخابات، با مشارکت ارزشمند 
خود علاوه بر بــه نمایش گذاردن تعهد دینــی و عزم ملی، توطئه 

بدخواهان نظام را همچون همیشه خنثی نمودند.
مجلس خبرگان رهبری، ضمن قدردانی از آحاد ملت شــریف 
ایران که با حضور باشکوه خود بار دیگر، دعوت رهبر معظم انقلاب 
را لبیک گفتند و تشــکر از همه دســت انــدرکاران برگزاری امر 
انتخابات، به رئیس جمهورِ منتخب مردم حضرت حجت الاســلام 
و المســلمین آقای سیدابراهیم رئیســی، تبریک گفته، توفیقات 
روزافزون ایشــان در راه نیل به اهداف عالیه نظام مقدس جمهوری 
اســلامی و تــلاش دلســوزانه برای 
ســازندگی  و اعتلای کشور اسلامی 
ایــران را از خداوند منان مســئلت 
دارد. امید که با اســتفاده از ظرفیت 
هــای داخلی و گســترش تعاملات 
منطقه ای و بین المللی، فصل نوینی 
از تحقق عدالــت اجتماعی، کمک و 
حمایت از محرومان جامعه و رفع مشــکلات اقتصادی و فرهنگی 
کشور را در ســایه توجهات خاصه حضرت ولی عصر )عج( و کمک 
و همیاری تمام دلســوزان و نخبگان جامعه به ویژه جوانان انقلابی، 

شاهد باشیم ان شاء الله.
احمد جنتی

رئیس مجلس خبرگان رهبری

آیت الله رئیسی: ذخایر کالاهای اساسی و 
دارو در کشور وضعیت قابل قبولی دارد

رئیس جمهــور در جلســه ســتاد 
هماهنگی اقتصادی دولت گفت: ذخایر 
کافی کالاهای اساسی و دارو به مرحله 
اطمینان بخشی رســیده و این ذخایر 
همــواره مــورد توجه باشــد و همین 
مســیر ادامه یابد.به گزارش فارس، در 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
که به ریاســت آیت الله سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور برگزار 
شــد موضوعات مهم اقتصادی کشــور مورد بررسی و تبادل نظر قرار 
گرفت.در این جلسه گزارش های جداگانه ای درباره وضعیت خوب و 
قابل قبول ذخایر کالاهای اساســی و دارو در کشور از جمله در بنادر و 
کشتی های تجاری در حال ورود به کشور که حاصل تمهیدات لازم از 
جمله تخصیص به هنگام ارز مورد نیاز اســت ارائه شد.رئیس جمهور 
همچنین با اشاره به لزوم تسریع در ترخیص و توزیع کالاهای اساسی 
تاکیــد کرد: ذخایر کافی غذای مردم که به مرحله اطمینان بخشــی 
رسیده اســت باید همواره مورد توجه باشد و همین مسیر ادامه یابد.

رئیسی از حمایت های بیشتر دولت از تامین داروی مورد نیاز بیماران 
به عنوان اقدامی مستمر و ضروری یاد کرد و از مسئولان دست اندرکار 
از جمله وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و بانک مرکزی 
خواست در ســریع ترین زمان ممکن از تقویت ذخایر دارویی کشور 
پشــتیبانی کنند چرا که صیانت از جان و تامین نیازمندی های مردم 
همواره از دغدغه های دولت است.در این جلسه همچنین گزارشی از 
وضع منابع مالی صندوق توسعه ملی ارائه و مقرر شد از منابع موجود 

در جهت تامین نیازهای بخش تولید استفاده شود.

 وزیر کشور: اقتصاد مرزی را توسعه می دهیم
همسایگان در اولویت سیاست خارجی هستند

وزیر کشــور گفت: با برنامه ریزی 
منســجم می توان حجم صــادرات و 
مبــادلات اقتصــادی با همســایگان 
را بــه میزان قابل قبولی رســاند و این 
راهبرد می تواند به اقتصاد ملی و اقتدار 
منطقه ای کمک کند.به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی وزارت کشــور، احمد 
وحیدی وزیر کشور در نشست مشترک سفرا در کشورهای همسایه 
با استانداران اســتان های مرزی کشــور، گفت: سیاست راهبردی 
جمهوری اســلامی ایران تعامل با همسایگان است. بررسی ها نشان 
می دهد حتی در دوران برجام و در اوج سیاســت نگاه به اروپا، سهم 
مبادلات اقتصادی جمهوری اســلامی ایران با این اتحادیه، کمتر از 
میزان مبادله با یکی از کشــورهای همسایه بوده است.وی با تشریح 
ظرفیت ها و پتانســیل های موجود در ایران و همچنین بازارهایی که 
در آن سوی مرزهای کشور وجود دارد، افزود: با برنامه ریزی منسجم، 
هماهنــگ و راهبــردی، می توان حجم صــادرات و میزان مبادلات 
اقتصادی با همســایگان را به میزان قابل قبولی رســاند. این راهبرد 
مبتنی بر اولویت همســایگان، هم به اقتصــاد ملی کمک می کند و 
هم موجب تقویت اقتدار منطقه ای جمهوری اســلامی می شود.وزیر 
کشور با بیان اینکه سیاست همسایگی امروز در دنیا مورد توجه قرار 
دارد، گفت: دیپلماســی ســازنده با جهان، اصل اساسی در سیاست 
خارجی ایران است، اما در این دیپلماسی، حتماً اولویت اول سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی، ابتدا همسایگان است. اولویت های بعدی 
سایر کشورهای اسلامی و در سطح بعدی کشورهای دوست در سایر 
مناطق هســتند.وحیدی با اشاره به سیاست های کلی نظام بر اساس 
سند چشم انداز ۱۴۰۴، افزود: اسناد بالادستی کشور نشان می دهد 
توجه و اولویت ایران به منطقه بوده اســت؛ هرچند این سیاســت در 

گذشته آنچنان که باید و شاید مورد توجه جدی قرار نگرفته است.
وی خاطرنشان کرد: تعامل با کشورهای منطقه موجب پیوندهای 
عمیق راهبردی با همســایگان خواهد شــد و برقراری امنیت یکی 
از دســتاوردهای مهم آن محســوب می شــود.وزیر کشور نشست 
استانداران مرزی با سفرای جمهوری اسلامی در کشورهای همسایه 
را حائز اهمیت و راهبردی دانست و گفت: در راهبرد اول همسایگان، 
وزارت کشــور به دنبال تقویت اقتصاد مــرزی با محوریت بازارچه ها 
است و در این زمینه استانداران از اختیارات کامل برخوردار هستند 
تا پیشــرفت پایدار مناطق مرزی، محقق شود.وحیدی از استانداران 
خواست که مشــاورانی برای خود انتخاب کنند که بتوانند، اقدامات 
و برنامه هــای آنان برای مبــادلات اقتصادی با آن ســوی مرزها را 
فراهــم کنند و هر چه ســریعتر یک طرح مشــترک بــرای تقویت 
همکاری های اقتصادی و ترانزیت کالا و خدمات با استان های مرزی 
و مجــاور ماموریت کاری خــود طراحی کننــد.وی در پایان گفت: 
پیوندهــای راهبردی در منطقه از مســیر روابط اقتصادی، فرهنگی 
و همکاری های زیست محیطی، ترانزیتی و امنیتی به دست می آید.

رویکرد اقتصادی به رویکرد غالب وزارت 
خارجه تبدیل شده است

وزیر امور خارجه بیان کرد:در گذشــته شرح وظایف دفاتر بیشتر 
به امور کنسولی اختصاص داشت اما اکنون رویکرد غالب وزارت امور 
خارجه و دفاتر آن در اســتان ها اقتصادی اســت.به گزارش مهر، در 
دومین روز از گردهمایی رؤســای نمایندگی های جمهوری اسلامی 
ایران در کشــورهای همسایه، امروز وزیر کشــور به همراه ۱۷ نفر از 
استانداران مرزی و همچنین دبیر شورای عالی مناطق آزاد اقتصادی 
و رئیس کمیســیون شــوراها و امور داخلی مجلس دیدگاه و نقطه 
نظرات خود در زمینه ارتقای همکاری ها با کشــورهای همســایه را 
مطــرح کردند. در دومین روز از گردهمایی رؤســای نمایندگی های 
جمهوری اســلامی ایران در کشورهای همســایه، امروز وزیر کشور 
به همراه ۱۷ نفر از اســتانداران مرزی و همچنین دبیر شورای عالی 
مناطق آزاد اقتصادی و رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس 
دیدگاه و نقطه نظرات خود در زمینه ارتقای همکاری ها با کشورهای 
همســایه را مطرح کردند.در این نشست، دکتر وحیدی، وزیر کشور، 
با اشاره به اهمیت توجه به کشــورهای همسایه، فرصت های فراوان 
موجود در منطقه را مورد اشــاره قرار داد و با بیان چشم انداز ۱۴۰۴ 
نگاه به منطقه را ضرورتی مهم دانســت.وزیر کشــور ابراز امیدواری 
کرد رؤســای نمایندگی های کشورمان و استانداران مرزی از تمامی 
ظرفیت های موجود در منطقه بهره بگیرند و با طراحی مشترک برای 
همکاری همه جانبه با کشــورهای همسایه تحرک را افزایش دهند.

ســعید محمد، دبیر شــورای عالی مناطق آزاد اقتصادی نیز در این 
نشســت ظرفیت های موجود در مناطق آزاد و مزایای مغفول مانده 

در این بستر را برشمرد.
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برخی از مقامات غربــی در حالی از »فرصت 
محدود« در مذاکرات وین سخن می گویند که در 
صورتی که اراده جدی برای عمل به تعهدات خود 
داشته باشــند، توافق در کوتاه ترین زمان ممکن 
حاصل می شود و نیازی به فضاسازی رسانه ای و 

هجمه تبلیغاتی نیست.
به گزارش خبرنگار سیاســی ایرنا، دور دوم از 
مذاکرات هســته ای ایران با کشورهای ۱+۵ در 
ویــن پایتخت اتریش در حال برگزاری اســت و 
گفت و گوهای دوجانبه و چندجانبه در ســطح 
کارشناســان و دیپلمات ها برای دســت یابی به 
توافق در جریان اســت. همچنین کارگروه هایی 
به منظور بررســی پیشنهادات طرفین به منظور 

حل چالش های موجود در تشکیل شده است.
مروری کوتاه بر رویدادهای وین

روز پنجم از مرحله دوم دوره جدید مذاکرات 
ایران با کشورهای روسیه، انگلیس، آلمان، چین 
و فرانسه در حالی در وین اتریش در جریان است 
که در اظهارات نمایندگان کشــورهای حاضر در 
وین هم نشانه های امیدواری دیده می شود و هم 

می تواند حاوی هشدار باشد. 
-»علی باقری« سرپرست تیم مذاکره کننده 
هسته ای شامگاه یکشــنبه از کاهش اختلافات 
طرفین در مورد دامنــه و حیطه موضوعات قابل 
مذاکره خبر داده و تصریح کرد: »پیشرفت خوبی 
را محقق کردیم و این پیشــرفت می تواند زمینه 

سریعی برای مذاکرات جدی را فراهم کند.
 عضو ارشــد مذاکــره کننده ایــران اضافه 
کــرد: مذاکــرات روزهــای اخیــر درخصوص 
مســائل مورد اختلاف بود تا رســیدن به توافق 
را تســریع ببخشیم. همراهی روســیه و چین با 
موضع ایران روشــن و شفاف اســت و اختلاف با 
طرف غربی اســت. باقری همچنین یکشــنبه 
شــب در ادامه رایزنی های دیپلماتیک فشــرده  
 با روســای هیات هــای مذاکره کننــده چین و 

روسیه دیدار کرد.

»میخائیــل اولیانوف« نماینده روســیه در 
ســازمان های بین المللی از تشــکیل سومین 
کارگروه زمان بندی اجرای توافق، برای اولین بار 
در هفتمین دور مذاکرات وین خبر داد. وی اما روز 
دوشنبه درباره کارشکنی های طرف های اروپایی 
گفت:»درباره لغو تحریم ها و اقدامات هسته ای در 
محورهای متعددی بین دو طرف اختلاف وجود 
داشته که در پیش نویس وین ۶ مشهود بوده و به 
ویژه در بحث هسته ای اختلافات متعدد و متنوع 
بوده اســت. در این زمینه هیچ ابتکاری از سوی 
طــرف مقابل دریافت نکرده ایــم اما خودمان در 
چارچوب اصلاحات و پیشــنهاداتی که به طرف 
مقابل دادیم، دیدگاه مان را درباره این اختلافات 

بیان کردیم.«
به گفته اولیانوف؛ شــرکای برجام بجز ایران 
هم نشســتی برای ارزیابی وضعیــت مذاکرات 
وین و بحث درباره مسیر پیش رو تشکیل دادند. 
تحریف ســخنان این دیپلمات روس در رســانه 
فارسی زبان خارج از کشور هم آن اندازه حاشیه 
ســاز شــد که اولیانوف را مجبور کرد در توییتی 
تصریح کند که »آگاه باشید که من موضع ایران را 
مثبت ارزیابی کردم نه منفی«. این در حالی است 
که »سرگئی ریابکوف« معاون وزیر امور خارجه 
روســیه هم اعلام کرد که احتمال دســتیابی به 

توافق در مذاکرات وین افزایش یافته است.
 »لیز تــراس« وزیــر خارجــه انگلیس روز 
یکشنبه در حاشیه نشســت گروه هفت در یک 
کنفرانس خبــری گفت: هنوز فرصت وجود دارد 
اما این آخرین فرصت مذاکــره کنندگان ایرانی 
اســت که با جدیت پــای میز مذاکــره بیایند. 
ضروری اســت که آنها این اقدام را انجام دهند. 
ما اجازه نمی دهیم که ایران به ســلاح هسته ای 

دست یابد.
بر اساس خبرهای دریافت شده از مذاکرات، 
طرف های اروپایی طی دو روز گذشته جزئیات دو 
پیش نویس جدید ایران را بررسی کرده اند با این 

حال دیپلمات های ایرانی معتقدند که سه کشور 
اروپایی مســائلی را مطرح می کنند که در آن ها 
مبالغه شده است و روند مذاکرات را کند می کند.

 این در حالی است که »آنتونی بلینکن« وزیر 
خارجه آمریکا با »محمدبــن زایدعبدالرحمان 
آل ثانی« وزیر امور خارجه قطر درباره مســائل 
مختلف منطقــه ای و ایران گفــت و گو کرد. بر 
اســاس خبرهای منتشر شــده »رابرت مالی« 
نماینده ویژه آمریــکا در امور ایران هم در انتظار 
تغییر در روند مذاکرات در لیورپول به سر می برد.

مذاکرات فرصت محدود دیپلماسی
یکــی از مهم ترین تاکتیــک های طرف های 
غربــی در ایــن دوره از مذاکــرات بهره گیری از 

هجمه رسانه ای با اســم رمزهای مشخص برای 
حمله به تیم مذاکره کننده ایران است.

در مرحلــه نخســت ایــن دوره از مذاکرات 
ایران متهم به عدم جدیت شــد که ارائه دو متن 
پیشنهادی و حضور در وین برای رسیدن به یک 
نتیجه مشخص؛ جدیت ایران را  اثبات کرد. بهانه 
بعدی خواســته های ایران بود که غربی ها آن را 
فراتر از انتظــار تحلیل کردند؛ اما ایران هم پیش 
از آغاز مذاکرات و هم در دوره انجام این دور بارها 
بر مهم ترین و اصلی ترین خواسته خود یعنی لغو 
تحریم ها تاکید کرده و اساس مذاکره را این مهم 
دانسته است. خواســته ایران لغو کامل تحریمها 
و عمل به تعهدات غربیهاســت که بر روی زمین 

مانده است.
در تــازه ترین انتقادات طرف هــای اروپایی 
به صورت هماهنــگ از فرصت محدود مذاکرات 
ســخن می گویند و مدعی هستند، ایران باید در 
این دوره از مذاکرات به ســرعت عمل کند و این 
درحالی اســت که ایران جز حقوق خود  مطالبه 
دیگری نــدارد. فرصــت مذاکرات بــرای اروپا 
و آمریکا به این ســبب که ایــران در پی اجرای 
طرح هــای خنثی ســاز خود در حــوزه تحریم 
هاست، زودتر از دســت می رود و چنانچه طرف 
هــای برجام در این زمینه صداقت و اراده ادعایی 
خود را داشته باشــند نباید اجازه از دست رفتن 

این فرصت کوتاه و محدود دیپلماسی را دهند.

فرصت محدود؛ اسم رمز فشار بر مذاکره کنندگان ایران

رئیس قوه قضائیه با اشاره به اخلال در بازار ارز گفت: اتفاق سال های ۹۶ و ۹۸ که 
ابتدا اعلام شــد اخلال در نظام ارزی بوده و سپس بانک مرکزی محتوای نامه رسمی 

خود را تغییر داد، نباید مجدد تکرار شود.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در 
جلسه شورای عالی قوه قضائیه با بیان اینکه از خدای متعال مسألت داریم که توفیق 
بودن در مســیر حق، استواری در این مسیر و عاقبت به خیری را به ما عنایت فرماید، 
اظهار داشت: ما باید خدا را سپاس گزار باشیم که در زمانی آفریده شدیم که بسیاری 
از مســائل تاریخ برای ما نقل شده است و امروز صفحه صاف عبرت ها مقابل چشمان 

ما است و اگر امروز از این عبرت ها درس بگیریم بسیار برای ما مفید خواهد بود.
رئیس دســتگاه قضا با اشــاره به آنچه طی چهار دهه اخیر در جمهوری اسلامی 
ایران به وقوع پیوســته است، عنوان کرد: از خدا می خواهیم به ما کمک کند و ما را به 
خود واگذار نکند و کمک کند تا در این مســیر باقی بمانیم. افراد زیادی بودند که از 

این خارج شدند در حالی که در مسیر بودند.
وی با اشاره به ۲۰ آذرماه و سالروز شهادت و ترور شهید آیت الله دستغیب، با طرح 
این سوال که چه کسانی و به چه علتی شهید دستغیب را به شهادت رساندند؟ گفت: 
کسانی که روزی داعیه دفاع از اسلام، دفاع از حق و مظلوم داشتند و کسانی که روزی 
حاضر بودند در مبارزه با اســتکبار سختی های زیادی را تحمل کنند. بعضاً به زندان 

رفتند و شکنجه شدند، اما عاقبتشان به کجا رسید؟
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای افزود: این افراد با تفسیر به رأی خود 
از قرآن و انحراف از مسیر، کارشان به جایی رسید که حاضر شدند آیت الله دستغیب 
که چیزی جز ســعادت مردم نمی خواســت و عمر خود را در دفاع و حمایت از مردم 
صرف کرده بود به شهادت رسانند.وی بیان کرد: آن ها امروز کجا هستند و دیروز کجا 
بودند؟ دیروز حاضر شدند با صدام همدســت شوند و به دشمن گرا دهند تا مناطق 
حساس کشورشان از سوی صدام موشک باران و بمباران شود و اسرای اردوگاه های 
مخوف صدام در آنجا شکنجه شوند.رئیس دســتگاه قضا با بیان اینکه امروز افرادی 
حاضر هستند با آمریکا و صهیونیست ها علیه ملت و کشور خود دست به یکی کنند، 
تصریح کرد: امروز همان تروریســت های جانی که دستشــان به خون هزاران نفر از 
مردم خودشان آلوده است، تحت حمایت کسانی هستند که داعیه حقوق بشر دارند. 
منبع تغذیه آن ها کسانی هستند که هزاران نفر را به شهادت رساندند و هزار خیانت 
را به کشــور خود کردند.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای خاطرنشان کرد: 
چه بسا افرادی در طول این سال ها، گذشته روشنی نداشتند، اما به درجات عالی ای 
رسیدند و چه افرادی که ســقوط کردند. اگر خدای ناکرده خداوند ما را هم رها کند 
وضعیت مشابه آن ها خواهیم داشــت. چه شد این قدر انحراف پیدا کردند و از مردم 
جدا شــدند و به دامن آمریکا و اســرائیل پناه بردند. ما به دامــن خدا پناه می بریم تا 

بتوانیم در مسیر حق باشیم و در این مسیر بمانیم.
وی با اشــاره به ســالروز ۲۵ آذر و نامگذاری آن تحت عنوان »روز ملی پژوهش« 
تاکید کرد: اگر می خواهیم در گام دوم انقلاب در عرصه های مختلف شــاهد تحول 
باشــیم، نیاز به پژوهش داریم و نیاز داریم با توجه به مقتضیــات زمان، راه و برنامه 

دیگری داشته باشیم.
حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای با اشــاره به تلاش های قوه قضائیه 
پیرامون آزادســازی زندانیان، یکی از مصداق های تحول در قوه قضائیه را »کاهش 
زندانیان« دانست و گفت: تلاش برای آزادی زندانیان، عفو زندانیان یا آزادی مشروط 

آن ها تحول نیســت؛ تحول آن زمانی اتفاق می افتد که زندانی نداشته باشیم و کسی 
دیگر زندان نرود.

رئیس دستگاه قضا اضافه کرد: اگر کاری کردیم که بیش از ۱۰ درصد و ۲۰ درصد 
و بالاتر از آن حکم به زندان داده نشــود می توان گفت تحول ایجاد شده است؛ اما اگر 
حکم زندان دهیم و آزادی مشــروط لحاظ کنیم بد نیســت، اما به معنای تحول هم 
نیست.وی یکی از راه های تحول در قوه قضائیه را وابسته به کاهش ورودی پرونده ها 
بــه محاکم قضائی عنوان کرد و گفت: اگر کاری کردیم ورودی به قوه قضائیه کاهش 
داشت، رسیدگی به پرونده ها کوتاه شــد و رضایتمندی مردم بالا رفت تحول ایجاد 
کردیم.حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای ادامه داد: اگر فشار به قاضی، 
کارمند و زیرمجموعه خود وارد کنیم تا حدی که منجر به فرســودگی شود در حالی 
که فرد از اســتراحت و زندگی خود بگذرد و شبانه روزی کار کند و در مقابل کار زیاد 
هم تولید شــود، هیچ تحولی ایجاد نشــده اســت. تحول آن زمانی است که ما دیگر 

پرونده معوقه نداشته باشیم و این محدود به دستگاه قضائی نیست.
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشســت امروز تحقق تحول واقعی در مقوله زندان ها و 
زندانیان را منوط به باز اجتماعی شدن زندانیان دانست و گفت: زمانی که یک فرد در 
مراحل مختلف تعقیب و محاکمه و مجازات به معنای واقعی متحول و اصلاح می شود 
و پس از مدتی که در زندان می ماند و به آغوش خانواده باز می گردد، اعضای خانواده 
او و محیط اجتماعی او تحول و اصلاحش را احســاس می کنند، در آن صورت است 

که ما می توانیم از تحقق تحول واقعی در بخش زندان ها و زندانیان سخن بگوییم.
حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای تصریح کرد: بخش های مختلف 
دســتگاه قضائی از جمله پژوهشــگاه قوه قضائیه و معاونت راهبردی دســتگاه قضا 
باید در راســتای تحقق تحول واقعی در قســمت ها و مقوله هــای مختلف از جمله 
تقلیل میزان ورودی پرونده ها و همچنین کاســتن از حجم زندانیان و سایر مسائل 
و موضوعات اقدامات اساســی انجام دهند و باید توجه داشــت که با انجام کارهای 

مختصر و موقت و صرف هزینه های مادی، نمی توان تحول ایجاد کرد.
رئیس عدلیه در ادامه جلســه شــورای عالی قوه قضائیه بــا طرح مجدد موضوع 
بورس به ســازمان بازرسی کل کشور و دادستانی کل دستور داد که موضوع بورس را 
تا حصول نتیجه نهایی پیگیری کنند و در همین راســتا گفت: در رابطه با موضوعات 
مختلف اگر صرفاً به طرح مســئله اکتفا کنیم و موضوع را دنبال نکنیم ممکن است 
نه تنها عایدی بدســت نیاید بلکه احیاناً مضر نیز باشد؛ مسئله بورس نیز یک مسئله 
تخصصی اســت که باید همه جوانب و ابعاد آن شفاف و خالی از ابهام شود و سازمان 

بازرسی کل کشور موظف است این موضوع را تا حصول نتیجه نهایی دنبال کند.
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای تصریح کرد: پس از آنکه در هفته 
گذشته موضوع بورس را در جلسه شورای عالی قوه قضائیه مطرح کردیم، مسئولان 
سازمان بورس درخواست ملاقات فوری کردند و من با آن ها جلسه ای را ترتیب دادم؛ 
در آن جلســه محدودی از ابهامات موجود در فرآیندهای بورســی که دارای شائبه 
فســادزایی و رانت زایی بود از جانب بنده مطرح شد و تصریح هم شد که این ها برخی 
سوالات و ابهاماتی است که مطرح اســت و باید برخی رویه ها و روندهای موجود در 

بورس که متعارف نیست روشن و خالی از ابهام شوند.
رئیس قوه قضائیه بیان داشت: طی ســال های ۹۸ و ۹۹ بورس یک رشد فزاینده 
و غیر متعارف را تجربه کرد که باید دلایل و علل این موضوع روشــن و شفاف شود و 
ســازمان بازرسی کل کشور باید به این موضوع ورود تخصصی بیشتری داشته باشد؛ 
نماینده سازمان بازرسی در جلسه اخیری که با اعضای هیئت مدیره سازمان بورس 
داشتیم اشاره داشــت که »ما هشدارها و نامه هایی را پیرامون روند نامتعارف بورس 
ارائه کرده بودیم«؛ من باید تاکید کنم که صرف این هشدارها و نامه نوشتن ها کفایت 

نمی کند و سازمان بازرسی باید موضوع را تا حصول نتیجه نهایی دنبال کند.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای در ادامه به مقوله مشکلات و ایرادات 
موجود در ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی اشاره کرد و گفت: هم دولت 
و هم دادســتان ها در راســتای رفع ایرادات در ســازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکــی و تعیین تکلیف اموال توقیفی اقدامات مثبتی را انجام دادند؛ اما باید توجه 
داشت که صرف رفع آسیب ها و بی توجهی به اصلاح ساختارها می تواند خود آسیب 
دیگری را ایجاد کند؛ لذا باید ســاختارها نیز اصلاح شود تا آسیب ها تکرار نشوند؛ در 
همین راســتا ضروری است سازمان بازرسی و دادستانی کل اقدامات خود را تشدید 

کنند و موضوع را تخصصی دنبال کنند و به صرف مسائل اداری اکتفا نکنند.
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشســت امروز به موضوع متلاطم بودن بازار ارز اشاره 

کرد و تصریح کرد: چند سالی است که موضوع تلاطمات بازار ارز در مقاطعی مطرح 
می شــود و دولت و بانک مرکزی وقت رســماً به صورت مکتوب اعلام می کنند که 
اخلال در بازار ارز به وقوع پیوسته و باید دستگاه قضائی به این موضوع ورود کند؛ اما 
پس از ورود قضائی و تعقیب و محاکمه و مجازات متخلفان و مجرمان، بانک مرکزی 

مجدداً در نامه ای محتویات نامه پیشین خود را نفی و نقض می کند.
حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای به ذکر مصداقی در رابطه با موضوع 
فوق الذکر اشــاره کرد و گفت: در تاریخ دوم بهمن سال ۹۶ رئیس وقت بانک مرکزی 
به قوه قضائیه و نیروی انتظامی نامه ای رسمی مبنی بر رخ دادن اخلال در نظام ارزی 
کشور مرقوم کرد و در همین راستا افرادی که در میان آن ها صراف ها و دلال ها بودند 
نیز دستگیر شدند؛ در ســال ۹۸ پس از آنکه عده ای از این افراد محکوم شده بودند، 
رئیس بانک مرکزی بعدی نامه ای نگاشــت و تصریح کرد که این صراف های محکوم 
شــده مرتکب اخلال نشده اند و لذا بر اساس آن نامه رسمی بانک مرکزی، دیوانعالی 
کشــور نیز اعاده دادرسی محکومین ارزی آن مقطع زمانی را پذیرفت؛ در نتیجه این 
روند، قوه قضائیه که مدتی را صرف رســیدگی به ایــن پرونده و محاکمه متخلفین 

کرده بود در نهایت بدهکار نیز شد!
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: اخیراً در تاریخ ششم آذرماه جاری نیز صالح آبادی 
رئیس کل بانک مرکزی طی نامه ای رســمی بر وقوع اخلال در مســائل ارزی کشور 
تأکید کرده است؛ که من در تاریخ ســیزدهم آذرماه طی نامه ای به رئیس کل بانک 
مرکزی مشــخصاً از او خواســتم که مصادیق و بخش هایی که بواسطه آن اخلال در 

مسائل ارزی رخ داده را مشخص کنند.
رئیــس عدلیه تصریح کرد: بر اســاس اعلام اخیر بانک مرکــزی مبنی بر تحقق 
اخلال در مسائل ارزی، دادســتانی تهران به موضوع ورود داشته و برخی دستگیر و 
برخی نیز تحت تعقیب قرار گرفتند؛ همچنین تعدادی از حساب ها نیز مسدود شده 
اســت؛ همچنین وزارت اطلاعات نیز در این زمینه ورود داشته است؛ تأکید من این 
است که این موضوع، هم از سوی بانک مرکزی و هم از سوی دادستانی تهران با دقت 
مورد پیگیری و رصد قرار گیرد و اینگونه نباشــد که همچون سال های ۹۶ و ۹۸ ابتدا 
مطرح شــود که در نظام ارزی از سوی عده ای اخلال رخ داده و سپس اعلام شود که 

هیچ گونه اخلالی به وقوع نپیوسته است!
بخش دوم جلسه امروز شورای عالی قوه قضائیه به بررسی و تفسیر بند »چ« ماده 

۴۷۴ قانون آئین دادرسی کیفری اختصاص داشت.
بند »چ« ماده ۴۷۴ قانون آئین دادرسی کیفری ناظر بر درخواست اعاده دادرسی 
در خصــوص احکام محکومیت قطعــی دادگاه ها اعم از آنکه حکــم مذکور به اجرا 
گذاشــته شده یا نشده باشد در مواردی است که عمل ارتکابی جرم نباشد یا مجازات 

مورد حکم بیش از مجازات مقرر قانونی باشد.
در این بخش حجت الاســلام والمســلمین مصــدق معاون اول قــوه قضائیه، 
حجت الاسلام والمسلمین مرتضوی مقدم رئیس دیوان عالی کشور، حجت الاسلام 
والمسلمین منتظری دادستان کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین رحیمی معاون 
قضائی قوه قضائیه، حجت الاســلام والمسلمین مظفری رئیس دیوان عدالت اداری، 
حجت الاسلام والمســلمین عبداللهی رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه، 
الفت معاون منابع انســانی و امــور فرهنگی قوه قضائیه، خدائیان رئیس ســازمان 
بازرســی کل کشــور، بابایی رئیس سازمان ثبت اســناد و املاک کشور و همچنین 
القاصی مهر رئیس کل دادگســتری اســتان تهران، نقطه نظرات خود را در خصوص 

تفسیر بند »چ« ماده ۴۷۴ قانون آئین دادرسی کیفری بیان کردند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس دستگاه قضا هم پس از شنیدن 
مباحث مطرح شده از سوی اعضای شورای عالی قوه قضائیه، نقطه نظرات خود را در 

خصوص دستور جلسه بیان کرد.
رئیس عدلیــه در بخش دیگری از ســخنان خود، ضمن قدردانــی از برگزاری 
جلسات تخصصی بررســی پرونده های کثیرالشاکی از ســوی دادستانی عمومی و 
انقلاب تهران، اظهار کرد: باید کاری شــود که در آینده پرونده های کثیرالشــاکی 
کمتری داشــته باشیم.رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه اگر تدبیر اولیه صورت بگیرد 
می توان تعداد پرونده های کثیرالشــاکی را کاهش داد، عنوان کرد: در پرونده هایی 
که این احتمال وجود دارد بعد از بازداشــت فرد مورد نظر تعداد کثیری از مردم از او 
شــکایت کنند، نباید بازداشت صورت بگیرد؛ بلکه باید ترتیبی اتخاذ شود که پس از 
حصول اطمینان از عدم فرار یا مخفی شدن فرد مورد نظر، وی بتواند رضایت شکات 

خود را به دست بیاورد و با آن ها تسویه کند.

رئیس عدلیه: اتفاقات ارزی سال های اخیر تکرار نشود
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شماره  953  / سال پنجم



تشدید مجازات سارقان؛ تشکیل قرارگاه 
مقابله با سرقت موبایل در تهران

فرمانــده انتظامی تهران بزرگ گفت: قرار اســت بحث مقابله با 
سرقت گوشی همراه با تشــکیل قرارگاهی در پلیس آگاهی تهران 
بزرگ به طور ویژه در دســتور کار قرار بگیرد.به گزارش مهر، سردار 
حسین رحیمی رئیس پلیس پایتخت در حاشیه کمیسیون مقابله 
با ســرقت در جمع خبرنگاران با اشــاره به اینکه بر اساس مصوبه 
شورای امنیت کشــور مقرر است کمیســیون مقابله با سرقت هر 
فصل یک بار به ریاست اســتاندار و مسئولان مرتبط با این موضوع 
برگزار شود، گفت: ســرقت در تهران بزرگ نســبت به کل کشور 
وضعیت قابل قبول تری را دارد؛ و در وقوع جرم جز آخرین استان ها 
هستیم در حوزه کشف جز استان های برتر هستیم، اما این ما را قانع 
نمی کند.وی افزود: از ابتدای سال تا کنون سرجمع حدود ۲ درصد 
افزایش وقوع و ۲ درصد افزایش کشــف داشــته ایم.رئیس پلیس 
تهران بیان کرد: از استاندار تهران درخواست کردیم به همراه جمع 
زیادی از مدیران اســتانی که در بحث مقابله با سرقت در این جلسه 
حضــور پیدا کنند تا تصمیمات زیادی که بخشــی بر عهده نیروی 
انتظامی و بخشی به عهده ســایر دستگاه ها است در بحث مقابله و 
مبارزه با سرقت اتخاذ شود.رحیمی با اشاره به اینکه امیدواریم این 
جلسه باعث شــود وضعیت قابل قبولی را در بحث مقابله با سرقت 
در استان داشته باشیم، عنوان داشت: در این جلسه دستگاه قضائی 
پذیرفت همکاری های خوبی در بحث تشــدید مجازات سارقان و 
مجرمان داشته باشند و شهرداری تهران پذیرفت کمک های خوبی 
داشــته باشــند.وی گفت: در این جلسه مقرر شــده است تا نگاه و 
ســرعت خاصی به بحث احداث کلانتری هــای جدید که در بحث 
ارتقا امنیت تأثیر بســزایی دارد، ایجاد شود، همچنین جمع بندی 
و پیشنهاد ما بر این بود که دستگاه های مختلف کمک بیشتری در 
بحث ارتقا امنیت داشته باشــند و همراهی بیشتری کنند و پلیس 
هــم با همه قدرت آمادگی کامل را دارد کــه برخورد قاطعانه ای با 
مجرمان داشــته باشــد و با جدیت طرح های مختلف رعد، کاشف، 
ظفــر، صاعقه انجام دهد و کنترل مراکزی که اموال ســرقتی را به 
فروش می رسانند بطور ویژه در دســتور قرار دهد.قرار است بحث 
مقابله با سرقت گوشی همراه با تشکیل قرارگاهی در پلیس آگاهی 
تهران بزرگ به طور ویژه در دستور کار قرار بگیرد.رحیمی با تاکید 
بر موضوع پیشــگیری و لزوم همراهی و هم افزایی سایر دستگاه ها 
بیان داشت: اساســی ترین موضوع در این جلسه بحث پیشگیری و 
ادای سهم سایر دستگاه ها بود و ســایر دستگاه ها به کمک و یاری 

نیروی انتظامی بیایند.

اشتغال زایی در مناطق روستایی و محروم 
شتاب می گیرد

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام گفت: با امضای 
تفاهم نامه میان بنیاد برکت و بســیج ســازندگی ، اشتغال زایی و 
محرومیت زدایی در مناطق محروم و روســتایی کشــور شــتاب 
می گیرد.به گــزارش مهر، تفاهم نامه همــکاری میان بنیاد برکت 
ســتاد اجرایی فرمان امام و سازمان بســیج سازندگی میان محمد 
ترکمانه و ســردار محمد زهرایی، رؤسای این دو نهاد خدمت رسان 
و انقلابی به امضا رســید.مدیرعامل بنیاد برکــت هدف از امضای 
این تفاهم نامه همکاری را انجام همکاری های مشــترک در جهت 
توانمندســازی با اولویت کارآفرینی و اشــتغال برای نیازمندان در 
مناطق محروم عنوان کرد.ترکمانه افزود: کمک به آبادانی، ارتقای 
سطح سلامت، توسعه فضاهای آموزشی، فرهنگی و مذهبی، توسعه 
فضاهای بهداشــتی و درمانی و ارائه خدمات حمایتی به محرومین 
بــا نقش آفرینی گروه های جهــادی از جمله دیگــر اهداف پیش 
بینی شــده این تفاهم نامه اســت.به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 
هم افزایی، ایجاد و توسعه همکاری های مشترک در تمام زمینه های 
علمی، آموزشی، پژوهشی، فرهنگی، اجتماعی و محرومیت زدایی 
بــا در نظر گرفتن امکانات طرفین از دیگر اهداف امضای تفاهم نامه 
همکاری میان این بنیاد و ســازمان بسیج ســازندگی است.وی با 
اشــاره به حضور و فعالیت بنیاد برکت در ۱۲ هزار روســتای کشور 
اظهار داشــت: همــکاری و هم افزایی میان بنیاد برکت و بســیج 
سازندگی و اســتفاده از گروه های جهادی و شــبکه تسهیل گران 
بنیاد، به رونــد محرومیت زدایی و توانمندســازی مناطق محروم 
شــتاب می دهد.ترکمانه افزود: همکاری و مشــارکت در تدوین و 
اجرای برنامه های توانمندسازی، ایجاد صندوق های اشتغال زایی، 
اشــتغال و کارآفرینی و دوره های آموزشــی عمومی و تخصصی به 
منظور ارتقای مهارت متولیــان و جامعه هدف از جمله محورهای 
تفاهم نامه میان بنیاد برکت و بســیج ســازندگی است.مدیرعامل 
بنیاد برکت تاکید کرد: با اجرای و تحقق محورهای این تفاهم نامه، 
رونــد ایجاد طرح های اشــتغال برکــت در مناطق محــروم و کم 
برخوردار کشور شتاب و سرعت گرفته و مناطق گسترده تری تحت 
پوشش خدمت رســانی بنیاد قرار می گیرند.وی تصریح کرد: بنیاد 
برکت و ســازمان بسیج سازندگی دو نهادی هستند که به دستور و 
با عنایت رهبر معظم انقلاب تشکیل شده اند و باید در کنار یکدیگر 
قــرار بگیرند و امضای این تفاهم نامه همکاری برای تحقق این مهم 
اســت.ترکمانه با اشاره به فعالیت های بنیاد برکت در حوزه اشتغال 
گفت: تا به امروز ۱۶۱ هزار طرح اشــتغالزایی با ظرفیت ایجاد بیش 
از ۴۸۰ هزار شغل در مناطق روســتایی و محروم کشور راه اندازی 
شــده که با همکاری با سازمان بسیج ســازندگی، این روند شتاب 
بیشــتری به خود خواهد گرفت.مدیر بنیاد برکت اظهار امیدواری 
کرد که با اجرای تفاهم نامه همکاری با بســیج ســازندگی، فرآیند 
اجرای پروژه های عمرانی و زیربنایی این بنیاد در مناطق محروم نیز 
شتاب بگیرد.رئیس بسیج ســازندگی نیز با اشاره به خدمت رسانی 
این سازمان در ۱۰ هزار روستا گفت: امضای تفاهم نامه همکاری با 
بنیاد برکت یگ گام رو به جلو در محرومیت زدایی و توانمندسازی 
مناطق محروم است.ســردار محمد زهرایی تاکید کرد: همکاری و 
هم افزایی نهادهای انقلابی برای خدمت رســانی هر چه بیشــتر در 

مناطق محروم نیاز امروز کشور است.

 آغاز به کار بازارچه های خوداشتغالی
 »یلدا بازار«

مدیرکل امور بانوان شــهرداری تهران از آغاز به کار بازارچه های 
خوداشــتغالی »یلدا بازار« در راســتای حمایت از کسب و کارهای 
آســیب دیده از کرونا و توانمندسازی زنان کارآفرین شهر تهران خبر 
داد.بــه گزارش ایســنا، مریم اردبیلی در این باره گفت: در دو ســال 
گذشــته آسیب های زیادی به مشــاغل خرد و کسب و کارهای نوپا 
به دلیل شرایط و محدودیت های کرونایی وارد شد. به همین جهت 
اداره کل امور بانوان شــهرداری تهران با همکاری شرکت ساماندهی 
صنایع و مشــاغل اقدام به راه اندازی بازارچه های خوداشتغالی »یلدا 
بازار« کرده است.مدیرکل امور بانوان شهرداری تهران بیان کرد: این 
بازارچه  هــا از ۲۲ آذر ماه الی دوم دی ماه در چهار موقعیت شــامل 
میدان ونــک، بلوار اشــرفی اصفهانی جنب تیــراژه، پایانه خاوران 
و متروی شــهر ری دایر هســتند.  اردبیلی افــزود: در باراچه های 
خوداشتغالی »یلدا بازار«، ۲۰۰ کسب وکار در قالب ۱۳۰ غرفه حضور 
دارند که محصولاتی نظیر صنایع دســتی، گلیم و جاجیم، ســفال، 
چرم، کالای خواب، حجاب و عفاف، عروسک، زیورآلات، مواد غذایی 
و ... به شهروندان ارائه می کنند.براساس گزارش پایگاه خبری شهر؛ 
علاقه  مندان می توانند همه روزه از تاریخ  ۲۲ آذر ماه الی ۲ دی ماه از 

ساعت ۱۱ الی ۲۰ از این بازارچه  ها بازدید به  عمل آورند.

 »پیش دبستانی« برای استثنایی ها 
»اجباری« است

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی از رشد بیش از ۱۰۰ 
درصدی مراکز مشــکلات ویژه یادگیری در دوســال اخیر از ۴۰۰ 
به ۸۱۰ مرکز خبر داد.به گزارش ایســنا، سیدجواد حسینی اظهار 
کــرد: با رویکرد تجمیع خدمات به دانــش آموزان با نیازهای ویژه، 
۱۲مرکز جامع تشــخیصی، خدمات توانبخشی و مشاوره در سال 
گذشــته در کشور به بهره برداری رســیده است که اولین مرکز آن 
سال گذشته در بجنورد افتتاح شــد.وی با اشاره به برنامه سنجش 
سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی نوآموزان بدو ورود به دبستان 
و پیش دبســتانی گفت: در ســال جاری و علیرغم شرایط کرونایی 
پوشش برنامه ســنجش به بالای ۹۹درصد رسید که رکوردی بی 
نظیر در این زمینه ثبت شــد.معاون وزیر آموزش و پرورش افزود: 
آموزش و پرورش استثنایی تمامی مأموریت های آموزش و پرورش 
عــادی را در تمامی حوزه های تعلیم و تربیت برعهده دارد و یکی از 

تخصصی ترین سازمان های تابعه وزارت آموزش و پرورش است.
حســینی با بیان ایــن که دو مقطع متوســطه پیش حرفه ای و 
حرفه ای نیز علاوه بر مقاطع عادی در آموزش و پرورش اســتثنایی 
وجود دارد، گفت: علاوه بر این دو مقطع، دوره پیش دبســتانی در 
آموزش و پرورش اســتثنایی اجباری و از بدو تولد است.وی افزود: 
مخاطبین ســازمان آموزش و پرورش استثنایی مخاطبین خاصی 
هستند که نیازمند خدمات ویژه  و تخصص خاص هستند و در حال 
حاضر  ۷گروه تحت پوشــش تعلیم و تربیت و توان بخشی آموزش 
و پرورش استثنایی  قرار دارند.حســینی تصریح کرد: در تمام دنیا 
تعلیم، تربیت  و توان بخشــی دانش آموزان با نیازهای ویژه بین ۵تا 
۱۰برابر فرصت، زمان، اعتبار و تخصص بیشتر نیاز دارد.وی با بیان 
این که سازمان آموزش و پرورش استثنایی در حوزه ستادی و سطح 
ادارات کل دارای ســاختار خوبی است،گفت: عدم وجود هماهنگی 
بین بخشــی در حوزه معاونت های ادارات کل در خصوص آموزش 
و پرورش اســتثنایی و لزوم همــکاری معاونان با آموزش و پرورش 
استثنایی یکی از دلایل ایجاد شورای هماهنگی، پشتیبانی و توسعه 
آموزش و پرورش استثنایی در سطح استان ها است.رئیس سازمان 
آموزش و پرورش اســتثنایی گفت: ســاختار آمــوزش و پرورش 
استثنایی در ســطح مناطق ۷۶۰گانه آموزش و پرورش استثنایی 
حلقه مفقوده است و تشکیل این شــورا در سطح مناطق می تواند 
جبران کننده این حلقه مفقوده باشد.حســینی، »توان بخشــی« 
به دانش آموزان اســتثنایی در کنار تعلیــم و تربیت را از ضروریات 
دانست و گفت: ۷۰۰نیروی توان بخش، خدمات توان بخشی درون 
مدرســه ای به دانش آموزان اســتثنایی ارائه می نمایند و در سال 
جــاری ۱۰میلیارد تومان اعتبار، برای خدمات توان بخشــی برون 
مدرسه ای در نظر گرفته شــده است.وی افزود: همچنین در قالب 
طرح خدمات حمایتی و در ۱۹قلم، کمک هزینه خدمات درمانی با 
ارزش بیش از ۲۰میلیارد تومان به دانش آموزان استثنایی پرداخت 
می شود.رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی با بیان جهت 
گیری های نظام های تعلیم و تربیت پیشــرفته دنیا گفت: در نظام 
هــای تعلیم و تربیت پیشــرفته دنیا، توجه ویژه ای بر دسترســی 
امکانات آموزشی برای همه افراد و حرکت به سمت تلفیق و  فراگیر 

سازی با آموزش های فردی شده، شده است.

 گزارشگران فساد مادی و معنوی 
تشویق می شوند

 رئیس مرکز نظارت همگانی و رســیدگی به شــکایات مردمی 
سازمان بازرسی کل کشور گفت: سازمان بازرسی برای نخستین بار 
۱۰ هزار تخلف و جرم را شناسایی کرده  و در سال جاری تعدادی از 
گزارشگران فساد که تاثیر در کشف برخی از ناهنجاری های اداری 
و تخلف داشته اند، تشویق مادی و معنوی می شوند.به گزارش مرکز 
رســانه قوه قضاییه، حسینعلی احمدی گرجی با بیان اینکه با تمام 
قوا به  لحاظ مادی و معنوی از گزارشــگران فســاد حمایت خواهد 
شد، افزود: برنامه سیاستی حمایت از گزارشگران فساد در سازمان 
بازرسی کل کشــور تصویب شده  اســت.وی ادامه داد: اگر فردی 
گزارش یا تخلــف را گزارش دهد، حدودا ظــرف یک ماه می تواند 
نتیجه آن  را مشــاهده کند.گرجی اظهارداشت: برای نخستین بار 
ســازمان بازرسی کل کشور ۱۰ هزار تخلف و جرم را شناسایی و آن  
را به ۷۰۰ عدد محدود کرد. سازمان بازرسی شکایات و گزارش های 
ارسالی را آسیب شناســی می کند و آنها را به دستگاه های اجرایی 
ارجاع می دهد.به گزارش ایرنا،  سامانه گزارشگران فساد ۲۹ مرداد 
۱۳۹۹ با حضور حجت الاســلام والمســلمین حســن درویشیان 
رئیس وقت ســازمان بازرسی کل کشــور رونمایی شد.درویشیان 
پنجم تیر ماه در نشســت  خبری درباره فعالیت سامانه گزارشگران 
فســاد گفت: ۴۴ هزار و ۸۰۰ مورد گزارش به صورت ناشــناس در 
ســامانه ثبت شده که از این تعداد بیش از ۳۳ هزار مورد رسیدگی و 
بقیه گزارش ها در دســت بررسی و اقدام قرار دارد  همچنین تعداد 
گزارش ها از کســانی که با مشخصات درج شــده در سامانه اعلام 
گزارش کردند، ۱۱۲۱ مورد بوده که ۱۶۷۷ مورد رسیدگی و مابقی 

در دست بررسی و اقدام قرار دارد.
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جامعه
w w w . j o m h o o r d a i l y . i r

یک جامعه شناس با اشاره به پیدایش 
و رشد شبکه های اجتماعی و آغاز زندگی 
در یک جامعــه  دیجیتال گفت: »صنعت 
ازدواج« نیز در بستر این جهان دیجیتال 
خود را بسط و گسترش داد؛ موضوعی که 
با کنترل روزافزون کرونا در جامعه و رونق 
گرفتن دوباره  مراســم عروسی از اهمیت 

بیشتری برخوردار می شود.
حمیدرضا بیژنی در گفت وگو با ایسنا، 
بــا بیان اینکــه از جملــه موضوعاتی که 
در هر جامعه ای اهمیتــی بنیادین دارد، 
مســئله  ازدواج اســت اظهار کرد: ازدواج 
اگرچه ســنتی به درازای تاریــخ دارد و 
در هــر دین و آیینی همــواره مورد توجه 
و حمایــت قرار گرفته، اما چندی اســت 
که ازدواج کــردن در جامعه  ما تبدیل به 
 امری دشــوار و در برخی مواقع دســت 

نایافتنی شده است.
این جامعه شــناس ادامه داد: اتفاقی 
کــه اگر چه در وضعیــت اقتصادی امروز 
جامعه  به راحتی می توان آن را به مسائل 
اقتصــادی گــره زد، اما در مقام آســیب  
شناســی، محدود کــردن تحلیل ازدواج 
در قامــت امر اقتصادی نوعی ســطحی  
اندیشی است که آســیب های آن زمانی 
مشخص می شــود که جامعه به شرایط 
اقتصادی با ثبات و مطلوبی دســت پیدا 
کند؛ و یــا حتی کمی ســاده تر می توان 
آن را در بخش هایــی از جامعه مشــاهده 
کرد که علی  رغم مصون بودن از مســائل 
 حــاد اقتصــادی در ایــن زمینــه دچار

 مشکل می شوند.
وی افزود: ازدواج به عنوان یک ســنت 
اجتماعی به خودیِ خود اگرچه در ظاهر 
همواره در فرهنــگ عمومی جوامع ثابت 
و باقی مانــده، اما فرایندهــای گوناگون 
آن تحــت تأثیر ســاختارهای فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصــادی و ... همواره در حال 
تغییر شکل بوده اســت. بر همین اساس 
اســت که ازدواج که پیوســته به عنوان 
امری مقدس در باورداشــت  های ذهنی 
ما شــناخته می شــود تحت تأثیر نظام 
صنعتی جهان مدرن به تدریج رنگ و بوی 
صنعتی شــدگی به خود گرفته است و در 
موقعیت های مختلف باید نسبت خود را 
با جدید ترین کالاها و خدمات تولید شده 

مشخص کند.
این جامعه شــناس با بیان اینکه این 
موضوع تا یک دهه  قبل به شکلی محدود 
و با ســرعتی قابل پذیرش در جریان بود و 
به این خاطــر تغییرات روی داده تاثیرات 
چشم گیر و جلب توجه کننده ای نداشت 
عنوان کرد: با پیدایش و رشــد شبکه های 
اجتماعــی و آغاز زندگــی در یک جامعه  
دیجیتال که روایت های مختلف از زندگی 
به سریع ترین شکل ممکن خود را بسط و 
توسعه می دهد، »صنعت ازدواج« نیز در 
بســتر این جهان دیجیتال خود را بسط 
و گســترش داد. موضوعی کــه با کنترل 
روزافــزون کرونا در جامعه و رونق گرفتن 
دوباره  مراسم عروسی از اهمیت بیشتری 

برخوردار می شود.
بیژنی ادامه داد: رسانه های اجتماعی 
همانطور که بــه تدریج حوزه  نفوذ خود را 
در بخش های گوناگون زندگی اجتماعی 
انســان ها گســترش داده اند، در مراحل 
مختلف مراســم عروسی مدرن، از ابتدای 
آشنایی تا پایانی ترین لحظات ماه عسل، 
نیز نفوذ کرده اند. از همین جهت است که 

صاحبان کســب و کارهای متنوعی که به 
شکلی مســتقیم یا غیر مستقیم با کالاها 
و خدمات ازدواج و مراسم عروسی مرتبط  
اند روز به روز با تنوع بخشیدن به مناسک 
این امر اجتماعی سعی در گسترش بهره  

برداری های اقتصادی خود دارند.
وی ایــن صاحبــان کســب و کار را 
مهمتریــن کنشــگران صنعــت ازدواج 
دانســت و گفــت: آنها در بســتر همین 
رســانه های اجتماعــی و با ارائــه  انواع 
روایت هــای دیجیتــال در قالب هــای 
گوناگون فیلم و عکــس، زوج های جوان 
را برای خریــدن رویاهایی که به آنها ارائه 
می شــود ترغیب می کنند؛ رویاهایی که 
مصرف هرچه بیشــتر آنها به مثابه  سهم  
داشتن هرچه بیشتر از کیک خوشبختی 

بازنمایی می شود.
این جامعه شــناس افــزود: در زمینه  
آمارهای داخلی پیرامون ســهم رسانه در 
صنعت ازدواج ایران متاســفانه آمارهای 
موثق داخلــی وجود ندارد، امــا با توجه 
به پیوندهای بی  شــمار کنشــگری های 
اجتماعــی و فرهنگــی در بســتر جهان 
دیجیتال، آمارهای جهانی نیز می توانند 
ســهمی مؤثر در آگاهی بخشی امروز و یا 

آینده  جامعه  ما داشته  باشند.
 بر اساس آمارهای اعلام شده جهانی، 
یک چهارم زوج هایی که در شــبکه های 
اجتماعی با یکدیگر آشــنا می شوند، ۸۰ 
درصدِ برنامه  ریزی شــیوه  ازدواج خود را 
به صورت آنلاین و در بســتر شبکه های 
اجتماعی ای انجام می دهند که پیوســته 
در حال ارائه  جدید ترین شیوه های کسب 

خوشبختی هستند.
بیژنی بــا بیان اینکــه همچنین اکثر 
عروس ها پس از دریافــت حلقه  نامزدی 
خــود با هدف اثبات اینکــه در حال عبور 
از مســیر معین شده  خوشبختی هستند 
آن را در شــبکه های اجتماعی منتشــر 
می کنند اظهار کــرد: زوج ها روز بزرگ و 
مهم ازدواج خود را که روز به روز به لحاظ 
تاریخی بیشــتر تبدیل به »اســطوره ای 
زمانــی« می شــود، اعــلام می کننــد. 
شبکه های اجتماعی گوناگون که در صدر 
آنها اینســتاگرام و پینترست قرار دارند با 
بالاترین ســهم از مجلات، وب سایت ها و 
برنامه  ریزی ها در صدر جستجوی گوگل 
پیرامون ازدواج قرار گرفته اند که ســالانه 
میلیون ها نفــر از زوج های جــوان برای 
برنامه  ریزی ازدواج خود از آنها اســتفاده 

می کنند.
وی ادامه داد: اهمیــت این آمارها در 

این اســت که زوج ها، بــه ویژه عروس ها، 
زمانی که در وضعیت برنامه  ریزی هستند، 
زودتر از هر مرکز و منبع دیگری شــروع 
به اســتفاده از این ســایت ها و صفحات 
اجتماعی می کنند. به تدریج و با گذشت 
زمان، آنهــا وارد مرحلــه  تصمیم  گیری 
می شوند و شــروع به ساخت مجموعه ای 
از تصاویــر در ذهــن و یا در شــبکه های 
اجتماعی خود می کنند که شکل و شیوه  

عروسی شان را مشخص می کند.
این جامعه شناس با اشاره به اینکه در 
دنیای رسانه های اجتماعی امروزی، ما به 
هزاران عروســی آنلاین، از هر زاویه قابل 
تصوری دسترســی داریم گفت: هزاران 
تصویری که بــا رواج گفتمان رمانتیک از 
ازدواج و توسعه  معانی آن به ابعاد مختلف 
خوشــبختی، زمینــه ای را فراهم آورده 
اســت تا به دختران و پسران جوان تاکید 
کنند که معنای ســعادتمندی شــما در 
اجرای دقیق تمامی این مناســک است و 
در صورت غفلــت بدون تردید نقصی غیر 
قابل جبران در فرایند خوشــبخت بودن 

شما پدید خواهد آمد.
بیژنی ادامه داد: این دیدگاه گســترده 
نه تنهــا الهام بخش ایده ها اســت، بلکه 
فشــار زیادی را بر زوج ها وارد می کند تا با 
استانداردهای جدید زندگی کنند. انواع 
صفحات گوناگــون مربوط به بخش های 
مختلف ازدواج وجود دارد که روزانه ایده  
آل ترین شــیوه های ازدواج را به نمایش 
می گذارد و خوشــبخت بودن را در قالب 
روایت های دیجیتال متنوع و متعدد برای 
دختران و پسران جوان معنا می کند. آنها 
به شما کمک می کنند تا چگونه بیشتر و 
بیشتر پول خرج کنید تا بهترین باشید و 
در عین حال به شما گوشزد می کنند که 
در صورت غفلت از هــر کدام از این اجزاء 
یک گام از کمال مطلقی که ما برای شــما 
به تصویر می کشیم فاصله خواهید گرفت.

وی بــا بیان اینکه این فاصله  شــما را 
از دســت یابی به خوشــبختی همیشگی 
محروم می کند و تا آخریــن روز زندگی 
هیچ دستاوردی نمی تواند این خلأ را برای 
شــما پر کند گفت: در نتیجه شما ناچار 
هســتید که از هر ظرفیت مالی ممکن و 
غیر ممکنی بــرای هرچــه کامل بودن 
فرایند عروســی اســتفاده کنید. صنعت 
ازدواج در عصر دیجیتال مطابق با ماهیت 
ســیطره  هژمونیک این عصــر، بر عنصر 
معانی بازنمایی شده در بستر روایت های 
دیجیتال اســتوار اســت، به نحوی که با 
تزریق معنای ســعادت و خوشبختی در 

داستان های دیجیتال خود تلاش می کند 
تا جوانان را در مســیر رسیدن به مقصد 
ایده  آلی که به نمایــش می گذارد به تله  
گسترانیده  خویش بیاندازد و از این مسیر 
ارتزاق و ســودآوری خویش را به سر حد 

کمال برساند.
این جامعه شناس تصریح کرد: حیات 
این صنعت سرشار از ولخرجی های اسراف  
گونه و متظاهرانــه، در گرو ارائه   تصویری 
جادویــی و البته پر هزینــه و پر تجمل از 
ازدواج است. آنها در کنار فروش رویاهایی 
متنــوع و رمانتیــک با چاشــنی ترس و 
اضطراب قادر هســتند هرگونه هزینه ای 
را به قربانیان خود تحمیل و بدین ترتیب 
با دســتکاری در انتظارات و خواسته های 
افراد، تداوم رشــد بــازار خویش را فراهم 

کنند.
بیژنی در ادامه گفت: شــاهد هستیم 
توســعه  شــبکه  های اجتماعی زمینه   ای 
را فراهم آورده اســت تا در کنار توســعه  
بازاریابی  های اقتصادی و تنوع بخشــی 
بی حد و حصر مناسک ازدواج، دیوارهایی 
که در ســال  های گذشته میان انتظارات 
طبقات مختلف جامعه از مراسم عروسی 
وجود داشت فرو ریخته شود و آمیختگی 
گفتمان خوشبختی در طبقات گوناگون 
زمینه  مقایسه  ای ناعادلانه را پدید آورد که 
نتیجه  ای جز تشــدید شدن رنج و فشار بر 
زندگی نداشته باشد. در چنین وضعیتی 
اگر جوانــان تنهــا بخواهند بر اســاس 
توانمندی های خود مراســم ازدواجشان را 
پیش ببرند، یاس و سرخوردگی  بی  پایان 
زندگی آنها را تحــت تأثیر قرار می  دهد و 
خاطره  آن در ذهنشــان بــه عنوان یک 

ناکامی باقی خواهد ماند.
وی افزود: از دیگر سو اگر تن به تمامی 
این هزینه  ها بدهند، دشواری های بسیاری 
را پس از روز عروسی باید به جان بخرند که 
بعضاً تا سال ها آنها را رها نخواهد کرد. از این 
جهت اســت که آگاهی بخشی اجتماعی 
نسبت به بازی های رسانه  ای صاحبان کسب 
و کار می  تواند مردم و به خصوص جوانان 
را از این دام گســترانیده شــده برهاند، 
امری که بیش از هر چیز نیازمند بســط 
یافتگی معنای زندگــی در افکار عمومی 
دارد تا بتوانند با به دســت آوردن دیدی 
فرازمانی، تاریخی و هســتی  شناســانه، 
معنای خوشــبختی را فارغ از اســطوره 
ســازی  های زمانــی و مناســکی از روز 
عروسی به دست آورند و با آرامشی هرچه 
 بیشتر خود را از دام های رسانه  ای صنعت

 ازدواج رها کنند.

 »صنعت ازدواج« و »خرید خوشبختی«
 در رسانه  های اجتماعی
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بیمه سلامت خسارت درمان ناباروری را پرداخت می کند

معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت 
گفت: زوجین نابارور می توانند با ارائه مدارک پرداختی 
و هزینه هــا به ادارات کل بیمه ســلامت در اســتان ها 

خسارت بیمه ای دریافت کنند.
به گزارش مهــر، مهدی رضایی با تأکیــد به اینکه 
قانون بیمه درمــان خدمات ناباروری از ابتدای ســال 
جاری قابلیــت اجرا دارد، یادآور شــد: اگر مرکزی زیر 
بــار اجرای این قانون نرفت و یا زوجین از ابتدای ســال 
جاری بــرای دریافت ایــن خدمات هزینــه پرداخت 
کرده اند می توانند با ارائــه مدارک پرداختی و هزینه ها 
 به ادارات کل بیمه ســلامت در اســتان ها خســارت 

بیمه ای دریافت کنند.
وی با اشــاره به اینکه خوشــبختانه با همت دولت و 
مجلس خدمات درمان ناباروری و نازایی تحت پوشش 

بیمه های پایه قرار گرفتنــد، تصریح کرد: این خدمت 
هم در راســتای سیاســت های جمعیتی کشور انجام 
شــده و هم در کاهــش پرداخت هزینه هــای درمان 
نابــاروری از جیب مردم کمک قابل ملاحظه ای اســت 
و خبر خوب اینکه این پوشــش از نظــر ما کامل بوده و 
شــامل همه خدمات از جمله ویزیت، دارو، تجهیزات، 
آزمایشات و اقدامات تشخیصی و درمانی اصلی می شود 
و ســهم بیمه ها ۹۰ درصد و ســهم افراد نیز حدود ۱۰ 
درصد خواهــد بود.وی در ادامه تأکید کرد: بر اســاس 
استانداردهای خدمتی وزارت بهداشت، این خدمات تا 
سه نوبت در سال تحت پوشش قرار گرفته و سقف سنی 

هم برای خانم تا زیر ۴۵ سال است.
این مقام مســئول در ســازمان بیمه ســلامت در 
خصوص اینکه این قانون در برخی از مراکز هنوز اجرایی 
نشــده، اظهار کرد: ما در تاریخ ۱۵ آذر به تمام استان ها 
ابلاغ کردیم، این قانون چــون مصوبه هیئت وزیران را 
داشــت و نهایتاً قرار بود شورای عالی بیمه این قانون را 
ابلاغ کند دوم آذرماه مصوب شورای عالی بیمه شد و ما 
در ۱۵ آذر به همه اســتان ها ابلاغ کردیم، لذا هموطنان 
به دو شــکل می توانند از این خدمات بهره مند شــوند.

رضایی همچنین یادآور شــد: یکی اینکه به مراکزی که 
مجاز هســتند و ما به همه آنها فراخوان قرارداد دادیم 
مراجعه کنند و دیگر اینکه اگر هم مراکزی این خدمت 
را پوشــش ندادند و هموطنان خودشان هزینه کردند 

می توانند اســناد هزینه ها و پرداختی های خودشان را 
بــه ادارات کل ما ارائه کنند و ما تحت عنوان خســارت 
بــه تعهدمان عمل خواهیــم داد، قابل ذکر اســت که 
این قانون از اول ســال ۱۴۰۰ قابل اجراست یعنی اگر 
افرادی از ابتدای سال هم برای درمان مراجعه کرده اند 
می توانند اسناد و مدارک خود را به ادارت کل ارائه کرده 

و از پوشش بیمه ای بهره مند شوند.
وی با اشاره به اینکه ما به تمام مراکز فراخوان دادیم 
و تاکنون بســیاری از مراکز مراجعــه کردند، گفت: ما 
هیــچ محدودیتی برای عقد قرارداد بــا مراکز دولتی و 
خصوصی نداریم، ولی چــون این قانون به تازگی اعلام 
شده ممکن اســت برخی مراکز هنوز این خدمات را با 
بیمه ارائــه ندهند، اما اگر افراد مــدارک را به ما ارجاع 

دهند خسارت آنها پرداخت خواهد شد.
معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت 
ایران در پایان نیز عنوان کرد: نام مراکز طرف قرارداد در 
سایت ادارات کل استانی اعلام شده و زوجین با مراجعه 
به آنها می توانند از آن آگاهی پیدا کنند البته ســعی ما 
این است اطلاع رســانی در حوزه عمومی و کشوری هم 
به طور کامل انجام شــود، در هر صــورت هموطنان از 
بابت این پوشــش نگران نباشــند چون هم منابع مالی 
آن تأمین شــده و هم ابلاغ شده اما ممکن است به دلیل 
جدید بدون قانــون در مراحل اجرا فعلًا با مشــکلاتی 

مواجه باشیم.



وزیر ارتباطات به اینستاگرام پیوست

 وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات پس از گذشــته چند ماه از 
آغاز حضور در راس این وزارتخانه به شــبکه های اجتماعی داخلی 
و نیز اینســتاگرام پیوســت.وزیر ارتباطات به اینستاگرام پیوست.

به گــزارش ایرنا، »ســید جمال هادیــان« مدیــر روابط عمومی 
وزارت ارتباطــات در توییتــر از پیوســتن »عیســی زارع پور« به 
شــبکه های اجتماعی خبر داد.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
پس از گذشــت چهار ماه از ریاســتش در این وزارتخانه به برخی 
شبکه های اجتماعی پیوست.مدیر روابط عمومی وزارت ارتباطات 
ادامــه داد:  هفتمین وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات کشــور به 
برخــی شــبکه های اجتماعی داخلی و خارجی پیوســته اســت.

از جمله شــبکه های اجتماعی داخلی که عیســی زارع پور عضو آن 
شــده است می توان به پیام رسان های گپ، سروش، ایتا، بله و سوپر 
اپلیکیشــن روبیکا اشاره کرد. همچنین در بین شبکه های خارجی 
او فقط در اینســتاگرام و لینکدین عضو شــده است.زارع پور، وزیر 
ارتباطــات پیش از این در گفت وگویی اعــلام کرده بود که چندان 
اهل رسانه نیست.وی افزود: من در شبکه های اجتماعی هستم، اما 
ترجیح می دهم که وزیــر ارتباطات و وزیر برقراری ارتباطات مردم 
با یکدیگر باشم تا وزیر رســانه. من واقعا وقتش را ندارم. البته برای 
کارهای خانوادگی و کارهای مربوط به دانشــجویانم در دانشــگاه 
کاملا آنلاین هســتم.همچنین او در گفت وگویــی دیگر در مورد 
اینکه چرا در توئیتر عضو نمی شود گفته بود: در شبکه ای که از نظر 
قانون اســتفاده از آن ممنوع است، عضو نخواهد شد.از سوی دیگر 
زارع پــور اعلام کرده بود که اینکه از وی توقع برود در شــبکه های 
 اجتماعی حضور رســمی داشــته باشــد و به همه کامنت ها پاسخ 

بدهد توقع بالایی است.

 اصولی ترین راهکار توسعه کشور
 استفاده از ظرفیت تعاونی هاست

 معاون امور تعــاون وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی گفت: 
اصولی ترین راهکار توســعه و آبادانی کشــور، توانمندسازی، رشد 
استعدادها و خلاقیت های جامعه از طریق تعاونی ها است.به گزارش 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، »مهدی مســکنی« در نشست 
مشــترک معاونت امور تعاون و شستا، شرکت های تعاونی را تجلی 
همدلی، همــکاری و هم افزایی عنوان کرد.وی با اشــاره به قدرت 
هم افزایی در حل مشــکلات کشــور، گفت: ما با برنامه ریزی های 
درســت و هدفمند در سیاست گذاری ها  و تسهیل گری ها به عنوان 
اجــزای ارکان عالی حکمرانی، می توانیم بــا کنار هم بودن و درک 
متقابل همدیگر، مشکلات را ســریع تر حل و برطرف کنیم.معاون 
امور تعاون وزارت تعاون با تاکیــد بر نقش تعاونی ها در همکاری با 
شستا برای تحقق این امر، افزود: معاونت تعاون می تواند با همکاری 
و پیگیری تعاونی ها، از مراجع قانون گذاری و تصمیم گیری کشــور 
بخواهد تا با تصویب قانون، اجازه دهد بخشی از مواد اولیه یا مصرفی 
تعاونی ها بدون واســطه و به قیمت پایین در اختیار آنان قرار گیرد.

مدیرعامل شســتا نیز در این نشســت بخش تعاون را یکی از ســه 
رکن اصلی اقتصاد کشور دانســت و بیان داشت: مجموعه شستا از 
هر طرح ســودآوری که توسط تعاونی ها ارائه شود و با سیاست های 
کلان شســتا ســازگار باشد، برای مشــارکت و ســرمایه گذاری 
استقبال می کند.»علی رســتمی« با تاکید بر مسوولیت شستا در 
توســعه تعاونی ها، گفت: ما برنامه های توسعه ای و سرمایه گذاری 
را در مجموعه هــای شســتا برنامه ریزی کردیم که مــی توانیم از 
ظرفیت های تعاونی ها در ســرمایه گذاری و اجــرای پروژه ها بهره  
ببریم.وی افزود: مجموعه شســتا به همه مفاد تفاهم نامه ای که در 
راستای همکاری و حمایت شستا از تعاونی ها امضا شده بود، پایبند 
است.رســتمی ضمن اشاره به فعالیت شســتا در صنایع مختلف و 
نقش و ســهم شستا از اقتصاد کشــور، افزود: شستا تلاش می کند 
ضمن حفظ منافع ســهامداران، با کاهش هزینه های تولید و کمک 
به بخش صنعت کشــور، هزینه های تمام شــده را کاهش دهد تا از 
منافع مصرف کنندگان با جلوگیــری از افزایش قیمت ها حفاظت 
کند. در این نشســت تعدادی از نمایندگان اتحادیه های سراسری 
و تعاونی های فعال کشــور ازجمله اتحادیه های حمل و نقل از عدم 
تامین لاســتیک مورد نیاز خود در گذشــته گلایه داشته و باتوجه 
اینکه شــرکت بارز باید در بورس کالا لاستیک خود را عرضه کند، 

به مشکلات تامین و تهیه در خصوص این رویکرد اشاره داشتند.

تعیین کریدور صادراتی در معاونت علمی
معاون رئیس جمهور از تعیین کریدور صادراتی در معاونت علمی 
و فنــاوری خبر داد و گفت: تغییر رویــه صادراتی موجود و حرکت به 
سمت صادرات غیرنفتی و نو آوری سخت است.به گزارش مهر، سورنا 
ستاری در مراسم روز ملی صادرات با بیان اینکه در اقتصاد دانش بنیان 
اکوسیستم جدیدی در حال اجراست، اظهار کرد: اقتصاد دانش بنیان 
چیزی جز سرمایه گذاری بخش خصوصی در پژوهش نیست. همچنین 
در حوزه پژوهش تجاری باید در زیرســاخت ها سرمایه گذاری کرد که 
لازم است بخش خصوصی وارد این عرصه شود.معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور افزود: تحریم ها به خصوص تحریم های داخلی و قوانین 
دســت و پاگیر داخلی مانع پیشرفت صادرات در این حوزه شده است؛ 
چه بسا که اثرات جانبی تحریم های داخلی سهمگین تر از تحریم های 
خارجی است.ستاری ادامه داد: در معاونت فناوری یک کریدور صادراتی 
تعیین کرده ایم که سرویس های صادراتی و تأییدیه های مورد نظر در 
آن لحاظ شده است.معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: قوانین 
متناقض و دستورالعمل های خلق الساعه زیادی در کشور وجود دارد که 
مانع صادرات هستند؛ این دستورالعمل ها را کسانی صادر می کنند که 
اصلًا در بخش خصوصی نبوده اند و اگر چه افراد سالمی هستند اما مطلع 
از ضربات این تصمیمات غلط نیستند.وی افزود: امیدواریم دولت جدید 
با کسب تجربه از اشتباهات دوره های گذشته اتفاقات خوبی را در بخش 
صادرات رقم بزند و با کمک سازمان توسعه تجارت و وزارت اقتصاد سال 
خوبی را برای صادرات داشــته باشیم. البته در بودجه سال آینده برای 

صادرات برنامه ریزی جدی انجام شده است.

 روابط تجاری 
باید از حالت دولت - دولت خارج شود

وزیر صمت با بیان اینکه روابط تجاری باید از حالت دولت - دولت 
خارج شود، گفت: ایجاد سکوهای تولید کالاهای ایرانی در کشورهای 
دیگر در دســتور کار است.به گزارش مهر، سید رضا فاطمی امین روز 
گذشــته در مراسم روز ملی صادرات، اظهار کرد: سیاستگذاری برای 
صادرات بســیار مهم است و اگر این سیاســتگذاری نادرست باشد 
تــا مدت ها سیاســتگذاری های غلط ادامه خواهــد یافت. ترازهای 
اشتغال، آب و سرمایه گذاری و مواردی از این دست هستند که برای 
سیاست گذاری در حوزه صادرات باید لحاظ شوند.وزیر صمت افزود: 
هدفگــذاری افزایش پنج میلیــارد دلاری در حوزه صادرات در حال 
تحقق است اما بخش عمده آن متانول است که نباید این رویه تداوم 
یابد و باید از صادرات این چنینی عبور کرده و به ســمت صادرات کالا 
با ارزش افزوده بالا برویم.وی ادامه داد: در سال جاری دو ماه برگزاری 
روز ملی صادرات را عقــب انداختیم تا معیار انتخاب صادرکنندگان 
نمونه را تغییر داده و برخی از شــاخص ها را اعمال کنیم. این معیارها 
برای انتخاب صادرکننده نمونه برای سال آتی تغییر و صادرات کالای 
ارزش افزوده و دانش بنیــان نقش مهمی در انتخاب صادرکنندگان 
نمونه خواهد داشــت.وزیر صمت تصریح کــرد: در حال حاضر اکثر 
روابط تجاری ایران با کشــورهای دنیا به صورت دولت با دولت است 
که باید تبدیل به کســب و کار شــود تا از این طریق رابطه اقتصادی 
مستحکم تری داشته باشیم.فاطمی امین گفت: ایجاد سکوهای تولید 
کالاهای ایرانی در سایر کشورها در دستور کار است و باید از صادرات 
مواد اولیه به ســمت صادرات ماشین آلات و تجهیزات برویم؛ این در 
حالی اســت که برای برخی کســب و کارها از جمله صنایع معدنی، 
لوازم خانگی و صنایع غذایی، بازار ایران کوچک اســت و باید در سایر 
کشورها ســکوی تولید ایجاد کرده و ماشین آلات و تجهیزات صادر 
کنیم.به گفته وی، کشورهای پاکســتان، سوریه، عراق و ارمنستان 
ظرفیت ایجاد سکوی تولید را دارند.وزیر صمت تصریح کرد: اجرای 
پیمان های تجاری از ســوی دولت مهم است و با سوریه، پاکستان و 
ارمنســتان کار را دنبال کرده ایم و مذاکراتی صورت گرفته است.وی 
گفت: مــا در وزارت صمت کارهای مرتبط با تجــارت خارجی را به 
سازمان توســعه تجارت منتقل و عملیات مرتبط با تجارت خارجی 
را در این ســازمان متمرکز کرده ایم.فاطمی امین اظهار کرد: پنجره 
واحدی برای همــه کارها در وزارت صمت ایجاد کرده ایم که تا پایان 
سال عملیاتی می شود که بخشی از آن در حوزه تجارت خارجی است. 
البته تعامل بسیار خوبی میان وزارت صمت با وزارت جهاد کشاورزی 
و امور خارجه برقرار اســت.وزیر صمت ادامه داد: برنامه سیاست های 
تجارت خارجی که از سوی معاون اقتصادی ابلاغ شد گام اول حمایت 
از تجارت خارجی بود و تا پایان امسال طرح جامع تجارت خارجی را 

نهایی خواهیم کرد.

امکان ثبت نام در سامانه دوگانه سوز کردن 
خودروها از دوشنبه

مدیر پژوهش و فناوری شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده 
های نفتی ایران از برطرف شــدن مشــکل ارتباط ســامانه تبدیل 
کارگاهی دوگانه سوز شــدن خودروها )gcr.niopdc.ir(، طی 
روز گذشته  خبر داد.به گزارش ایســنا، رضا کاظم نژاد اظهار کرد: 
به دنبال تماس و برقراری ارتباط و برگزاری نشســت با مدیرعامل 
شــرکت پژوهش و توســعه ناجی به همراه مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران و سایر مدیران این شرکت، مشکل 
ارتباط ســامانه gcr.niopdc.ir از روز دوشنبه برطرف و ارتباط 
با ســامانه فوق تا ســاعاتی دیگر برقرار می شود.طبق اعلام شرکت 
پالایــش و پخش فراورده هــای نفتی، وی اظهار کــرد: باتوجه به 
اقدامــات صورت گرفته از امروز کلیه ارتباطات و خدمات ســامانه 
فوق برقرار می شــود، بنابراین سامانه تبدیل کارگاهی دوگانه سوز 

کردن خودروها آماده خدمت رسانی خواهد بود.

وصول بخشی از مطالبات ایران از عراق؛ 
روند وصول ادامه دارد

رئیس اتاق مشــترک ایران و عراق گفت: مقرر شــده بخشی از 
مطالبات برای خرید اقلام مورد نیاز از طریق عراق هزینه شــود که 
در این راستا قســمتی از مطالبات وصول شده و روند وصول ادامه 
دارد.یحیی آل اســحاق در گفت و گو بــا خبرنگار مهر با بیان اینکه 
برخی از رسانه ها اعلام کردند که کل مطالبات ایران از عراق وصول 
شــده که این خبر صحت ندارد، اظهار کرد: مطالبات ایران از عراق 
در محدود ۵ تا ۷ میلیارد دلار است که عمده این مطالبات به فروش 
و صادرات گاز و برق به این کشور مربوط است.رئیس اتاق بازرگانی 
مشــترک ایران و عراق افزود: با توجه به پیگیری های انجام شــده، 
بانک های مرکزی دو کشــور موافقت نامه ای مبنــی بر هزینه کرد 
بخشی از مطالبات برای خرید اقلام مورد نیاز از طریق عراق منعقد 
کرده اند که در همین راستا بخشی از مطالبات از عراق وصول شده و 
روند وصول ادامه دارد.آل اسحاق گفت: همچنین مقرر شده بخشی 
از مطالبات نیز به صورت اسکناس به ایران پرداخت شود.وی اضافه 
کرد: از آنجا که با پرداخت بخشــی از مطالبات، جریان صادرات به 
عراق ادامه دارد مطالبات ایران از عراق همچنان در محدوده ۵ تا ۷ 
میلیارد دلار باقی است.به گفته آل اسحاق، رایزنی ها برای کاهش و 

وصول کل مطالبات ادامه دارد.

خبر خبر
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دبیر ســومین نمایشگاه تســتا از آغاز 
به کار سومین نمایشگاه تقاضای ساخت 
و تولیــد ایرانی )تســتا ۱۴۰۰( همزمان 
 با هفتــه پژوهش و فنــاوری از دیروز ۲۳ 

آذرماه خبر داد.
به گزارش خبرنگار مهر، مهدی پاکزاد 
با بیــان این مطلب اظهار داشــت: مرور و 
بررســی آمار مربوط به فارغ التحصیلان و 
دانشــجویان تحصیلات تکمیلی و تعداد 
شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور 
از یک سو و خروجی ها و دستاوردهای آنها 
از سوی دیگر نشــان دهنده این امر است 
که براســاس اجرا و پیگیری سیاست ها و 
برنامه های حمایتی طی دو دهه گذشــته 
توانســته زیرســاخت و ظرفیت علمی و 
فناورانه مناسبی در سطح کشور پی ریزی 
کنــد در صورتی که بتــوان این ظرفیت 
و پتانســیل بالقــوه را در خدمت جامعه 
و در راســتای حل مســائل و مشــکلات 
به کارگرفت شــاهد پیشرفت ها و اتفاقات 

تاثیرگذار خواهیم بود.
معاون اجرایی دبیرکل شــورای عالی 
عتف ادامه داد: بــا توجه به تاکیدات مقام 
معظم رهبری مبنی بر بهره گیری از توان 
علمی و نخبگانی کشــور در رفع مســائل 
و چالش های دســتگاه ها، موسســات و 
شــرکت ها و بــه منظور فراهم ســازی و 
تسهیل شــرایط همرســانی بین بخش 
نیاز و تقاضای کشــور با بخــش عرضه و 
توانمندی هــا و ظرفیت هــای علمــی و 
فناورانه کشور دبیرخانه شورای عالی عتف 
از سال ۱۳۹۷ نسبت به برگزاری نمایشگاه 
تقاضای ساخت و تولید ایرانی )تستا( را در 
کنار نمایشــگاه هفته پژوهش و فناوری 

برنامه ریزی کرده است.
وی خاطرنشــان کرد: نمایشگاه های 
معرفی نیازمندی ها و تقاضاهای فناورانه 
کــه در دنیــا با عنــوان نمایشــگاه های 
معکوس)ReverseExpo( شناخته 
می شوند برخلاف نمایشگاه های مرسوم که 
به عرضه محصولات می پردازند، بر تقاضا و 
نیاز محصولات و خدمات متمرکز هستند. 
در واقــع برگزاری چنین نمایشــگاهی، 
می تواند پاســخی به مشــکلات ناشی از 

عدم تامین نیازمندی های کشور از خارج 
و تبدیــل تهدیدات ناشــی از تحریم های 
ظالمانه به فرصتی در جهت توجه بیشتر 

به توانمندی های داخلی باشد.
پاکزاد با اشــاره به اهــداف برگزاری 
نمایشــگاه تســتا گفت: مهمترین هدف 
نمایشگاه تستا اطلاع رسانی و آشناسازی 
بین دو بخش عرضه )ظرفیت و توانمندی 
علمی و فناورانه کشــور( بــا بخش تقاضا 
)مسائل و چالش های متنابه دستگاه های 
و موسســات(  و شــرکت ها  اجرایــی  
اســت. کمک به مســاله محور شــدن و 
هدفمندســازی فعالیت ها و برنامه های 
تحقیقاتی دانشــگاه ها، پژوهشــگاه ها و 
شرکت های دانش بینان و واحدهای فناور 
هدف مهم دیگر نمایشگاه تستا است. علاوه 
بر ایــن فرهنگ ســازی و ترویج برگزاری 
رویدادهای تقاضا محور در ســطح کشور 
از دیگر اهداف برگزاری نمایشگاه تستا در 
ســطح ملی و در کنار هفته ملی پژوهش و 

فناوری است.
وی درباره تاثیرات برگزاری نمایشگاه 
تستا گفت: ارائه نیازمندی ها به جای عرضه 
توانمندی ها، پاسخگویی به نیازمندیهای 
مــورد نیــاز صنایع بــا اســتفاده از توان 
داخلی، مقاوم ســازی در برابر تحریم ها با 
اعتماد به توانمندی داخلی، بســتر سازی 
جهت شناســایی و ارائــه نیازمندی های 
خصوصــی،  و  دولتــی  شــرکت های 
هدفمندســازی پژوهش ها و تلاش های 
فناورانــه در راســتای نیازهای کشــور و 
شناسایی پتانسیل های موجود در کشور 

از جمله این تاثیرات است.
دبیر سومین نمایشگاه تســتا یادآور 
شد:  اولین دوره نمایشــگاه تستا در سال 
۱۳۹۷ و با حضور ۷۰ ســازمان و شرکت و 
معرفی و ارائه حدود ۹۰۰ نیاز پژوهشــی و 
فناورانه آنها در حوزه های صنایع دفاعی، 
تجهیزات پزشکی، صنایع معدنی و فلزی، 
صنایع غذایــی، گاز و پتروشــیمی، برق 
و انرژی، کشــاورزی، فنــاوری اطلاعات، 
صنایع شیمیایی همزمان با هفته پژوهش 
و فناوری برگزار شد. از جمله دستاوردهای 
این نمایشــگاه می توان به عقد ۸۹ تفاهم 
نامه به ارزش تقریبی ۱۲۰ میلیارد تومان 
در حوزه صنایع معدنــی و فلزی، دفاعی، 
برق و انرژی، فناوری اطلاعات، تجهیزات 

پزشکی، گاز و پتروشیمی و ... اشاره کرد.
وی اضافه کرد:  در نمایشگاه تستا سال 
۱۳۹۸ تعداد ۸۵ سازمان و شرکت نسبت 
به ارائه حدود ۶۰۰ نیاز پژوهشی و فناورانه 
را ارائه کردند. ماحصل آن تنظیم و امضای 
۳۵۰ تفاهــم نامه به ارزش حدود ۱۲۰۰۰ 
میلیارد ریال بین شــرکت های حضر در 
نمایشــگاه با دانشــگاه ها و پژوهشگاه ها 
و شــرکت های دانش بنیان بوده اســت. 
همچنین در کنار این نمایشگاه ۱۰ رویداد 
ارائه چالش و مســائل توسط دستگاه ها و 
شرکت ها برگزار شد.پاکزاد تصریح کرد: با 
توجه به تجربیات دو دوره گذشته و با هدف 
برگزاری منســجم و یکپارچه نمایشگاه 
در سومین دوره نمایشــگاه تستا به جای 
حضور انفرادی ســازمان ها و شــرکت ها، 
سعی شده است دستگاهای اصلی به همراه 

سازمان ها و شرکت وابسته در کنار هم و با 
سیاستگذاری و برنامه ریزی دستگاه اصلی 
حضور داشته باشند. طبق هماهنگی های 
صــورت گرفته در نمایشــگاه تســتای 
ســال ۱۴۰۰ وزارت دفاع و پشــتیبانی 
نیروهای مسلح، وزارت نفت، وزارت جهاد 
کشــاورزی، وزارت نیرو، ســازمان انرژی 
اتمی، ســازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی )ایمیدرو(، شرکت راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران، شهرداری تهران، 
کانون صنعت، دانــش و بازار لوازم خانگی 
نســبت به ارائه نیازمندی های پژوهش و 
فناورانه خود اقدام خواهند کرد.وی افزود: 
همچنین به منظور پشــتیبانی و تامین 
مالی از قراردادها و تفاهم نامه های منعقد 
شده بین دستگاه های اجرایی و شرکت ها 
به عنــوان طــرف تقاضا و دانشــگاه ها و 
پژوهشگاه ها و شــرکت های دانش بنیان 
به عنــوان طرف عرضه صنــدوق نوآوری 
و شــکوفایی نیز در نمایشگاه تستا ۱۴۰۰ 
حضور فعالی خواهد داشت.پاکزاد با اشاره 
به رویدادها و کارگاه های جانبی نمایشگاه 
تســتا در ســال جاری گفت: بــه منظور 
اســتفاده حداکثری از ظرفیت و پتانسیل 
حضور دســتگاه های اجرایی، شرکت ها و 
موسســات دولتی و خروجی از یک طرف 
و دانشگاه ها و پژوهشــگاه ها و موسسات 
دانش بنیان از ســوی دیگر در نمایشگاه 
تســتا ۱۴۰۰ برنامه ریزی های لازم برای 
برگزاری ۱۰ رویداد فناورانه انجام شــده 
است.وی خاطرنشــان کرد: سومین دوره 
نمایشــگاه تقاضای ساخت و تولید ایرانی 
)تســتا ۱۴۰۰( همزمان با هفته پژوهش 
و فنــاوری از ۲۳ تا ۲۶ آذرماه از ســاعت ۸ 
صبح تا ۱۵ در سالن شــماره ۷ نمایشگاه 
بین المللی تهران بــا ارائه نیازمندی های 
پژوهشی و فناورانه دستگاه ها، سازمان ها 
و شــرکت های دولتــی و خصوصی آماده 
پذیرایــی از نخبــگان، پژوهشــگران و 
فناوران کشــور است و امید است با حضور 
و مشارکت فعال شرکت های دانش بنیان، 
پژوهشــگران و دانشــجویان در ایــن 
نمایشگاه، گامی هر چند کوچک در مسیر 

رشد و اعتلای کشور برداشت.

 نایــب رئیس هیــات مدیره انجمن قطعه ســازان و 
مجموعه های خودرو گفت: واردات خودرو در شــرایط 
کنونی دشــوار ارزی کشــور و تداوم تحریم ها به صلاح 
نیســت.به گزارش ایرنــا، »اصغر خسروشــاهی« روز 
گذشــته در نشســت خبری افزود: از ســال ۸۷ تا ۹۶ 
بیش از ۶۰۰ هزار دســتگاه خودرو وارد کشــور شد که 
ارزبری ۱۳ میلیارد دلاری به دنبال داشــته اســت. وی 
بیان داشــت: عمده این خودروهــا لوکس بوده و کمکی 
به تنظیم بازار خودرو نکرده است.خســرو شاهی یادآور 
شــد: تاکید و تمرکز امروز مجلس بر طرح ســاماندهی 
خودرو و واردات خودرو به کشــور، در حالی است که در 
آغاز دور دوم تحریم ها دولت به دلیل کمبود ارز، واردات 
خودرو را ممنوع کرد.وی خاطرنشان کرد: با ۱۳ میلیارد 
دلار یاد شــده می شــد ۶ شــرکت بزرگ خودروسازی 
ایجاد کرد که به رقابتی تر شــدن صنعت و افزایش تیراژ 
می انجامید، اما فقط خودروی لوکس برای خوشــایند 
طیفی خاص از جامعه وارد شد.نایب رئیس هیات مدیره 

انجمن قطعه سازان و مجموعه های خودرو گفت: امروز 
خودروســازان داخلی با کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت شان 
فعالیت می کنند و تولید خودرو تا پایان ســال به زحمت 
به یک میلیون دســتگاه خواهد رســید.وی تاکید کرد: 
مــا در چارچوب برنامــه بلندمدت موافق آزادســازی 
واردات خودرو هســتیم، نه اینکه از ظرفیت های موجود 

خودروسازان داخلی استفاده نشود.
این مقــام صنفی همچنین با اشــاره بــه اینکه این 
انجمن موافق افزایش قیمت خودرو نیســت، ادامه داد: 
۸۰ درصد خودرو از مواد اولیه و قطعات تشــکیل شده و 
مهمترین مواد اولیه از جمله آلومینیوم از ابتدای امسال 
۲.۵ برابر شــده، فولاد ۵۰ درصد افزایش قیمت داشته و 
مس و مواد پلیمری هم ۱۰۰ درصد رشد قیمت را تجربه 
کرده انــد.وی تاکید کرد: باید جلوی افزایش قیمت مواد 
اولیه گرفته شــود که در برخی موارد مواد اولیه داخلی 

بالاتر از قیمت های جهانی به دست قطعه ساز می رسد.
در ادامه »شــاپور ســامعی« رییــس کمیته ارزی 
انجمن ســازندگان قطعــات و مجموعه هــای خودرو 
افزود:اکنون جمع بدهی خودروســازان به قطعه سازان 
به بیش از ۳۵ هــزار میلیارد تومان رســیده که حدود 
۱۳ هزار میلیارد تومان آن ســر رسید شده است.وی با 
انتقاد از قیمت گذاری دســتوری که فقط شامل خودرو 
شده و بســیاری از مواد اولیه داخلی را شامل نمی شود، 
تصریح کرد: این مســاله عدم توان کافی خودروســازان 
برای پرداخت بدهی هایشان به قطعه سازان و مشکلات 
دامن گیر بعدی را به دنبال داشــته است.»فرهاد به نیا«  

سخنگوی انجمن یاد شده نیز گفت: ایران در سال ۹۰ با 
تولید افزون بر یک میلیون و ۶۹۰ هزار دستگاه خودرو، 
هجدهمین خودروســاز جهان لقب گرفت و مقام پنجم 
را از این نظر در بین کشــورهای در حال رشــد داشت.

بــه گفته این مقــام صنفی، با این آهنگ باید در ســال 
۱۴۰۰ به تولید ســالیانه حداقل ســه میلیون دستگاه 
خودرو می رسیدیم، اما با سیاست های سرکوب قیمتی 
تیراژ به کمتر از ۷۰۰ هزار دســتگاه در سال ۹۸ رسید.

به نیا، به زیان انباشــته بیش از ۸۰ هزار میلیارد تومانی 
خودروسازان و بدهی بیش از ۳۵ هزار میلیاردی شان به 
قطعه سازان اشــاره کرد و آن را حاصل سیاست گذاری 
اشتباه شورای رقابت برشــمرد و ادامه داد: این در حالی 
است که این شــورا توانی برای کاهش قیمت مواد اولیه 
داخلی از جمله فولاد، مس، آلومینیوم، مواد پتروشیمی 
و غیــره نــدارد که با نرخ هــای جهانــی قیمت گذاری 
می شــوند و در برخی موارد بالاتــر از قیمت های جهان 
به دست قطعه سازان می رســند. وی همچنین با اشاره 
به مصرف میانگین ۶.۶۵ لیتری مازاد ســوخت توســط 
خودروهای فرسوده و هدر رفت سالیانه بیش از ۵۳ هزار 
میلیارد تومان از این طریق، یادآور شــد: اکنون بیش از 
سه میلیون دستگاه خودروی فرســوده در کشور تردد 
می کنند و پیش بینی می شود تعداد آنها در سال ۱۴۰۴ 
به بیش از هشــت میلیون دستگاه برســد و تا آن زمان 
دســت کم ۲۲۰ هزار میلیارد تومان بابــت هزینه های 
مصرف ســوخت اضافی، اتلاف ترافیکی، تخریب محیط 

زیست و غیره از محل آنها از جیب مردم پرداخت شود.

 سومین نمایشگاه تقاضای ساخت و تولید ایرانی
آغاز می شود

واردات خودرو در شرایط کنونی دشوار ارزی کشور به صلاح نیست

رشد ۶۳ درصدی تامین کالاهای 
اساسی با رفع موانع و تخصیص ارز

 تامین مایحتاج ضروری مردم و بهبود معیشت، مهمترین 
اولویت دولت سیزدهم است، بر این اساس از ابتدای امسال 
تا پایــان آبان ماه ۱۱.۱ میلیارد دلار اعتبــار برای واردات و 
تامین کالاهای اساسی پرداخت شده که در مقایسه با سال 
گذشته ۶۳.۲ درصد رشد داشته است.به گزارش ایرنا، تامین 
کالای اساسی و مایحتاج ضروری مردم، دغدغه اصلی دولت 
سیزدهم بوده و از همان روزهای نخست شروع به کار، تیم 
اقتصادی دولت بسیج شد تا موانع پیش روی تامین کالای 
ضروری همچون ناهماهنگی بخش های مختلف برای ثبت 
سفارش، تامین ارز مورد نیاز واردات، توقف مواد اولیه مورد 
نیاز تولید در گمرک و توزیع نامناسب کالا را برطرف کند.

یکی از موانع تامین کالاهای اساسی، تامین ارز برای واردات 
این کالاهاست. روند تامین ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی که از 
سال ۱۳۹۷ و پس از نوسانات شدید ارزی به ادبیات تجاری 
کشور وارد شد، همواره با مشــکلاتی همراه بوده است. ارز 
۴۲۰۰ تومانی در ســال ۹۷ برای واردات ۲۵ کالای اساسی 

پرداخت می شــد اما به مرور فقط به برخی اقلام از کالای 
اساسی شامل  گندم، جو، دانه های روغنی، روغن خام، ذرت، 
کنجاله سویا و بخشی از دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکی 
محدود شد.اگرچه به دلیل مشــکلات مربوط به صادرات 
نفتی و کارشکنی های دشمنان روند تامین ارز مانند گذشته 
نیست، اما دولت ســعی خود را کرده تا خللی در معیشت 
مردم رخ ندهد و چرخه تامین کالاهای اساســی متوقف 
نشود. بر این اساس، میزان تامین کالاهای اساسی نسبت 
به گذشته رشد داشته و از صف های خرید و کمبود کالاهای 
اساسی خبری نیســت.دولت سیزدهم که حدود ۱۰۰ روز 
از دوران فعالیت خود را ســپری کرده، همه اقدام های لازم 
برای تامین ارز کالاهای اساســی انجام داده است به طوری 
که در ماه های شــهریور تا آبان ماه ۴.۱ میلیارد دلار دیگر 
برای واردات کالای ضروری مورد نیاز مردم پرداخت کرد.در 
مجموع، بر اساس اعلام بانک مرکزی در هشت ماهه امسال 
نیز بیش از ۱۱.۱ میلیارد دلار ارز با نرخ ترجیحی به صورت 
نقدی و اعتباری برای واردات کالای اساسی، دارو، تجهیزات 
پزشکی و واکسن کرونا اختصاص یافته است، در حالی که 
سال گذشته ۶.۸ میلیارد دلار برای این منظور پرداخت شده 

بود.مقایسه آمار نشــان می دهد که پرداخت ارز ترجیحی 
برای واردات کالای اساسی در دولت سیزدهم بیش از دولت 
قبل بود. براین اســاس پرداخت ارز ۴۲۰۰ تومان در هفت 
ماهه امســال ۶۳ درصد بیش از سال گذشته و هم زمان با 
فعالیت دولت قبل بوده است.طبق اعلام گمرک در مجموع 
از ابتدای امسال تا ۱۰ آبان ماه، بیش از ۱۸.۷ میلیون تن کالا 
با ارزشــی بیش از ۱۱ میلیارد دلار کالای اساسی از گمرک 
ترخیص شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل از لحاظ 
وزنی ۲۹ درصد و ارزش ۶۳ درصد افزایش دارد.در دوره مورد 
بررسی از مجموع واردات انجام شده ۹.۱ میلیارد دلار معادل 
۷۹.۱ درصد با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد شــده اســت. براین 
اساس ۳.۶ میلیون تن گندم به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار، ۵.۵ 
میلیون تن ذرت به ارزش ۱.۹ میلیارد دلار، ۲.۲ میلیون تن 
جو به ارزش ۶۵۶.۶ میلیون دلار، ۱.۷ میلیون تن دانه های 
روغنی به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار، ۱.۷ میلیون تن کنجاله 
ســویا به ارزش ۹۵۲.۱ میلیون دلار، ۱.۳ میلیون تن روغن 
خوراکی و خام به ارزش ۱.۸ میلیارد دلار و ۱۲.۵ هزار تن دارو 
و تجهیزات و ملزومات پزشکی به ۱.۳ میلیارد دلار اقلامی 

هستند که با ارز ترجیحی تامین و وارد شده است.
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استفاده از دستاوردهای تحقیقاتی تنها راه 
ثروتمند شدن کشاورزی است

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: برای ثروتمند شدن کشاورزان راهی 
به جز اســتفاده از دستاوردهای تات )ســازمان تحقیقات، آموزش و 
ترویج کشاورزی( نداریم.به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، سیدجواد 
ســاداتی نژاد در مراســم ملی تجلیل از برگزیدگان بخش کشاورزی 
و منابــع طبیعی ضمن تبریک هفته پژوهــش و فناوری، اظهار کرد: 
کشاورزی بدون سازمان تات)تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی( 
توان حرکــت ندارد و محققین این ســازمان هدایتگر و راهبر بخش 
کشاورزی هستند.وی افزود: هیچ تصمیمی در حوزه کشاورزی نباید 
اجرایی شــود مگر این که مهر تات پای آن تصمیم باشــد البته تات 
هم باید پای کار باشــد و نباید اجازه دهــد در این حوزه بدون حضور 
تحقیقات، اقدامی اجرایی شــود.وزیر جهاد کشــاورزی با بیان این 
که لازم است دانشگاه های کشــاورزی به سازمان تات ملحق شوند، 
تصریح کرد: در سایر کشورها از جمله روسیه، دانشگاه های کشاورزی 
زیرمجموعــه وزارت کشــاورزی فعالیــت می کنند.ســاداتی نژاد 
خاطرنشان کرد: ســازمان تات از ظرفیت های بالایی برخوردار است 
اما این قابلیت ها به خوبی شناخته نشده و کشاورزان و مسئولان این 
سازمان را نمی شناسند.وی افزود: تات با معرفی ارقام و سایر فعالیت 
های پژوهشــی، آموزشی و ترویجی در افزایش تولید و امنیت غذایی 
کشور نقش دارد.ساداتی نژاد با تاکید بر لزوم برندسازی برای سازمان 
تات عنوان کرد: باید برندسازی در تات انجام شود تا بهره برداران این 
سازمان را بشناسند و باید این مسئله جدی گرفته شود.وی افزود: هیچ 
کس نمی داند این تولید و کیفیت محصولات کشاورزی ثمره تلاش 
های محققین در ســازمان تات است و باید در زمینه برندسازی تات و 
معرفی خدمات این سازمان اهتمام شود.وزیر جهاد کشاورزی خاطر 
نشان کرد: باید با ایجاد دستورالعمل و مزایا، امکان عضویت افتخاری 
اعضای هیات های علمی دانشــگاه های کشــاورزی در سازمان تات 
فراهم و عضویت در این ســازمان برای محققین اعتبار شود.وی ادامه 
داد: در ابتدای کار لازم است دانشگاه های کشاورزی کشور را به صورت 
مجازی با تات متصل و در این کار افراط کنید زیرا به نفع کشــاورزان 
است.ساداتی نژاد با اشاره به حضور کمرنگ مراکز تحقیقات کشاورزی 
استان ها در ســفرهای دولت، تصریح کرد: باید ساز و کار تشکیلاتی 
لازم برای ارتقای جایگاه تات در اســتان ها طراحی و رابطه سازمان ها 
و ادارات تابعه با تات مشخص شود.وی با بیان این که بخش خصوصی 
کشاورزی باید در تات دارای جایگاه باشد، عنوان کرد: باید خدمات و 
دستاوردهای این ســازمان توسط بخش خصوصی به جامعه معرفی 
شود.وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد: ظرفیت هایی در سازمان وجود 
دارد که باید فعال شــود.وی با بیان این کــه ارزش اقتصادی کارهای 
تحقیقاتی در حوزه کشاورزی در تجارت داخلی و خارجی باید تبیین 
شود، خاطرنشان کرد: باید دستاوردهای تولیدی تات را با اعداد و ارقام 
به بخش های اقتصادی اعلام کنیم و تجاری بودن و صرفه جویی ارزی 
ارقام را نشان دهیم تا حوزه های اقتصادی با ما همراه شوند.وزیر جهاد 
کشــاورزی یادآور شد: بدون تات امنیت غذایی نخواهیم داشت و این 
را باید کشــاورزان و دامداران بدانند.وی افزود: برای ثروتمند شــدن 

کشاورزان راهی به جز استفاده از دستاوردهای تات نداریم.

۶۵ درصد مخازن سدهای کشور خالی است
 مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور گفت: در شرایط 
کنونی، از مجموع ظرفیت ۵۰.۵ میلیارد متر مکعبی مخازن سدهای 
مهم کشــور، فقط حــدود ۳۵ درصد آب ذخیره شــده وجود دارد.

به گزارش ایرنا، بنا بر اعلام مرکز ملی پایش و هشــدار خشکســالی 
ســال آبی جاری )ابتدای مهر۱۴۰۰ تا آخر شهریور ۱۴۰۱( یکی از 
خشک ترین ســال های ۵۰ سال اخیر است؛ گرچه سال آبی گذشته 
)ابتدای مهر۱۳۹۹ تا آخر شــهریور۱۴۰۰( هم ســالی خشک بود.

تداوم این خشکسالی ها اثر ســوء خود را بر سدهای کشور به عنوان 
تامین کننــده اصلی آب بخش های مختلف گذاشــته و به نگرانی ها 
دربــاره تامین آب مورد نیاز دامن زده اســت.تازه ترین گزارش دفتر 
اطلاعات و داده های آب کشــور نشــان می دهد که نگرانی ها درباره 
رونــد مصرف آب و نیز ورودی ســدها همچنان تــداوم دارد.در این 
زمینه »فیروز قاســم زاده« مدیرکل دفتر اطلاعــات و داده های آب 
کشور گفت: با سپری شدن ۷۹ روز از سال آبی، تا ۱۹ آذرماه مجموع 
حجم ذخایر آب در مخازن سدهای کشور به حدود ۱۷.۸ میلیارد متر 
مکعب رســیده که در مقایسه با زمان مشابه سال آبی گذشته بیانگر 
۳۱ درصد کاهش است.وی ادامه داد: بررسی وضعیت سدهای کشور 
نشــان می دهد میزان حجم ورودی آب به سدها از ابتدای مهرماه تا 
۱۹ آذر معادل سه میلیارد و ۵۳۰ میلیون مترمکعب بوده که کاهشی 
معادل ۴۲ درصد نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته را نشان می-

 دهد.مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور با بیان اینکه میزان 
پرُشدگی سدهای مهمی چون زاینده رود، شمیل و نیان و سفیدرود 
در شــرایط فعلی حدود ۱۳ تا ۱۹ درصد است، افزود: در استان  های 
خوزستان و تهران نیز میزان پرشدگی متوسط مخازن طی سال آبی 

جاری به ترتیب حدود ۳۸ درصد و ۱۹ درصد است.

 حمایت دولت، 
مسیر صادرات را تسهیل کرده است

 رییس  کل ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: پشتیبانی و 
حمایت دولت، رفع موانع و تسهیل صادرات را به دنبال داشته است.

به گــزارش ایرنا، »علیرضا پیمان پاک در آیین بیســت و پنجمین 
ســالروز ملی صادرات با اشــاره به برگزاری نشست صادرکنندگان 
با رییس جمهوری، اظهار داشــت: در این جلسه موارد متعددی از 
مشکلات صادراتی مطرح شد که با دستور رییس دولت پیگیری ها 
انجام شد و گشایش هایی را به دنبال داشت که صدور مجوز صادرات 
تجهیزات پزشــکی نمونه ای از آن است.وی با اشاره به تسهیل روند 
واردات در مقابل صادرات، خاطرنشان کرد: با پشتیبانی دولت رفع 
موانع ســرعت گرفته است که ادامه آن، کشور را به هدف دو برابری 
جهش صادراتی می رساند.پیمان پاک با بیان اینکه تغییر رویکرد در 
دســتگاه های درگیر صادرات موجب بهبود زیرساخت های تجاری 
شده اســت، تاکید کرد: بر همین اساس، نقشه راه دقیقی از تولید، 
بســته بندی، توزیع، حمل و نقل و بازاریابی برنامه ریزی شده است 
تا پیش نیاز جهش صادراتی فراهــم و با هماهنگی دولت به نتیجه 
برســد.وی با تاکید بر اینکه ۲۶ دستگاه در مراحل صادرات حضور 
دارند، تاکید کرد: ســازمان توســعه تجارت به عنوان پنجره واحد 
صادرات با هم افزایی نهادهای مرتبط به دنبال تسهیل روند تجاری 
است زیرا با مشخص شــدن گلوگاه ها می توان به سمت عملیاتی و 
اجرایی شدن پیمان ها و توسعه مبادلات گام برداشت.  پیمان پاک 
با تاکید بر اینکه بخش لجســتیک شــامل دریایی، جاده ای و ریلی 
باید به طور جدی مورد توجه باشــد، تصریح کرد: ۱۰ درصد هزینه 
برای حمل و نقل کشــور ۱۰۰ درصد جهــش صادراتی را به دنبال 
خواهد داشت.وی افزود: حل مشکلات پایانه های صادراتی، احیای 
سیســتم های بانکی، ایجاد اتاق تهاتر و اصلاح قوانین و مقررات با 
هم اندیشی دولت و بخش خصوصی، صادرات را به سرعت افزایش 
خواهد داد.یمان پاک با تاکید بر اینکه اجرای این برنامه ها با انجام 
کار مشــترک با بخش خصوصی امکان پذیر است، تصریح کرد: بر 
همین اســاس نقشــه راهی تعیین شده اســت که تسهیل فرآیند 

تجاری را به دنبال دارد و توسعه صادرات را ممکن می کند.

درآمد ۳ هزار میلیارد تومانی دولت از 
مصرف سیگار در ۸ ماه

طبق بودجــه۱۴۰۰، دولت باید ۲هــزار و ۷۳۴ میلیاردتومان 
مالیات بر مصرف ســیگار دریافت کند؛ این در حالی است که طبق 
آمار،تــا پایان آبان۱۴۰۰،بیش از ۳ هــزار میلیارد تومان مالیات بر 
مصرف سیگار اخذ شده اســت.به گزارش مهر، طبق لایحه بودجه 
سال جاری، ســازمان امور مالیاتی موظف بوده که تا پایان ۱۴۰۰ 
معادل ۲ هــزار و ۷۳۴ میلیارد تومان مالیات بر مصرف از ســیگار 
دریافت کند. حال با گذشــت بیش از نیمی از سال، بررسی ها نشان 
می دهــد میزان درآمد دولت از ســیگار بیش از اینها بوده اســت. 
طبق آمــار، تا پایان آبان ماه ســال جاری دولت حــدود ۳ هزار و 
۳۳۲ میلیارد تومان مالیات از مصرف ســیگار وصول کرده اســت.

مالیات بر مصرف و فرش ســیگار همواره موضوع چالش برانگیزی 
در میان ســازمان های ذی نفع همچون سازمان بهداشت، سازمان 
امور مالیاتی و تولیدکنندگان محصولات دخانی بوده است. برخی 
معتقد اند افزایش مالیات ســیگار موجب جهش میزان قاچاق این 
کالا می شــود. اما عده دیگری نیز عقیده دارند این مالیات به دلیل 
بالا بردن قیمت تمام شده این محصول، هم موجب کاهش مصرف 
آن و هم افزایش درآمدهای دولت می شود.طبق اعلام سازمان امور 
مالیاتی در ابتدای ســال ۱۴۰۰، میزان مالیات به ازای هر نخ سیگار 
تولید داخل با نشــان ایرانی مبلغ ۲۵۰ ریال میزان مالیات به ازای 
هر نخ سیگار تولید داخل با نشان بین المللی مبلغ ۵۰۰ ریال میزان 
مالیــات به ازای هر نخ ســیگار وارداتی مبلــغ ۱,۵۰۰ ریال میزان 
مالیات هر بســته ۵۰ گرمی تنباکوی داخلی مبلغ ۳۳٫۰۰۰ ریال، 
برای هر بسته ۵۰ گرمی تنباکوی وارداتی مبلغ ۱۰۰٫۰۰۰ ریال به 
عنوان حقوق ورودی اضافه و اخذ می شــود.اما نکته مهم دیگر این 
است که بر اســاس اعلام جمعیت مبارزه با استعمال دخانیات، در 
حــال حاضر مالیات دخانیات در ایران کمتر از ۳۰ درصد نرخ خرده 
فروشی است که در مقایســه با ترکیه )۸۱(، اردن )۸۴(، فلسطین 

)۹۸( و… رقم پایینی محسوب می شود.
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اقتصاد
w w w . j o m h o o r d a i l y . i r

رئیس سازمان برنامه و بودجه با اعلام 
اینکه دولت حتی در نیمه دوم امسال هم 
حق قانونی برای استفاده از ارز ترجیحی 
ندارد و مجوزی برای ادامه در سال آینده 
نیســت گفت که افزایــش قیمت ها بعد 
از حذف طبیعی اســت ولــی با حمایت 
و پرداخــت ریالی، قــدرت خرید حدود 
پنج دهــک افزایش پیــدا می کند ولی 
دهک های پردرآمد باید پول بیشــتری 
خرج کنند.به گزارش ایســنا، طبق رسم 
هر ساله یک روز پس از ارائه لایحه بودجه 
به مجلس، دیروز-دوشنبه- نیز سازمان 
برنامــه و بودجه در نشســتی خبری با 
حضور رئیس ســازمان به همراه برخی 

مدیران به تشریح ابعاد بودجه پرداخت.
در ابتــدای این نشســت مســعود 
میرکاظمــی -رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه - با اشــاره به وضعیت منابع غنی 
ایران گفت که علی رغم تمام این امکانات 
این موضوع مطرح اســت که چرا اوضاع 
اقتصادی مردم مناســب نیســت و چند 
دهک وضعیت مناسبی ندارند، چرا رشد 
اقتصادی آن طور که هدف گذاری شــد 
محقق نشده یا بیکار دو رقمی است وقتی 
که هدف گذاری ها به گونه ای دیگر بوده 
است.وی گفت: وقتی اهداف کلان محقق 
نمی شود نمی دانم باید از چه کسی سوال 
کنیم یا مورد سوال قرار دهیم پس بودجه 
باید پاســخگو باشــد و اهداف را پوشش 
دهد، بر این اســاس جهت گیری بودجه 

۱۴۰۱ رفتن به سمت پاسخگویی است.
در ادامه این نشســت رئیس سازمان 
برنامه و بودجه به ســوالات خبرنگاران 
پاســخ داد.میرکاظمــی در رابطــه بــا 
جریان حذف ارز ۴۲۰۰ در سال آینده و 
چگونگی هزینه کرد منابع ناشی از آن که 
حداقل ۲۰۰ هزار میلیارد تومان اســت 
توضیحاتی ارائه کــرد و گفت که دولت 
برای ســال جاری هشــت میلیارد دلار 
ظرفیــت اســتفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی 
داشته است و این تمام شده و برای نیمه 
دوم سال امکان اســتفاده نداشته است 
ولی بــه هر ترتیب بــرای اینکه به مردم 

فشــاری وارد نشــود تاکنون ادامه دارد.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه با بیان 
اینکه اگر بخواهیم اقتصاد یک کشــور را 
بهم بریزیم کافی اســت که یک نامعادله 
به آن اضافه کرد گفــت: ارز ۴۲۰۰ یک 
نامعادله بود که باید در مورد آن تصمیم 
گرفت بر این اســاس در حال حاضر هم 
ابعاد آن تا پایان ســال در حال بررســی 
است و برای سال بعد شفاف خواهد شد.

وی با بیان اینکــه زمانی که دولت را 
تحویل گرفتیم برخــی ذخایر راهبردی 
بیــن ۳۰ تــا ۷۰ درصد از ســقف خود 
پایین تــر بــود ادامه داد: بر این اســاس 
باید این ذخایر تکمیل می شــد ولی در 
مجموع با دو مشــکل مواجه هستیم اول 
نیاز به افزایــش واردات به دلیل کاهش 
تولید داخل که در اثر خشکســالی اتفاق 
افتاده و دیگر افزایش تند قیمت در بازار 
جهانــی که برخی اقلام مانند روغن تا دو 
برابر گران شد، نیاز بود رقم ارز ۴۲۰۰ از 
هشــت به ۱۸ میلیارد دلار افزایش پیدا 
کند در حالی کــه چینن مجوزی نبود و 
باید در نیمه دوم امســال تعیین تکلیف 
می شــد.وی همچنین با اشاره به اینکه 
تورم و افزایش قیمــت کالا بعد از حذف 
ارز ۴۲۰۰ را رد نمــی کنیم گفت: به هر 
صورت ایــن افزایش قیمت بــا توجه به 
انتظارات تورمی طبیعی اســت ولی باید 
توجه داشت که در حال حاضر هم برخی 
کالایی که مســتقیم یا غیر مســتقیم از 
ارز ۴۲۰۰ اســتفاده می کنند مطابق با 
نرخ ترجیحی نیســت و دلیلی ندارد ارز 
در بــازار بریزیم و دلالان و واســطه ها از 
آن سواســتفاده کنند.رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه در ادامه با اشاره به اینکه 
برای جبــران حذف ارز ۴۲۰۰ و حمایت 
از دهک هــای پایین حــدود ۱۰۰ هزار 
میلیارد پیش بینی شــده اســت و مبلغ 
پرداختی بابت حذف ارز ۴۲۰۰ احتمالا 
بیــن ۹۰، ۱۰۰ تا ۱۲۰ هــزار تومان در 
دهک های پاییــن متغیــر خواهد بود.

به گفته میرکاظمی، جریــان به نحوی 
خواهد بود که قــدرت خرید حدود پنج 

دهک پایین افزایــش یافته و دهک های 
بالا که ســرانه مصرف بالاتری دارند پول 

بیشتری خرج خواهند کرد.
وی این را هم گفت که در حال حاضر 
۸۵ میلیارد دلار یارانــه پنهان پرداخت 
می شــود کــه عمــده آن را پردرآمدها 
مصرف مــی کنند در حالی که کســی 
نسبت به این موضوع اعتراض ندارد ولی 

دولت سعی بر تغییر این روال دارد.
میرکاظمــی همچنیــن گفــت که 
پرداخت یارانه نقدی و معیشــتی هم در 
ســال بعد ادامه دارد ولی به گونه ای که 
یارانه پردرآمدها حذف و به ســمت کم 

درآمدها حرکت و افزایش پیدا کند.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه در 
رابطه با انتقادات مطرح شــده نســبت 
به میــزان ۱۰ درصــدی افزایش حقوق 
کارکنان و عدم تناسب آن با تورم در سال 
آینــده گفت: نحــوه افزایش حقوق طی 
سال های گذشته ســنتی بوده که خارج 
از بودجه انجام شــده و به اســتقراض از 
بانک مرکزی منجر شــده است و اکنون 
ایــن ۴۰۰۰ میلیارد تومــان نقدینگی 
کــه در اقتصاد وجــود دارد بخش قابل 
توجهی از آن نتیجه همین پرداخت های 
حقوق اســت. بطوریکه دولت گذشته در 
ابتدا مصارف ۸۹ هــزار میلیارد تومانی 
داشت، ولی در آخرین ســال به بیش از 
۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان رســیده بود 
که حداقل ۶۵۰ هــزار میلیارد تومان در 
ســال مربوط به پرداخت حقوق بوده که 
عمده آن از خلق پول ایجاد شــده است.

وی ادامه داد: نمی توان به این رویه برای 
پرداخت حقوق ادامه داد و برای پرداخت 

بــه جمعی محدود تورم ســنگینی را به 
عموم جامعه تحمیــل کرد.به گفته وی 
جریان پرداخت حقوق به ســمتی رفته 
که همواره هزینــه های جاری افزایش و 
بودجه های عمرانــی کاهش پیدا کرده 
اســت.در ادامه این نشســت در رابطه 
با چرایــی افزایش بودجه نهاد ریاســت 
جمهوری، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
با اشــاره به اینکه افزایــش قابل توجهی 
اتفاق نیفتاده و حداکثر ۱۵ درصد است، 
گفت که بودجه نهاد ریاســت جمهوری 
تجمیع اعتبارات چند مجموعه و اجرای 
مصوبات سفرهای استانی است. بطوریکه 
ردیف هایی مثل معاونت حقوقی، ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا در معاونت امور زنان 
را هم در بر می گیرد.وی گفت: در دولت 
قبل آقای روحانی بعضا وزرای خود را هم 
بــا تاخیر می دید و جایــی نمی رفت اما 
رئیس جمهوری ما سفر استانی زیاد می 
روند و هزینه ها بالاتر است. شاید در آنجا 
طرح عمرانی وجود داشته و وقتی مردم 
برای رفع مشــکلات مراجعــه می کنند 
نیاز به منابع اســت.میرکاظمی در رابطه 
با افزایش قابل توجه درآمدهای مالیاتی 
و فشــاری که به مالیات دهندگان اعمال 
می شــود، توضیح داد: ظرفیت مالیاتی 
کشور با توجه به فرارهای مالیاتی زیادی 
که وجود دارد بســیار بیش از این است. 
این در حالیســت که برای ســال جاری 
بیش ۲۲۰ هزار میلیارد می تواند محقق 
شــود. از ســوی دیگر برخی محاسبات 
نشــان می دهد که ظرفیت مالیات بین 
۷۰۰ تا ۹۰۰ هزار میلیارد تومان نســبت 

به تولید ناخالص ملی است.

به گفته مدیرعامل پســت بانک ایران، از ۲۱ میلیون 
جمعیت روســتایی ایران هفت میلیون و ۶۰۰ هزار نفر 
به صورت مســتقیم به خدمات بانکی دسترسی دارند و 
برای ۹۰۰۰ نفر در باجه های بانکی روســتایی در بخش 

خصوصی ایجاد اشتغال شده  است.
به گزارش پست بانک ایران، بهزاد شیری در نشستی 
به مناســبت بیست و ششمین ســالگرد آغاز به کار این 
بانک با اشــاره به اینکه پست بانک ایران، دو وظیفه مهم 
حاکمیتی را بر عهده دارد، گفت: نخســت اینکه پســت 
بانک ایران بانک تخصصی و توســعه ای حوزه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات اســت و دوم وظیفه دارد در مناطق 
روســتایی و کمتر برخوردار خدمات بانکی و مالی ارائه 
دهد و بر این اســاس از ســال ۱۳۹۷ تا پایــان آبان ماه 
گذشــته بیش از ۲۵ هزار میلیارد ریال تســهیلات، به 
فعالان حوزه ارتباطات اعطا کرده است و در همین مدت 
و با هدف اشتغال زایی در مناطق روستایی، بیش از ۱۹۵ 
هزار میلیارد ریال تســهیلات به فعالان حوزه روستایی 
کشور پرداخت شده اســت.وی با بیان اینکه کل منابع 
بانک از ســال ۱۳۹۷ تا پایان آبان  امســال با رشد ۲۴۲ 
درصدی به ۳۵۹ هزار میلیــارد ریال افزایش پیدا کرده 
اســت، تصریح کرد: در همین مدت، مانده تسهیلات از 
۹۰ هزار میلیارد ریال به ۳۰۹ هزار میلیارد ریال رشــد 
کرده اســت که جهش ۲۴۳ درصدی را نشان می دهد و 
تمام این تســهیلات را به بخش مولد و تولیدی پرداخت 
کرده ایم.شیری با تاکید بر رعایت بهداشت اعتباری برای 
پرداخت تسهیلات در بانک گفت: با اعتبار سنجی دقیق، 
نســبت روند مطالبات معوق به تسهیلات روندی نزولی 
را طی کرده و به منفی ۷۲ درصد در پایان آبان گذشــته 
رسیده اســت که در صنعت بانکی کشور بی نظیر است، 
زیرا متوسط این رقم در ســایر بانک ها بالای ۱۰ درصد 

است.مدیرعامل پست بانک ایران با اشاره به تحریم های 
ظالمانه علیه کشــور، ادامه داد: در این شرایط نیز بانک 
علیرغم تحریم های ظالمانه، رشــد ۱۴۱ درصدی تعداد 
حوالجات ارزی و رشــد ۵۰ درصدی مبلغ حوالجات را از 

سال ۱۳۹۷ تا پایان ماه گذشته تجربه کرده است.
وی با بیان اینکــه با برنامه ریزی های انجام شــده، 
قیمت تمام شــده پول از ســال ۱۳۹۷ تاکنون کاهش 
محسوســی در این بانک داشته اســت، تصریح کرد: در 
۳۲ ماه گذشــته پســت بانک ایران توانسته قیمت تمام 
شــده پول را ۴۴ درصد کاهش دهــد و از رقم ۲۴.۱ به 

۱۳.۴ درصد برسد.
مدیرعامل پست بانک با بیان اینکه ۲۳.۸ درصد سهام 
بانک در قالب سهام عدالت به شرکت های سرمایه گذاری 
اســتانی واگذار شده اســت، گفت: بزرگترین سهام دار 
پســت بانک با ۵۱ درصــد دولت و ۲۵.۲ درصد ســایر 
اشخاص حقیقی و حقوقی هستند.وی در بخش دیگری 
از گزارش خود با تاکید بر اینکه پســت بانک ایران باید 
به بخش خصوصی ذینفع خود نیز توجه داشــته باشد، 
افزود: از سال ۱۳۹۷ تا پایان آبان  امسال قیمت شاخص 
بانکی در بازار ســهام به طور متوســط ۵۴۴ درصد رشد 
داشته است ولی قیمت هر ســهم این بانک بیش از یک 
هزار درصد رشــد داشــته و به رقم ۱۹ هزار و ۵۶۰ ریال 
رسیده است.شیری با اشــاره به اینکه پست بانک ایران 
توانسته اســت علاوه بر ایجاد سود برای سهام دار بخش 
خصوصی، اهداف دولت برای توسعه خدمات اجتماعی 
در قالب ایجاد اشتغال مســتقیم بخش خصوصی را نیز 
انجام دهد، ادامه داد: به ازای هر ۱۰۰ کارمند پست بانک 
ایران، برای ۲۷۵ نفر با توسعه باجه های بانکی روستایی 
در بخش خصوصی اشــتغال ایجاد شده است که درآمد 
پایدار دارند. نقاط ارتباطی ما با جامعه بسیار زیاد است؛ 

به صورتی که به جز ۴۰۳ شــعبه در مراکز اســتان ها و 
شهرستان ها، در بیش از ۵۷۴۰ باجه بانکی روستایی که 
یک بانک تمام عیار در روستاها هستند به مردم خدمات 

کامل بانکی ارائه می کنیم.
شــیری ادامه داد: شاغلین باجه های بانکی روستایی 
که از معتمدین محلی انتخاب می شوند، به طور کامل از 
بخش خصوصی هستند و درآمد قابل توجهی نیز از ارائه 
خدمات دارند و متوسط فاصله آنها با شعبه اصلی به طور 
متوسط ۲۷ کیلومتر است و هر شعبه نیز ۲۰تا ۲۵ باجه 

بانکی روستایی را تحت پوشش قرار داده است.
وی با بیان اینکه پست بانک ایران امروز توانسته است 
زیان ۴۳۰ میلیارد تومانی ســال ۱۳۹۷ را که از سرمایه 
ثبتی بانک بیشتر بوده اســت را به سود ۷۴۱۷ میلیارد 
ریالی در ســال گذشــته تبدیل کند، خاطر نشان کرد: 
پســت بانک ایران طی هشت ماه گذشــته به اندازه کل 

سال ۱۳۹۹ سودآوری داشته است.
وی با اشــاره به اینکه شــش درصد خودپردازهای 
صنعت بانکداری کشــور در اختیار پســت بانک ایران 
است، افزود: ۸۶ درصد خودپردازهای بانک در روستاها 
فعال هســتند و وظیفه ما این اســت که ایــن ابزارهای 
پرداخت همیشــه فعــال باشــند که هم اکنــون این 
دســتگاه ها، تنها ۴۴ ساعت در پایان آبان ماه از سرویس 

دهی خارج بوده اند.
شــیری در بخش دیگری از گزارش خود با اشاره به 
آثــار اجتماعی و اقتصادی حضور پســت بانک ایران در 
روســتاها تصریح کرد: از ۲۱ میلیون جمعیت روستایی 
کشــور هفت میلیون و ۶۰۰ هزار نفر به صورت مستقیم 
به خدمات بانکی دسترســی دارند و برای ۹۰۰۰ نفر در 
باجه های بانکی روســتایی در بخــش خصوصی ایجاد 

اشتغال شده  است.

جزئیات حذف ارز ۴۲۰۰

دسترسی مستقیم ۳۰ درصد روستایی ها به خدمات بانکی

 ایران به جد دنبال 
لغو تحریم هاست

معاون اقتصادی رئیس جمهور گفت: ایران به طور جد 
به دنبال لغو تحریم هاست اما در این مسیر نباید رودست 
بخوریم.به گزارش مهر، محســن رضایی در مراســم روز 
ملی صادرات، اظهار کرد: صادرات خط مقدم تولید ثروت 
ملت ایران است و بدون آن، ملت ایران ثروتمند نخواهند 
شــد. اگر در تمام کشورها تجارت بخش مهمی از اقتصاد 
باشــد، در ایران تجارت و صادرات تأثیر مضاعفی بر تولید 
ملی دارد.معاون اقتصادی رئیس جمهــور افزود: ایران و 
تولیدگران ایرانی، اقلیم و منابع انسانی ایران می تواند سهم 
مهمی در جهش اقتصادی داشته باشد علاوه بر اینکه ایران 
در چهارراه تجارت جهانی قــرار دارد و از طریق صادرات 
مجدد می توانیــم میلیاردها دلار ثروت برای کشــور به 
وجود آوریم.وی گفت: در دولت ســیزدهم تصمیم جدی 
بر جراحی های عمیق داریم و البتــه این جراحی ها باید 
عمیق و فنی باشــد که ما این کار را از حوزه تجارت شروع 
کردیم.رضایی تاکید کرد: قبــل از انقلاب ما را عقب نگه 
داشتند و بعد از انقلاب هم ما را ظالمانه تحریم کردند پس 

الان باید در زمان محــدود کارهای بزرگ انجام دهیم اما 
این موضوع را باید بــا در نظر گرفتن همه جوانب صورت 
دهیــم.وی ادامه داد: البته جراحــی در یارانه ها، انرژی و 
نظام بانکی هم آغاز شــده که در آینده ابعاد آن مشخص 
خواهد شــد.معاون اقتصادی رئیس جمهور تصریح کرد: 
همه این جراحی ها در چارچوب فکری انجام شــده و باید 
از فرصت ها درست اســتفاده کرد. در این مسیر به شدت 
نیازمند ســربازان و مجاهدان اقتصادی هســتیم و باید 
بستر را مهیا کنیم تا صادرکنندگان بتوانند در این مسیر 
گام های جدی بردارند.وی گفت: ما حامی صادرکنندگان 
هســتیم و بر این اساس جلسات مداوم و بدون تبلیغات با 
ســه اتاق داریم و وزرای اقتصادی هم مرتب جلســاتی را 
برگزار می کنند تا بتوان گام های مهمی برداشت.رضایی 
افزود: امروز در کشــور ما تحریم داخلی بیش از هر چیز از 
تحریم های خارجی آزاردهنده تر شــده و در حال احصا و 
شناسایی این تحریم های داخلی هستیم.وی تاکید کرد: 
نمونه تحریم های داخلی، نمونه گیری های دستگاه های 
متعدد در گمرکات اســت و بنابراین می تواند با محوریت 
یک دستگاه کار انجام شــود تا به سرانجام سریع تری در 
ترخیص کالا برســیم.معاون اقتصادی رئیس جمهوری 
تصریح کرد: ایران به طور جد بــه دنبال لغو تحریم های 
خارجی است و دولت سیزدهم مخالف تعامل بین المللی 

نیست و ما مصمم هستیم به پشتوانه حمایت مقام معظم 
رهبری و نیروهای انقلابی بیش از گذشــته به دنبال باز 
کردن مسیر تولید و تجارت باشیم، و بر همین مبنا نیز به 
دنبال رفع تحریم هستیم اما در این مسیر نباید رودست 
بخوریــم.وی افزود: امــروز بودجه وارد مجلس نشــده، 
می گویند بودجه تورم زا اســت در حالی که درون بودجه 
۱۴۰۱ اصلاحاتی به نفع تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
اســت که در قالب آن صندوق های پروژه ای تعریف شده 
اســت.رضایی گفت: هم اکنون کشــور با حجم عظیمی 
از نقدینگی به میــزان ۴۴۰۰ هزار میلیارد تومانی مواجه 
اســت که هدایت این نقدینگی رهاشده کار سختی است 
اما می توان آن را به ســمت اقتصاد مولد هدایت کرد.وی 
افزود: هر کسی نباید شب بخوابد صبح بیدار شود و بر علیه 
صادرات و تجارت خارجی بخشــنامه صادر کند؛ این عزم 
در میان وزرای صمت و اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی 
وجود دارد که بخشــنامه مخل تجارت و صادرات صادر 
نشود.رضایی اظهار کرد: ستاد اقتصادی دولت به ریاست 
رئیــس جمهور تصمیمات اصلی را جمــع بندی کرده و 
ســپس به سمت هیأت وزیران و ســتاد عالی هماهنگی 
اقتصادی خواهد رفت.وی گفت: حامل سلام جدی رئیس 
جمهور هستم و امیدوارم که با کمک صادرکنندگان برگ 

زرین دیگری به افتخارات ایران اضافه شود.

5
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آگهی مفقودی
به شماره هوشمند 2046934 خودرو سواری- ناوگان  اصل کارت هوشمند 

رنگ  مدل1387به  آی1/8  ایکس  ال  جی   405 تیپ  پژو  سیستم   کرایه 
زرد-روغنی به شماره شاسی NAAM01CA48E353348 وبه شماره موتور 
12487019837 به شماره پلاک 51- 518 ع 73 به مالکیت خلیل ولیخالی 
مفقود گشته لذا هر گونه سو استفاده یا جعل از آن را شخصا پاسخگو بوده و 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای هیچ گونه مسولیتی ندارد.         سنندج

آگهی مفقودی
 برگ سبز خودرو سواری سیستم سایپا تیپ 131SL مدل1391به 
رنگ نقره ای متالیک به شماره پلاک 51- 359 س 19 به شماره 
موتور 4533475 و شماره شاسی S1412290071973 به مالکیت 

اسرین رستمی مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط می باشد. 
        سنندج

آگهی مفقودی
 206TU3 برگ سبز خودرو سواری هاچ بک سیستم پژو تیپ 
 مدل1397به رنگ سفید -روغنی به شماره پلاک 51- 549 ج 34
شاسی  شماره  182A0030564و  موتور  شماره  به 
NAAP03EEXJJ552520 به مالکیت سهیلا اوسطی مفقود 
گردیده واز درجه اعتبار ساقط می باشد.                                            سنندج

آ گهـــی 
به:خانم عارفه دلاوری و آقای غلامعلی رضاپور مالكین مشاعی پلاک 12/8/426 
ثبت بابلسرنظر به اینکه خانم فاطمه صمدی مله مالک مشاع پلاک 426 فرعی از 
8 اصلی بخش 12 ثبت بابلسردر راستای قانون و آیین نامه افراز و فروش املاک 
مشاعی مصوب آذر ماه 1357 طی نامه وارده به شماره 140021710003020804 
مورخه 1400/9/15 تقاضای افراز سهم خود از پلاک فوق الذكر را نموده است چون 
آدرس شما به علت عجز و ناتوانی خواهان افراز شناسایی و ارائه نشده است لذا به 
استناد ماده 18 و 19 آیین نامه مفاد اسناد لازم الاجرا بدین وسیله از طریق نشر در 
روزنامه کثیر الانتشار به شما ابلاغ می گردد که در روز دوشنبه مورخ 1400/10/13 
ساعت 10 صبح در محل مورد تقاضای افراز حاضر شوید بدیهی است عدم حضور 

شما مانع از انجام عملیات افراز نخواهد شد.
سید روح اله اسمعیل پور - مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بابلسر



 ســمنان-رضاییان،خبرنگارجمهور-ثبت نام پذیرش دوره کاردانی فنــی و دوره کاردانی 
حرفه ای نظام آموزش مهارتی دانشگاه جامع علمی کاربردی ورودی بهمن ماه ۱۴۰۰ آغاز شد. 
علاقمندان برای آشنایی بیشتر و مطالعه دفترچه راهنما و اطلاع از رشته های تحصیلی دوره 
کاردانی فنی و دوره کاردانی حرفه ای نظام آموزش مهارتی این دانشگاه و ثبت نام در پذیرش 
WWW. می توانند از۱8 تا تاریخ ۲۴ آذر ماه ســالجاری به سایت ســازمان سنجش به آدرس

sanjesh.org و یا سایت دانشگاه جامع علمی کاربردی به آدرس 
WWW.uast.ac.ir مراجعه کنند. 

آغاز ثبت نام پذیرش دوره کارشناسی ناپیوسته دانشگاه جامع علمی کاربردی بهمن ماه سال 

۱۴۰۰
 ثبت نام داوطلبان دوره های مهندسی فناوری و کارشناسی حرفه ای )ناپیوسته( نظام آموزش 

مهارتی دانشگاه جامع علمی کاربردی بهمن ماه ۱۴۰۰ آغاز شد. 
علاقمندان برای آشنایی بیشتر و مطالعه دفترچه راهنما و اطلاع از رشته های تحصیلی دوره 

مهندسی فناوری و دوره کارشناسی حرفه ای » 
ناپیوســته « نظــام آمــوزش مهارتی این دانشــگاه و ثبت نــام در پذیرش مــی توانند از 
 امــروز ۱۶ آذر ماه تا تاریخ ۲۲ آذر ماه ســالجاری به ســایت ســازمان ســنجش به آدرس

 WW.uast.ac.ir و یا سایت دانشگاه جامع علمی کاربردی به آدرس www.sanjesh.org 

 

مراجعه کنند. 
دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردی مبلغ دو میلیون و ششصد هزار تومان سالیانه وام 

شهریه دریافت می کنند 
،دکتر سلیمان عباسی معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردی از دریافت 

وام شهریه به دانشجویان این دانشگاه خبر داد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردی، دکتر سلیمان عباسی دانشگاه جامع 

علمی کاربردی از دریافت وام شهریه به دانشجویان این دانشگاه خبر داد.

سه  شنبه/ 23 آذر 1400
9جمادی الاول  1443

14 دسامبر  2021
شماره  953  / سال پنجم

6 شهرستان

مقاله

w w w . j o m h o o r d a i l y . i r

مدیرعامل نیروگاه:

نیروگاه بیستون ستون پایداری شبکه برق غرب کشور است

طی سه سال گذشته؛
 هزار هکتار به وسعت جنگل های کرج 

اضافه شده است
کرج-فاطمه حســن آبی،خبرنگارجمهور- رئیس سازمان سیما، منظر و 
فضای سبز شهری شهرداری کرج گفت: طی چهار سال گذشته ۲۹ پارک 

در کرج ساخته شده که ۲۳ مورد آن در مناطق کم برخوردار بوده است.
پیمان بضاعتی پور  با اشاره به وضعیت جنگلکاری در کلانشهر کرج اظهار 
کرد: طی سه سال گذشته وسعت جنگلکاری در حواشی و مناطق مختلف 
کرج از ۲۰۰۰ هکتار به ۳۰۰۰ هکتار رسیده است.وی توضیح داد: اغلب این 
جنگلکاری ها در حصار، باغستان غربی، کلاک، خلج آباد، فرودگاه پیام، مرکز 
حلقه دره و قزلحصار است.بضاعتی پور گفت: در مناطق جنوبی کرج به دلیل 

محدودیت منابع آبی، جنگل های ایجاد شده با تانکر آبرسانی می شوند و در سایر مناطق آبیاری از طریق مخازن ذخیره آبی که از قنوات تامین 
می شود، صورت می گیرد.وی با بیان اینکه گونه درختان این جنگل ها همگی کم آب بر هستند، افزود: انواع درختان سوزنی برگ، توت، سنجد، 

عناب، زبان گنجشک و... بخشی از گونه های کاشته شده در این جنگل ها است.
وی با اشاره به وضعیت سرانه فضای سبز کرج هم گفت: سرانه در سال ۹۷ حدود ۱۳ متر بود که در حال حاضر به ۱۷ متر رسیده است.

وی با بیان اینکه اســتاندارد کشوری سرانه فضای سبز ۱۵ متر اســت، افزود: سرانه فضای سبز در کلانشهر کرج دو متر از میانگین کشوری 
بالاتر است.این مسئول تاکید کرد: طی چهار سال گذشته ۲۹ پارک در کرج ساخته شده که ۲۳ مورد آن در مناطق کم برخوردار بوده است.

 بضاعتــی پــور ادامه داد: طــی این مدت حــدود ۷۵ هکتار پارک در کرج ســاخته شــده کــه بیــش از ۶۰ هکتــار آن در مناطق کم
 برخوردار بوده است.

با محوریت صنایع تبدیل کشاورزی و صنایع غذایی ؛
 دومین رویداد خلاق کارآفرینی در کمیته امداد شیراتز 

آغازشد
شیراز-چراغی،خبرنگارجمهوردومین رویداد کارآفرینی با محوریت صنایع 
تبدیل کشاورزی و صنایع غذایی از ۱8 آذرماه و به صورت نیمه حضوری در ۶ 

اداره کمیته امداد شهرستان شیراز آغاز و تا پایان دی ماه ادامه دارد.
محمد بذرافشان، مدیر کل امداد فارس خبر از برگزاری دومین رویداد خلاق 
کارآفرینی ویژه مددجویان تحت حمایت کمیتــه امداد با همکاری فن بازار 
منطقه ای داد.وی در ادامه افزود: واژه هایی از جمله اســتارت آپ، استارت آپ 
ویکند، صندوق های ســرمایه گذاری و ... در این چند ســال به ادبیات حوزه 
کارآفرینی ورود و امروزه بخش عمده ای از فعالیت های حوزه کسب و کار را به 

خود اختصاص داده و مزایای قابل توجهی برای کشور نیز داشته است.
بذرافشان با بیان اینکه کشور دارای جمعیتی از جوانان تحصیل کرده است که با مشکل بیکاری و کمبود منابع اقتصادی مواجه هستند، اضافه 
کرد: سرمایه گذاری در حوزه های دانش بنیان و استارتاپ ها می تواند با استفاده  از ظرفیت نیروهای جوان تحصیل کرده در راستای توسعه 
جامعه و حل برخی مشکلات اقتصادی گام برداشت.مدیر کل امداد فارس یادآور شد: دومین رویداد خلاق کارآفرینی با محوریت صنایع تبدیل 
کشاورزی و صنایع غذایی از ۱8 آذرماه و به صورت نیمه حضوری در ۶ اداره کمیته امداد شهرستان شیراز آغاز و تا پایان دی ماه ادامه دارد. علاقه 
مندان می توانند ایده های خود را در این بازه زمانی به اداره مربوطه تحویل دهند. همچنین اختتامیه این رویداد اول بهمن ماه برگزار می شود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: تعداد ۵۰۰ نفر از مددجویان فارغ التحصیل دانشگاهی و دارای ایده، شناسایی، مشاوره شغلی و غربالگری شده 

و آماده حضور در این رویداد هستند

آغاز ثبت نام پذیرش دوره کاردانی دانشگاه جامع علمی کاربردی ورودی بهمن  ۱۴۰۰   

آمادگی 320 نیروی راهدار در طرح 
راهداری زمستانی  ایلام

ایلام-حسن بیگی،خبرنگارجمهور-مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
ایلام اظهار داشــت: راهداران ایلام با حضور ۳۲۰ نیروی راهدار و پشتیبان در 
امر راهداری با تجهیزات و بکارگیری ۲۲۳ دستگاه ماشین آلات سنگین، نیمه 

سنگین و سبک در این طرح شرکت دارند..
نورالله دلخواه گفت: این طرح با ۲۴ اکیپ راهداری به همراه تجهیزات و ماشین 
آلات بصورت شبانه روزی در جاده های ارتباطی این استان آماده ارائه خدمات 

هستند.
وی عنوان کرد: امسال برای جلوگیری از لغزندگی جاده ها ۱۰ هزار تن نمک و 

ماسه در استان برای راهداری زمستانی در راهدارخانه ها دپو شده است.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای تصریح کرد: در زمان اجرای این طرح، 
راهداران با تمام توان، روان سازی ترافیک و سهولت تردد رانندگان و مسافران را 
فراهم و امداد رسانی و افزایش ایمنی جاده ای در تمامی مسیرها بر عهده دارند.

وی اضافه کرد: مردم می توانند در هنگام سفرهای زمستانی با شماره گیری ۱۴۱ 
از اطلاعات راه های استان و کشور مطلع شوند.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای ایلام اعلام کرد: از ابتدای امسال تاکنون 
۱۳۵ کیلومتر از جاده های استان آسفالت شدند.

وی گفت: از ابتدای امسال تاکنون  ۱۳۵ کیلومتر از جاده های استان) اصلی و 
فرعی(  آسفالت حفاظتی و روکش شده اند.

دلخواه عنوان کرد: آسفالت های حفاظتی برای رویه سازی سطح راه های شنی 
یا آسفالتی و برای جلوگیری از بلند شدن گرد و غبار از سطح جاده ها، افزایش 
تاب سایشی راه ها و همچنین بهسازی رویه های آسفالتی و بتنی مورد استفاده 

قرار می گیرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جــاده ای ایلام افزود: همچنین در این مدت 
۲۷۰کیلومتر از جاده های فرعی و اصلی سطح استان با استفاده از ۱۵ هزار تن 

آسفالت لکه گیری و درزگیری شد.
وی با تاکید بر آمادگی کامل این اداره کل جهت اجرای طرح راهداری زمستانی 
گفت: در خصوص طرح آمادگی راهداری زمستانی طبق روال معمول تمامی 
همکاران راهداری در راهدارخانه ها با آمادگی کامل اعزام خواهند شد همچنین 

نسبت به دپوی نمک در راهدارخانه ها اقدام شده است.
دلخــواه همچنین به انجام بیش از ۶۹ کیلومتر شــانه ســازی در جاده های 
مواصلاتی این استان، به منظور حفظ حریم راه ها و افزایش ایمنی تردد وسایل 
نقلیه در جاده های اصلی و روستایی خبر داد و گفت: انجام عملیات راهداری و 
نگهداری راه ها از جمله شانه سازی و رفع نواقص شانه راه ها، در همه محورهای 

استان ایلام توسط نیروهای راهداری و بطور امانی اجرا می شود.
وی با اشــاره به دیگر اقدامات این اداره کل افزود: نصب و تعمیر سه هزار و ۶۴۴ 
عدد تابلو و علائم ایمنی، نصب چهار کیلومتر نیوجرســی، نصب و تعمیرات ۲ 
کیلومتر گاردیل و عملیات خط کشی بیش از یک هزار و ۳۶۰ کیلومتر از راه های 

ارتباطی این استان در سال جاری اجرا شده است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام یادآور شــد: سال جاری علاوه 
بر خط کشــی راه ها، نگهداری ۱۷۴ چراغ چشــمک زن و ۹ برج نوری، شیب 
شیروانی ۶8 کیلومتر و شناسایی تجاوز به حریم ۱۰۲ عدد از دیگر اقدامات اداره 

کل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام بوده است.
وی عنوان کرد: از ابتدای سالجاری تاکنون تعداد ۹۵ دستگاه پل بزرگ و کوچک 

در جاده های استان ایلام تعمیر و بازسازی شدند.
 کشف  ۵0 هزار لیتر گازوئیل قاچاق

 در قزوین
قزوین-ناهید نقدی،خبرنگارجمهور- فرمانده انتظامی استان از کشف ۵۰ 

هزار لیتر سوخت قاچاق دپو شده در شهر صنعتی البرز خبر داد.
ســردار علی ابراهیمی اظهار کرد: مأموران پلیس آگاهی شهرســتان البرز 
با تشــدید اقدامات کنترلــی از محل های احتمالی دپــو کالای قاچاق در 
شرکت های مستقر در شهر صنعتی البرز موفق به شناسایی محل دپو سوخت 

قاچاق شدند.
بنا بر اعلام مرکز اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی استان قزوین، وی افزود: 
مأموران پس از شناسایی محل دپو با هماهنگی قضائی به محل اعزام و ۵۰ هزار 

لیتر گازوئیل قاچاق در محل کشف کردند.
فرمانده انتظامی استان قزوین، ارزش ریالی سوخت کشف شده را برابر نظر 
کارشناســان بیش از ۶ میلیارد ریال عنوان و تصریح کرد: در این خصوص 

پرونده تشکیل و جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی ارسال شد.

احداث بوستان رضوان در منطقه 3همدان

همدان- فاطمه دی آبادی،خبرنگارجمهور-شهردار منطقه سه همدان در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: بوســتان رضوان در منطقه سه شهر همدان با اعتباری 
بالغ بر ۶۰۰ میلیون تومان و در راســتای توســعه و افزایش فضای سبز شهری 

احداث شد.
محمدرضا فیض منش افزود:: این بوستان طی مدت سه روز در فضایی به وسعت 

چهار هزار متر مربع احداث شده است.
وی ادامه داد: ۷۰ نفر از نیروهای مجموعه شــهرداری منطقه سه و عوامل فنی 
خدمات شهری و فضای ســبز کار احداث این بوستان را در مدت سه روز انجام 

دادند.
شــهرار منطقه سه همدان  با اشاره به اینکه محل احداث بوستان رضوان پیش 
از ایــن مکانی برای حضور معتادان متجاهر و بروز آســیب های اجتماعی بود، 
خاطرنشان کرد: در راستای توجه به مطالبه شهروندان برای ساماندهی این محل 
و با استفاده از ظرفیت های موجود در منطقه، احداث این بوستان در دستور کار 
قرار گرفت.فیض منش گفت: با توجه به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
"کار را باید جهادی انجام داد تا خدمت به خوبی انجام بگیرد "، عوامل شهرداری 
منطقه سه با ســرلوحه قرار دادن این فرموده، پروژه های عمرانی منطقه را با 

سرعت و تلاش اجرا می کنند.

اصفهان-حضوربخش-خبرنگارجمهور-مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه با بیان این که نباید بگذاریم 
ثمرات فولاد مبارکه برای کشــور، اســتان و منطقه 
فراموش شود، گفت: بر این مسئله باور داریم که مردم 
شهرســتان مبارکه و منطقه پیرامونی فولاد مبارکه 
جزو ذینفعان این شرکت هستند.محمدیاسر طیب نیا 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در جلسه مشترک با 
نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی، شــهرداران و روسای شــوراهای اسلامی 
شهرهای شهرستان مبارکه اظهار کرد: مردم منطقه 
و به خصوص شهرســتان مبارکه جزو ذینفعان این 
شرکت محسوب می شوند و فولاد مبارکه نیز به عنوان 
یک مرکز مهم صنعتی مزایای زیادی برای کشــور و 

مردم منطقه داشــته ودارد؛نباید از مزایایی که این 
صنعت در منطقه به وجود آورده غافل شد.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه افزایش مطالبه گری 
مردم را نشانه بصیر بودن آن ها دانست و خاطرنشان 
کرد: عدالت از شــعارهای به حق جمهوری اسلامی 
است اما انتظارات مردم نیز باید منطقی باشد چراکه 

اصلاح امور نیازمند زمان کافی است.
وی بــا تاکید بر ضرورت پیشــبرد اهداف در فضایی 
عقلانی و منطقی اذعان داشت: نباید بگذاریم برخی 
مشکلات به بحران تبدیل شوند تا به جای مدیریت 
جهت حل مشــکل، مجبور به مدیریت جهت حل 
بحران باشــیم.طیب نیا با تاکید بــر ضرورت اصلاح 
دیدگاه مردم نســبت به فولاد مبارکه و دیگر صنایع 

بزرگ کشور تصریح کرد: نباید بگذاریم ثمرات فولاد 
مبارکه برای کشور، استان و منطقه فراموش شوند؛ 
تعداد قابل توجهی از مردم شهرستان مبارکه در این 
شرکت مشغول به کار هستند که البته حق طبیعی 

مردم شریف شهرستان مبارکه است.
وی با بیان این که منطقه پیرامون فولاد مبارکه همواره 
جزو اولویت های این شرکت در حوزه مسئولیت های 
اجتماعی و کمک به رفع مشکلات منطقه بوده است، 
عنوان داشت: فولاد مبارکه طی سال های گذشته  در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی پیشرو بوده و بر خلاف 
شایعات مطرح شده، بخش عمده ای از آب مورد نیاز 
خود را بازچرخانی می کند و به  این هدف که به عنوان 

یک صنعت سبز مطرح بشود بسیار نزدیک است.

مدیرعامل فولاد مبارکه همچنیــن در ادامه گفت:  
فولاد مبارکه از پروژه های فرهنگی و ورزشی منطقه 
پیرامون خود حمایت خواهد کرد و در حال حاضر نیز 
کلیه پروژه های شهرستان مبارکه که نیاز به حمایت 
دارند باید براساس نیازهای منطقه اولویت بندی شوند 
تا حمایت ها جهت مند  بوده و برای مردم نیز محسوس 
باشــد.طیب نیا بر منطقی بودن و قابل توجیه بودن 
سرمایه گذاری ها در منطقه تاکید کرد و ابرازداشت: 
فولاد مبارکــه تلاش خواهد نمود تــا در حد امکان 
خود در مسیرمشارکت در تجهیز امکانات فرهنگی و 
ورزشی شهرستان مبارکه گام بردارد و در عین حال 
از سرمایه گذاری در حوزه درمان این شهرستان دریغ 
نخواهد کرد.ضرورت به روزرسانی تجهیزات پزشکی و 

درمانی شهرستان مبارکه
پروین صالحی نماینده مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه با بیان این که 
شهرستان مبارکه باید درخور مجاورت با صنعت بزرگ 
فولاد مبارکه باشد، اظهار کرد: جاده های مواصلاتی 

قطب صنعت کشور درخور شــأن مردم شهرستان 
مبارکه و شــرکت فولاد مبارکه نیست و امیدواریم با 
مشــارکت فولاد مبارکه اقداماتی در جهت بهبود آن 

ها برداشته شود.
وی افزود: صنعت فولاد به عنوان یک صنعت مادر در 
این شهرستان ایجاد شد و از مدیرعامل و مدیران ارشد 
فولاد مبارکه می خواهم با وجود نگاه مثبت ایشان، گام 
های موثری در جهت رفع کمبود امکانات فرهنگی و 

ورزشی در این شهرستان بردارد.

مدیرعامل فولاد مبارکه :

از ثمرات فولاد مبارکه برای منطقه و کشورغافل نشویم

مدیرعامــل  کرمانشــاه-کرمی،خبرنگارجمهور- 
نیروگاه بیســتون با اشــاره به ظرفیت و مزایای این 
نیروگاه، گفت: نیروگاه بیســتون به نوعی ســتون 

پایداری شبکه برق در غرب کشور است.
مسعود میرزا عسگری  با بیان اینکه ساخت نیروگاه 
بیســتون برای تأمین انرژی برق مورد نیاز شــبکه 
در منطقه غرب کشور)اســتانهای کرمانشاه، ایلام 
و کردستان( ســال ۱۳۷۳ توسط متولیان امر مورد 
توجه قرار گرفت، افزود: پس از بررســی و مطالعات 
فنی در زمینه مشــخصات زمین شناسی، دوری و 
نزدیکی بــه راه های ارتباطی و در دســترس بودن 
آب مورد نیاز، عملیات احداث این نیروگاه از ابتدای 

همان سال آغاز شد.
وی گفت: هم اکنون نیروگاه ۶۴۰ مگاواتی بیستون 
با دو واحد بخاری با ظرفیت اســمی هر واحد ۳۲۰ 

مگاوات در حال فعالیت اســت که قابلیت افزایش تا 
چهار واحد را دارد.

میرزاعسگری با بیان اینکه سال ۱۳۷۳ این نیروگاه 
تنها تولید کننده بزرگ برق در منطقه غرب کشــور 

بود که نقش بســزایی در تامین برق و کنترل ولتاژ 
منطقه غرب داشت، اظهار کرد: در حال حاضر نیز با 
وجود راه اندازی نیروگاه های دیگر در منطقه غرب، 
با توجه به ظرفیت بالای واحدها و موقعیت خطوط 
خروجی از پست نیروگاه و قرارگیری منطقه احداث 
آن و نوع نیروگاه که بخاری بوده و برای تامین بار زیر 
ساختی  شــبکه از آن استفاده می شود، این نیروگاه 
نقــش تعیین کننده ای در پایداری شــبکه برق در 
منطقــه غرب دارد، بطوری که از این نیروگاه بعنوان 

ستون پایدار کننده برق در غرب کشور نام می برند.
وی با اشــااره به قابلیت استفاده از سوخت مازوت در 
نیروگاه بیســتون، عنوان کرد: در ماه های سرد سال 
که با محدودیت سوخت گاز بدلیل مصرف بالای این 
سوخت در مصارف خانگی مواجه می شویم، نیروگاه 
بیســتون تنها نیروگاهی در سه اســتان کرمانشاه، 

ایلام و کردستان است که قابلیت استفاده از سوخت 
مازوت را دارد که می تواند نقش بســزایی در تامین 
برق و پایداری شبکه برق در غرب کشور داشته باشد.

مدرعامــل نیروگاه بیســتون به برنامــه تعمیراتی 
نیروگاه هم اشــاره کرد و گفت:  با توجه به شــرایط 
سخت تولید و افزایش چشمگیر مصرف برق کشور 
در پیک بار سال، نیمه دوم سال فرصت مناسبی برای 
تعمیرات و رفع نواقص و محدودیتهای تولید برق در 
نیروگاه ها است که طبق برنامه ریزی صورت گرفته 
از سوی دیسپاچینگ ملی جهت تابستان سال آینده 

صورت خواهد گرفت.  
گفتنی است: شــرکت مدیریت تولید برق بیستون 
بهره بــرداری و نگهداری از دو واحــد بخار نیروگاه 
بیستون و چهار واحد گازی نیروگاه اسلام آباد غرب 

را برعهده دارد.

همدان- فاطمه دی آبادی،خبرنگارجمهور-مدیر عامل شرکت آب و 
فاضلاب اســتان همدان از اجرای شبکه فرعی جمع آوری فاضلاب در 
بیمارستان ارتش، ساختمانهای اســلحه و مهمات، سازمان قضایی 
نیروهای مسلح و ایســتگاه CNG خبر داد. سید هادی حسینی بیدار با 
اشاره به اینکه بیمارستان ارتش )آتیه همدان( یکی از بیمارستانهای 

دارای الویت به منظور ایجاد شبکه جمع آوری فاضلاب بود،گفت: از آنجا 
که در این بیمارســتان شرایط پیش تصفیه فراهم شده است لذا ایجاد 
شبکه فرعی جمع آوری فاضلاب با اجرای ۳۱۱ متر لوله سایز ۲۵۰ در 
دستور کار قرار گرفت.وی با اذعان به اینکه کلیه مجوزها به منظور اجرای 
پروژه مذکور، با پیگیری های انجام شده از سوی شرکت آب و فاضلاب 

استان صادر شد، بیان کرد: عملیات اجرایی پروژه مذکور از سیزدهم آذر 
ماه آغاز شده که پیش بینی میشود تا پایان آذرماه به اتمام برسد.

حسینی بیدارتصریح کرد: این پروژه از محل اعتبارات جاری شرکت آب 
و فاضلاب استان، تامین اعتبار می گرددکه بر همین اساس پیش بینی 

میشود با تخصیص ۵۰۰۰ میلیون ریال به طور کامل به اتمام برسد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد:

اجرای شبکه فرعی جمع آوری فاضلاب در بیمارستان ارتش همدان

شیراز-چراغی،خبرنگارجمهور-نشســت هماهنگی 
فضاسازی شهری در مناسبت های فرهنگی پیش رو 
شامل دهه فاطمیه، حماســه ۹ دی و شهادت سردار 
سپهبد حاج قاسم ســلیمانی با حضور معاون شهردار 
و رییس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی، مدیر 
کل ارتباطات و امور بین الملل، جانشــین حوزه بسیج 
شهدای شهرداری شیراز و جمعی از مسئولین ارتباطات 
و معاونین خدمات شهری حوزه های مختلف شهرداری 

شیراز برگزار شد. 
معاون شــهردار شیراز در این نشســت اعلام کرد: در 
شهرداری شیراز رویکرد ایجاد مدیریت واحد فرهنگی 

را در پیش گرفته ایم و سپس با توجه به تشکیل شورای 
هماهنگی دستگاه های فرهنگی در سطح استان فارس، 

مدیریت واحد فرهنگی در سطح استان رقم می خورد. 
این رویکرد در جلوگیری از اتلاف سرمایه موثر خواهد 

بود. مصطفی مشفقیان اضافه کرد: معاونت پژوهش و 
اثرسنجی در ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری شیراز ایجاد شده اســت و درخواست های 
مردمی برای مراسم های مختلف در این حوزه تخصصی 
بررسی می شود تا شاهد یکپارچگی در انجام اقدامات 
باشیم. وی ادامه داد: تمام امکانات شهرداری شیراز برای 
کمک به موکب های مردمی در سازمان فرهنگی تجمیع 
شده اســت و حوزه های مختلف درخواست های گروه 
های جهادی و مردمی را به این حوزه منتقل می دهند  

تا اقدامات با انسجام و هماهنگی بیشتری انجام شود. 
رییس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 

شیراز ادامه داد: در بحث فضاسازی شهری باید خوب، 
هوشــمندانه و منطقی رینگ مرکزی شــهر و به ویژه 
اطراف حرم مطهر شــاهچراغ )ع( را پوشــش دهیم تا 
شاهد تاثیرگذاری بالای فضاســازی شهری در افکار 

عمومی باشیم.
مشفقیان ضمن اشاره به لزوم فضاسازی شهری پیش از 
آغاز مناسبت ها گفت: ستاد مرکزی فضاسازی شهری 
در سازمان فرهنگی ایجاد شده و به صورت منسجم اقدام 
به تهیه و تولید اقلام مورد نیاز در مناسبت های مختلف 
پیش رو می کند تا شــاهد عدالت توزیعی و انسجام در 
فضاسازی شهری باشیم. مشفقیان ادامه داد: ضروری 
است در سه مناسبت پیش رو شامل دهه فاطمیه،یوم 
الله ۹ دی و سالروز شهادت سردار شهید سلیمانی فضای 

شهری به صورت شایسته ای آماده سازی شود. 

نشست هماهنگی فضاسازی شهری  در شهرداری شیراز برگزار شد



 اکران فیلم تئاتر »مهمان  ناخوانده« 
همزمان با شب یلدا

فیلم تئاتــر عروســکی »مهمــان  ناخوانده« به نویســندگی و 
کارگردانــی زنده یاد نصرت الله کریمی به مناســبت شــب یلدا به 
صورت مجازی اکران می شــود.به گزارش اداره کل روابط عمومی 
و امــور بین الملل کانون، فیلم تئاتر عروســکی »مهمان  ناخوانده« 
به نویســندگی و کارگردانی زنده یاد نصرت الله کریمی به مناسبت 
شــب یلدا به مدت ۲ روز در پایــگاه اینترنتی کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان به صورت رایگان اکران می شــود.این نمایش 
برداشــتی آزاد از کتاب »مهمان هــای ناخوانده« نوشــته فریده 
فرجام اســت که در سال ۱۳۴۵ از ســوی انتشارات کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان منتشــر و بارها تجدید چاپ شده است.

فیلم تئاتر »مهمان ناخوانده« به مناسبت شب بلند یلدا در روزهای 
۲۹ و ۳۰ آذر ۱۴۰۰ اکران رایگان می شــود و مخاطبان می توانند 
با مراجعه به پایــگاه اینترنتی cinema.kpf.ir این فیلم تئاتر را 
به همراه دوســتان و خانواده خود تماشــا کنند.این نمایش در باره 
مهمان های خانه مادربزرگ اســت که در یکی از شــب ها، روباه به 
جمــع مهمانان ناخوانده اضافه می شــود و علی رغم قولی که داده، 
خروس را می دزدد و ...نمایش »مهمان  ناخوانده« در ســال ۱۳۶۴ 
به شیوه عروسکی ماه ها در مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان روی صحنــه بود.هنرمندانی 
همچون جعفــر والی، کامبیــز صمیمی مفخم، مرضیــه برومند، 
مســعود کرامتی، مریم ســعادت، عادل بزدوده، شاپور پورامینی، 
فریبا جدیــکار و آزاده پورمختار در این نمایش ایفای نقش کردند.

همچنین طراحی صحنه و ســاخت دکور این نمایش با هنرمندی 
زنده یاد کامبیز صمیمی مفخم و طراحی و ســاخت عروســک ها از 
ســوی زنده یاد نصرت الله کریمی، عادل بزدوده و رحیم دوستی از 
هنرمندان حوزه تئاتر و ســینما اجرا شد. بهروز غریب پور نیز مدیر 
تولید و حسن دادشکر دســتیار تولید این نمایش بودند.نصرت الله 
کریمی به دلیل استقبال مخاطبان، این نمایش را با تهیه  کنندگی 

امور سینمایی کانون پرورش فکری به فیلم نمایش تبدیل کرد.

 »قهرمان« 
در فهرست ۲ انجمن سینمایی در آمریکا

فیلم ســینمایی »قهرمان« نامزد بهترین فیلم بین المللی سال 
از ســوی انجمن منتقدان لاس وگاس و  همچنین انجمن منتقدان 
ســن لوییس شــد.به گزارش ایسنا، فیلم ســینمایی »قهرمان« به 
کارگردانــی اصغر فرهــادی در دو رویداد جوایــز انجمن منتقدان 
لاس وگاس و جوایــز انجمن منتقدان ســن لوییس، از جمله جوایز 
سالانه انجمن های سینمایی در آمریکا، نامزد دریافت جایزه بهترین 
فیلم بین المللی سال شد. »قهرمان« در انجمن منتقدان  سن لوییس 
با فیلم های »ماشــین من را بران«، »فرار«، »دست خدا« و »تیتان« 
رقابت می کند و فیلم های »بندتا«، »فرار«، »تیتان« و »بدترین آدم 
دنیا« در جوایز انجمن منتقدان لاس وگاس سایر نامزدهای دریافت 
جایزه در بخش بهترین فیلم بین المللی )غیرانگلیسی زبان( هستند.

ســاخته جدید فرهادی که چندی پیش از جوایز سالانه هیات ملی 
نقــد آمریکا دو جایزه بهترین فیلم خارجی و بهترین فیلمنامه اصلی 
ســال را دریافت کرد، پیش از سوی انجمن منتقدان فیلم واشنگتن 
و همچنین مجمع منتقدان هالیوود نیــز در جمع نامزدهای جایزه 

بهترین بین المللی سال قرار گرفته بود.

معرفی بهترین عکاس سال سینمای ایران

محمد بدرلو به عنوان بهترین عکاس سال سینمای ایران انتخاب 
شــد.به گزارش روابط عمومی انجمن صنفی عکاسان سینما، امروز 
دوشــنبه ۲۲ آذر مراسم تقدیر از نامزدها و عکاس برگزیده هفتمین 
مســابقه عکس ســینمای ایران بــا حضور منوچهر شاهســواری 
مدیرعامل خانه سینما، محمد فوقانی، نیما جاویدی، محمد مهدی 
دل خواســته، زهرا مصفا و حسن شــجاعی اعضای هیات مدیره و 
داوری هفتمین مســابقه عکس در خانه ســینما شماره یک برگزار 
شد.در این مراسم تندیس عکاس سال سینمای ایران به محمد بدرلو 
برای مجموعه عکس های »بی رویا« اهدا شد.حســن شجاعی برای 
مجموعــه عکس های »برف آخر«، حبیــب مجیدی برای مجموعه 
عکس های »بنفشه آفریقایی« و مجید طالبی برای مجموعه عکس 
های »درخت گردو« نامزدهای این دوره از مســابقه بودند که با لوح 
افتخار از آنها قدردانی شد.سیمرغ بلورین سی و چهارمین جشنواره 
فیلم فجر برای مجموعه عکس های فیلم »اعترافات ذهن خطرناک 
من«، تندیس هجدهمین جشن بزرگ سینمای ایران برای مجموعه 
عکس های فیلم »اعترافات ذهن خطرناک من« و نامزدی در جشن 
خانه سینما، جشنواره فیلم فجر و مسابقه عکس سینمای ایران برای 
فیلم های »تنگه ابوقریب«، »خشــم و هیاهو«، »بیست و سه نفر«، 

»سرخپوست« بخشی از کارنامه محمد بدرلو است.
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سارا بهادری
 آمده بودی که مرا عاشق و مجنون بکنی

 قافیه های این غزل جمله پراز خون بکنی
 آمده بودی ببری هوش و حواس از سر من
 عشوه و غمزه ها فزون بر لبِ هامون بکنی

 کاش فروغ ماهِ نو از رخت آغاز شود
 تا که شکوفه های خوش بر دلِ محزون بکنی
 باز کن آن دو چشم خود این دلِ دیوانه ببین

 تا همه تاریکی و غم یکسره بیرون بکنی
 یارب از این غزل بخوان درد و پریشانیِ من 

 تا که امید و روشنی خلعتِ خاتون بکنی

 مهدی خزاعل
 بدون تو دلم خاموش و سرد است

 بهار   زندگی    پائیز    زرد   است
 مرا   درمان  کند   چشمان  مستت
 اگر چه جام  دل   لبریز  درد  است

 تو   می آیی   سوار     اسب     رعنا
 در آن روزی که دین محتاج مرد است

 برای   با   تو     بودن   یا  نبودن
 درون سینه ها جنگ و  نبرد  است
 برس جانا خزاعی جان به لب شد
 که از ظلم و جفا جانها بدرد است

سمیه رمضانی گیگاسری
 سراغ مرا از

 عطر وحشی سنجد کوهی بگیر
  از بنفشه ها 

 و شکوفه های بادام
 دنبال من تا افسانه های عاشقانه ی شرقی

 شعر بگو،
 تا پرتگاه ها برقص 

 با موجودات آسمانی بخند
 بگذار من و تو

 تنها بازماندگان عاشق
 از هزار ه های یخ و آتش باشیم.

 کارن مقدم
 با هر چه مرز  بین من و توست ، دشمنم

 دزدانه سمت پنجره ات سنگ میزنم
 پروانگی نکرده ام اما به شوق تو 

 هر روز و شب به دور خودم پیله می تنم
 من در کمین دست گناهم ، تو سیب باش

 تاوان انتخاب تو را میدهد تنم
 دریا شدی ، نه خاکم و نه آتشم نه باد
 سِیلم که در مسیر تو صد نهر میکنم

 گاهی میان چند خبرچین به من بخند 
 دامن بزن به شایعه ی با تو  بودنم

 چیزی پس از شروع تو در من اضافه شد
 این من شبیه سابقِ من نیست ، این منم

 گردشگری حق همه مردم دنیاست؛ 
 صدور انقلاب از مسیر گردشگری

 امکان پذیر است

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: گردشگری 
حق همه مردم دنیا اســت و هیچ کس نمی تواند جلــوی آن را بگیرد، 
ایــن صنعت متعلق به همه مردم دنیا اســت و یک دیپلماســی فعال، 
موثر و پایدار به حســاب می آید.به گزارش میراث آریا،  ســید عزت الله 
ضرغامی  در گردهمایی روســای نمایندگی های جمهوری اســلامی 
ایران در کشورهای همسایه که در محل ساختمان وزارت امور خارجه 
کشــور و با حضور مســئولانی از دفتر مقام معظم رهبــری، وزیر امور 
خارجــه، وزیر ورزش و جوانان، رئیس ســازمان فرهنــگ و ارتباطات 
اســلامی و جمعی از ســفرا برگزار شــد، با بیان این مطلب اظهار کرد: 
امروز دیپلماســی فعال در دنیا، دیپلماسی گردشگری است و ارزش ها، 
 ظرفیت هــا و داشــته های هر کشــور از طریق گردشــگری به مردم 

سایر کشورها معرفی می شود.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار کرد: اعتقاد 
ما بر این اســت که حتی صدور انقلاب از مسیر گردشگری امکان پذیر 
اســت چرا که بر اساس بررســی های انجام شــده بیش از ۹۰ درصد 
گردشگران خارجی که به ایران سفر می کنند، از سفر به ایران احساس 

رضایت دارند.
او در ادامه به نقش گردشگری در تقویت روابط با کشورهای همسایه 
اشــاره کرد و افزود: به طور حتم گردشگری در این حوزه اهمیت دارد. 
درخواست من از شما این اســت که در هر کشوری که ماموریت دارید 
به موضوع گردشگری توجه کنید و این موضوع را بدانید که گردشگری 
دارای اهمیت فراوانی اســت. ضرغامی در بخش دیگری از صحبت های 
خود بــه همکاری وزارت امور خارجه با وزارت متبوع خود اشــاره کرد 
و یادآور شد: خوشــبختانه همکاری بسیار خوبی بین این دو وزارتخانه 
برقرار اســت که از سرگیری صدور روادید که مدت ۲۰ ماه متوقف شده 
بود نمونه ای از این همکاری خوب اســت.او ادامه داد: این تفکر اشتباه 
اســت که گمان کنیم گردشــگری موضوعی لاکچری و تزئینی است. 
گردشــگری امری حیاتی اســت که علاوه بر تقویت روابط فرهنگی و 

سیاسی، اقتصاد را نیز پویا می کند و سرشار از درآمد است.
ضرغامی گفت: سال هاســت کشــورهای رقیب تلاش می کنند که 
صنعت گردشــگری در ایــران رونق نگیرد. چرا که مزیت های نســبی 
تاریخــی، فرهنگی، طبیعی و جاذبه های گردشــگری کشــور، باعث 
 می شــود بخش زیادی از سهمیه گردشــگر جهانی، به ویژه در منطقه 

در اختیار ایران قرار بگیرد.

شاعران معاصر

خبر

خبر

همیشــه وزارت میراث فرهنگی از واژه 
مهر اصالت یونســکو برای برتری دادن به 
آثار هنرمندان صنایع دستی استفاده کرده 

است عنوانی که به یونسکو ربطی ندارد!
مهر اصالت یونسکو یا نشان مرغوبیت 
کالا؟ اینها واژه هایی است که وزارت میراث 
فرهنگی از آنها برای نشان دادن برتری آثار 
هنرمندان صنایع دســتی از آن استفاده 
می کند بنا به استناد یک شورای بین المللی 
و غیردولتی که در این حوزه فعالیت می کند 
اما در واقع این برچســب را نه می توان مهر 

اصالت دانست و نه متعلق به یونسکو.
این موضــوع در پنجمین نشســت از 
سلســله میزگردهای کارشناسی میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
با عنــوان بررســی کارکردهای نشــان 
مرغوبیت کالا در صنایع دســتی بررسی 
شد و حسین بختیاری، مدیرعامل شبکه 
ملی مجمــع هنرمنــدان و صنعت گران، 
حجت الله مرادخانی، پژوهشــگر صنایع 
دســتی و مدرس دانشــگاه و ســیدعلی 
خطیب شــهیدی، کارشــناس هنرهای 
ســنتی و تولیدکننده صنایع دســتی در 
محل خبرگزاری مهــر پیرامون آن بحث 
کردند.در این نشست حجت الله مرادخانی، 
پژوهشــگر صنایع دستی با اشاره به اینکه 
ترجمه ای غلط به نام مهر اصالت در حوزه 
صنایع دستی رایج شده گفت: چیزی که از 
آن به نام مهر اصالت یاد می کنند، در اصل 
نشــان مرغوبیت کالاســت که نه از طرف 
یونسکو بلکه از طرف شورای جهانی صنایع 
دستی که یک نهاد غیردولتی است به یک 
اثر شــاخص از هنرمند اعطا می شود.وی 
گفت: هنرمند برای اخذ نشــان مرغوبیت 
کالا باید چند شــاخص را رعایت کند که 
از آن جملــه می توان به برتــری، تعالی و 
کیفیــت اســتاندارد کالا، اصالت و هویت 
فرهنگی، ارزشــهای زیبایی شــناختی، 
دوستدار محیط زیست بودن، قابل فروش 
بودن، رعایت کپــی رایت و حقوق نیروی 
کار و تشــویق دیگر فعالان صنایع دستی 
برای حفظ دانش ســنتی در بستر رقابتی 
می توان اشاره کرد.به گفته مرادخانی اگر 
این نشان یک رویکرد متناسب و استراتژی 
معقول برای رشــد خلاقیــت و بهره وری 
کاری هنرمندان صنایع دســتی نداشته 
باشــد در نهایت ممکن است به مهاجرت 
این هنرمنــدان بینجامد.او در ادامه گفت: 
روش های داوری نشان مرغوبیت کالا نیز 
باید طبق یک دســتورالعمل اصلاح شده 
اعمال شــود. قبلًا ترافیک داوری سنگین 
بود و داوری چند مرحله ای انجام می شد و 
پایش از استان ها آغاز شد و حالا این داوری 
باید روشن و دستگاه متولی به عنوان یک 
پروژه برون سپاری شده بر آن نظارت داشته 
و شیوه داوری از قبل از اجرا تا پایان روشن 
باشد تا حقی از هنرمندی ضایع نشود. برای 
نمونه تنوع رشته های داوطلب اخذ نشان 
مرغوبیت کالا زیاد اســت اما به اندازه همه 
آنها کارشناس وجود ندارد و این ابهامات در 
داوری باید مرتفع شود.این پژوهشگر با بیان 
اینکه جوایز هنری فی نفسه مطلوب و مفید 
هستند به شرطی که در آنها اغراق صورت 
نگیرد گفت: باید دانست که نشان مرغوبیت 
کالا از سوی شورای جهانی صنایع دستی 

است نه یونسکو. بنابراین مطرح کردن نام 
یونسکو از اساس اشتباه است و اگر هنرمند 
دچار این اشتباه شود ممکن است بعدها به 

سرخوردگی او بینجامد.
این مدرس دانشگاه با تاکید بر اینکه همه 
انسان ها در دنیای امروز ضرورت غیرقابل 
انکاری برای روزآمد شــدن و ارتقا دارند، 
گفت: نمی توان از دولت هایی که عملکرد 
خوبی ندارند انتظار کمک داشت. نکته ای 
که در این دوران به آن بی توجهی می شود 
آموزش فعالیت در شبکه های مجازی است 
که هر تولیدکننــده ای را توانمند می کند 
تا برای کارش بازاریابی و معرفی داشــته 
باشد.او ادامه داد: نکته بعدی این است که 
در عمده کسب و کارها نگاه اکوسیستمی 
وجود ندارد در دنیا در این زمینه تجربیات 
موفق زیادی وجود دارد که روی برند ملی 
خود با استفاده از همه ظرفیت ها کار کرده 
اند همچون کره جنوبی که با اســتفاده از 
سینما و موسیقی پاپ جاذبه فرهنگی ایجاد 
و با توسعه شــبکه های اجتماعی در بستر 
اینترنت کشورش را جهانی کرد. ترویج موج 
کره ای در ابتدای قرن بیست و یکم سبب 
افزایش قدرت نرم دولت این کشــور، نفوذ 
سیاسی و اقتصادی و جذب گردشگر شد 
و باید گفت که صنایع دستی و محصولات 
فرهنگی نیز این قابلیت را دارند و می توانند 
قائم به ذات، ســبب جذب گردشگر شوند 
فقط یک سند بالادستی نیاز است که سند 
توسعه ملی مبتنی بر محصولات فرهنگی 
باشد.این پژوهشــگر صنایع دستی نیز به 
اصلاح ســاختار وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی کشور نیز اشاره 
کرد و گفت: مشکل اصلی به متولی دستگاه 
برمی گــردد که نمی داند هنر چیســت. 
مشکل این اســت کســی که در جایگاه 
سیاســت گذاری و تصمیم گیری نشسته 
نمی داند چه مســئولیتی برعهــده دارد و 
شــناختی از وضعیت هنرمنــدان صنایع 

دستی ندارد.
در این نشســت، حســین بختیاری، 
مدیرعامل شبکه ملی مجمع هنرمندان و 
صنعت گران، با تاکید بر اینکه اگر هر اتفاقی 
در جایگاه اصلی خود رخ دهد و براساس آن 
برنامه ریزی شود، بهترین نتیجه را می دهد، 
گفت: در حوزه صنایع دستی نقصان زیادی 
به دلیل نبود برنامــه ریزی صحیح وجود 
دارد. نشان مرغوبیت کالا امتیاز ویژه ای به 
خالق اثر است اما چرا این نشان تأثیر لازم 
را در کار هنرمند صنایع دستی ندارد؟ این 
موضوع به عملکرد کســانی که مسئولیت 
انجام امــور را دارند، برمی گردد.وی گفت: 
طی فرآیند ۱۶ ساله سازمان صنایع دستی 
به ســازمان میراث فرهنگی و گردشگری 

پیوست، اگر در این حوزه تغییری قرار بود 
رخ دهد، باید جایگاه اقتصادی، اجتماعی 
و مالی هنرمندان صنایع دستی مشخص 
می شد تا جوانان برای ادامه کار به این هنرها 
روی آورند.این هنرمند صنایع دستی ادامه 
داد: تعداد زیادی شهر جهانی ثبت شده اما 
چه فایده ای بــرای خالقان هنر و هنرمند 
صنایع دستی، گردشگران و ساکنان شهرها 
دارد و این نام چــه تغییری در زندگی آنها 
داشته است؟ صدها نفر مهر اصالت یا همان 
نشان مرغوبیت کالا گرفته اند که خیلی هم 
خوب است، اما چه امتیاز و جایگاهی برای 
آنان تعریف شــده است؟ هویت برای ملت 
ایران در جایگاه های جهانی کجای قاعده 
کار است؟ وظیفه هنرمند خلق اثر هنری 
اســت که آن را به خوبی انجام می دهد اما 
اصل ماجرا معرفی آن هنــر و هنرمند در 
سطح جهانی است. باید گفت فاصله ای بین 
ملت و دولت وجــود ندارد مگر آنکه دولت 
خودش را از ملت بداند و اگر دولتمردان از 
بدنه جامعه باشند فاصله ها از بین خواهد 
رفت و مشکلات و نیازهای ملت را خواهند 
شــناخت. در این باره نیز قطعاً کسانی که 
اداره امور را در دســت دارند، باید پاسخگو 
باشــند.بختیاری با بیان اینکــه ارزیابی 
حلقه مفقوده صنایع دســتی کشور است، 
ادامه داد: حالا نشــان مرغوبیت کالا یکی 
از مؤلفه های ارزیابی است مشروط بر اینکه 
در انجام آن به همه تکالیف یعنی بازاریابی 
و تبلیغات و معرفی عمل شــود. هنرمند 
محصول را به نحو شایسته ای ساخته حالا 
این بخش دولتی است که باید آن را به نحو 
شایســته ای معرفی کند تا جایی که از آن 
نشــان مرغوبیت کالا در اقصی نقاط دنیا 
عایدی و ســود به خالق اثر و جامعه برسد.

او با تاکید بر اینکه ســاختار وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی باید 
احیا شــود، گفت: باید فــرش نیز در کنار 
صنایع دستی باشد تا همه اعضای خانواده 
مکمل یکدیگر باشــند.مدیرعامل شبکه 
ملی مجمع هنرمندان و صنعت گران گفت: 
هنرمندان، تشکل ها، مسئولان و متولیان 
صنایع دســتی باید برای اعتــلا و ترویج 
ایــن هنرها همفکری کنند و مشــارکت 
مؤثر داشته باشند تا بتوانند پرچم صنایع 
دستی کشــور را در مجامع بین المللی بالا 
ببرند. همچنین بازرگانــی حوزه صنایع 
دستی باید آســیب شناسی شود و از همه 
هنرمندان فعال در شــاخه های مختلف 
بانک اطلاعاتی و جامع تهیه شود.بختیاری 
با اظهار تأســف از اینکــه مدیریت دولتی 
انحصاری است، گفت: اتلاف وقت و انرژی 
داریم و دولت راضی به مشــارکت با بخش 
غیردولتی و خصوصی برای پیشبرد اهداف 

ملی نیست. در عمل درگیر مسائلی هستیم 
که نمی تواند جایگاه خواست اجتماعی را 
محقق کند. باید دولت به بخش خصوصی 
اعتماد کند و دل به کار بزند تا سنگ اندازی 
ها و کارشکنی ها با بولدوزر همت رفع شود.

به عقیده مدیرعامل شــبکه ملی مجمع 
هنرمندان و صنعت گران کارگروه های ۱۸ 
گانه رشته های صنایع دستی باید تشکیل 
شود تا بتوانند درباره آثار هنری نظر دهند 
و تصمیم گیری و داوری کنند اما متأسفانه 

انحصار طلبی گرفتاری امروز ایران است.
در ادامه، ســید علی خطیب شهیدی، 
کارشــناس هنرهای سنتی و تولیدکننده 
صنایع دستی به عنوان نماینده گروهی که 
یکی از آثار تولید شده آنها نشان مرغوبیت 
کالا دریافت کرده است، نیز در این نشست 
به صورت مجازی حضور داشــت و گفت: 
من و همســرم از ســال ۱۳۸۴ کارمان را 
که احیای نساجی ســنتی ایران بود، آغاز 
کردیــم و حالا به نقطه ای رســیده ایم که 
اگر کلاهمــان هم ســمت وزارت میراث 
فرهنگی بیفتد، دنبالــش نمی رویم. ما در 
طول ســال ها جوایز مختلفی گرفته ایم 
از نشــان سرو سیمین جشــنواره فجر تا 
نشــان مرغوبیت کالا اما هیچ حمایتی از 
سوی معاونت صنایع دستی کشور و حتی 
استان ها نداشــته ایم و هرکاری کرده ایم 
خودمان انجام داده ایم و حالا عطای تمام 
این نشــان ها و تقدیرنامه هــا و جوایز را به 
لقایش فروخته ایم و روی پیشــرفت کار 
خودمان تمرکز کرده ایم. واقعاً هیچ فرقی 
نمی کند که این نشان را داشته باشی یا نه. 
حتی در معاونت صنایع دستی استان ها نیز 
وقتی می خواهی پروژه ای مشــترک برای 
احیای صنایع دســتی کشور با آنها داشته 
باشی، در اولویت نیستی. حمایت از تولید 
و آمــوزش هم در معاونت صنایع دســتی 
بیشتر شبیه یک شــعار می ماند.او با بیان 
اینکه معاونت صنایع دستی در وزارتخانه 
همچون یک جزیــره می ماند که حتی از 
میراث فرهنگی و گردشگری نیز جداست، 
گفت: حتــی در داخل معاونــت نیز اداره 
کل های مختلف گویی با هم قهر هســتید 
و هیچیک دیگری را پوشــش نمی دهد.

خطیب شهیدی با اشاره به اینکه نساجی 
سنتی بزرگترین گروه صنایع دستی با ۲۵ 
رشته و ۲۷ زیررشته است، گفت: بسیاری 
از این رشــته ها و زیر رشته ها به دلیل نبود 
حمایت دولتی و بسترسازی برای تولید و 
آمــوزش از بین رفته اند و اگر به عنوان یک 
هنرمند صنایع دستی بخواهی این رشته ها 
را با طرح اقتصادی احیا کنی آنقدر معاونت 
صنایع دستی جلوی پایت سنگ می اندازد 
و کارشکنی می کند که منصرف می شوی.

او گفت: اگر رشــته ای منسوخ شود و از یاد 
استادکاران برود، زمان زیادی برای احیای 
آن لازم اســت تا تولیدکننده دوباره به آن 
برگردد و حتماً باید برای او توجیه اقتصادی 
داشته باشد. صنعت نساجی چه به صورت 
سنتی چه غیر سنتی صنعت سختی از نظر 
تکنولوژی است و تولید پیچیده ای دارد. از 
تأمین مواد اولیه تــا فرآوری آنها، رنگرزی 
و بافت و شــبکه توزیع بنابراین باید برای 
هنرمندان نساجی سنتی تسهیلاتی برای 

تولید و امکاناتی برای فروش ایجاد کرد.

یونسکو نه مهر اصالت به صنایع دستی می دهد نه نشان مرغوبیت!

دو سال اســت که هر بار نوید برگزاری 
کنســرت های حضوری اعــلان عمومی 
می شــود و در راســتای آن نشست های 
بررســی، گزارش های رســانه ای و حرف 
و حدیث های مختلــف از اینجا و آنجا و از 
ســوی مقامات مسوول به گوش می رسد، 
اما گویی هر بار موانع با قدرت بیشــتری 
مقابل عــزم جزم برگزاری قرار می گیرد تا 
برای مدتی باز هم از سرگیری کنسرت ها 
را به تعویــق بیاندازد.به گزارش ایســنا، 
محرومیــت مخاطبــان و هنرمنــدان از 
صحنه، به نظر می رسد که همچنان تمامی 
ندارد؛ صحنــه ای که بخش اصلی فعالیت 
هنرمندان موســیقی به شــمار می رود و 
بسیاری از آنها اصلا به عشق اجرا و ارتباط 
با مخاطبانشان است که فعالیت می کنند، 
ولی گویا برگزاری دوباره کنســرت های 
حضوری از شــیوع کرونا تا به امروز طلسم 
شــده و این طلســم هم به این سادگی ها 
شکستنی نیست.هشتم آبان ماه محمود 
شالویی ـ سرپرست معاونت هنری وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی وقــت ـ طی 
مصاحبه ای با ایســنا اعلام کرد که امیدوار 
است با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی 
برای ایجاد شرایط مطلوب سالن ها جهت 
میزبانی مخاطبان و واکسیناسیونی که به 
صورت عمومی و پرشتاب انجام می گیرد، 
به زودی شاهد برگزاری کنسرت های زنده 
باشیم.پس از این صحبت ها، دوشنبه دهم 

آبان ماه جلسه ای در محل دفتر موسیقی 
وزارت ارشــاد به ریاســت محمد اله یاری 
فومنی ـ سرپرســت دفتر موســیقی ـ و 
مسولان واحدهای دفتر موسیقی برگزار و 
در جریان آن شرایط از سرگیری اجراهای 
صحنه ای بررســی شــد.در این جلســه 
مقرر شــده بود که با توجه به قرار گرفتن 
شــهر تهران در وضعیت نارنجی و رعایت 
حداکثری پروتکل های بهداشتی شرایطی 
برای برگزاری کنسرت در پایتخت فراهم 
و از آذرماه برگزاری کنســرت ها آغاز شود.

همچنین چنــدی بعــد، محمدمهدی 
اســماعیلی دوشــنبه، ۱۷ آبان ماه اعلام 
کرده بــود که »امروز مــی توانیم بگوییم 
از اول آذر مــاه مراکز فرهنگــی هنری و 
کنســرت ها  می توانند با رعایت شــیوه 
نامه های بهداشــتی آغاز به کار کنند.«با 
این همه اعلام رســمی خبــر راه اندازی 
کنسرت های حضوری از اول آذرماه همواره 
با چند پرسش اساســی همراه بوده است؛ 
اینکه آیا این آغاز با افزایش نجومی قیمت 
بلیت ها مواجه خواهد شد و در این صورت 
آیا از این کنسرت های حضوری استقبال 
مناسبی می شود؟ و اینکه بر فرض استقبال 
از ایــن اجراها، آیا می توان ســلامت انبوه 
تماشاگری که پس از مدتی تعطیلی قصد 
حضور در کنســرت های حضوری را دارند 
تضمین کرد؟از طرفــی بر فرض تعطیلی 
ادامه دار کنسرت ها، باز هم سوالی اساسی 

به میان می آمد؛ در شرایطی که بسیاری از 
هنرمندان کشورمان در این مدت تعطیلی، 
به اجراهای خــارج از کشــور و برگزاری 
کنسرت ها در کشورهای همسایه از جمله 
تاجیکســتان و ترکیه و ... روی آورده اند، 
تکلیــف خروج این همه ارز از کشــور چه 
می شود؟ و اساسا تا چه زمان می توان به این 
خاموشی ادامه داد؟!اما اکنون به شرایطی 
رســیده ایم که این پرسش آخر پررنگ تر 
از قبل جلوه گر شــده است؛ فراهم نبودن 
شرایط برگزاری کنسرت های حضوری در 
دو سال اخیر، تغییر نکردن این وضعیت و 
وعده هایی که همچنان عملی کردن آنها 
بعید به نظر می رسد، عده ای از هنرمندان 
موســیقی را یکی پس از دیگری به سمت 
برگزاری کنسرت در خارج از کشور سوق 
داده اســت.حتی هنرمندانــی همچون 
علیرضا قربانی که در شیوع کرونا اقدام به 
برگزاری کنسرت آنلاین و رایگان موسیقی 
کردند، اکنون اعلام می کنند که قصد دارند 
در خــارج از ایران بــه روی صحنه بروند.

همچنین با وجود وعده هایــی که درباره 
برگزاری کنســرت ها از آذرماه داده شده 
بــود، اکنون با نزدیک شــدن به اتمام این 
ماه، هنوز سامانه های رسمی فروش بلیت 
کنسرت ها، جز کنسرت حسین صفامنش 
در تالار وحدت که آن هم در لیست انتظار 
قرار دارد، از برگزاری کنســرت در تهران 
خبــری نداده اند.تاکنون تنهــا برگزاری 

کنسرت هایی که مقر بیشتر آنها در جزیره 
کیش است با قیمت بلیت های ۳۰۰ تا ۴۵۰ 
هزار تومانی و برگزاری کنســرت در چند 
کشور اروپایی اعلام شــده است.شاید به 
ثمر نرسیدن وعده های برگزاری کنسرت 
های حضــوری در تهران را تــا حدودی 
بتوان به مشــخص نبــودن رئیس دفتر 
موســیقی و از طرفی انتصاب تازه محمود 
ســالاری به عنوان معاون امور هنری پس 
از گذشت مدتی طولانی از خالی بودن این 
پســت، ربط داد و حالا باید دید با انتصاب 
معاون هنری جدید وزیر ارشاد، آیا بالاخره 
تصمیم اساســی درباره وضعیت برگزاری 
کنسرت های حضوری گرفته می شود؟در 
کنــار این مســائل، اگر قرار بــر برگزاری 
کنسرت ها باشد، باید به هزینه پیشنهادی 
برای بلیت ها هم توجه کرد؛ مساله ای که در 
جلسات بررسی وضعیت برگزاری کنسرت 
های حضوری، دغدغه اصلی تهیه کنندگان 
بوده است؛ اینکه بلیت ها افزایش چندانی 
نداشــته باشد و به شــکلی قیمت گذاری 
شود که برای جامعه موسیقی نیز رضایت 
بخش باشد.البته توتونچیان، یکی از تهیه 
کنندگان درباره همین امر به ایسنا گفته 
بود که پیش بینی می کند به علت افزایش 
تورم در دو سال اخیر و بالا رفتن هزینه های 
برگزاری کنسرت، از اجاره سالن ها گرفته تا 
اجاره مسائل فنی، به ناچار شاهد افزایش 
قیمت در بلیت های کنسرت خواهیم بود. 

نامعلومی تکلیف کنسرت ها و یک کوچ نگران کننده!



 نظام آموزشی کشور
 باید به سمت مدل سکویی حرکت کند

دبیر شورای عالی فضای مجازی کشــور بر اهمیت تحول نظام 
آموزشــی همسو با تحول دیجیتالی در دنیا و حرکت به سمت مدل 
سکویی )پلتفرمی( تاکید کرد.به گزارش مرکز ملی فضای مجازی، 
ســید ابوالحســن فیروزآبادی در دیدار با رئیس و معاونان دانشگاه 
علمی کاربردی، افزود: عصر امروز که پســاصنعتی نامیده می شود،  
مبتنی بر فضای مجازی اســت و این فضا دارای ویژگی هایی نظیر 
جهانی شــدن، شبکه ای بودن، کلان داده و هوش مصنوعی است و 
آینده دنیا با این ویژگی ها ترســیم خواهد شد.وی با بیان اینکه در 
این عصر، با ادغام کالا و خدمات، اقتصاد خدماتی در ســطح جهانی 
شکل گرفته است، گفت: پیش تر دانشــگاه به دنبال تعلیم بود اما 
امروزه نگاه دانشگاه باید اقتصادی باشد تا نقش دانشگاه های علمی 
کاربردی با اهمیت تر جلوه کند.فیروزآبادی تاکید کرد: دانشــگاه 
پیش تر فناورانه و مبتنی بر تکنولوژی و نظام آموزشــی نیز دارای 
سیســتم نوآوری بود اما امروزه در دانشــگاه های نسل ۴، مباحث 
اســتارتاپی و شــرکت های کوچک زودبازده مطرح شده است که 

البته در این حوزه در کشور بیشتر مهاجرت صورت می گیرد.
وی با اشــاره به اینکه باید نت وندان بر روی ســکوهای ایرانی 
افزایش یابد، افزود: صاحبان سکوهای ایرانی چنانچه فعالیت خود 
را در سطح جهانی گسترش دهند،  شاهد قلمروسازی خواهیم بود.

دبیر شــورای عالی فضای مجازی با بیان اینکه سیاست دنیا به 
سمت ایجاد بازارهای جدید و اشتغال زایی در کنار افزایش جمعیت 
پیش مــی رود،  افزود: جوامــع امروز به دنبــال اقتصاد خدماتی، 
نوآورانه با مدل اســتارتاپی اســت، به نحوی که بازاریابی هدفمند 
برای اقوام، سنین و ذائقه های متفاوت در سطح جهانی و به صورت 
شبکه ای شــکل بگیرد.دبیر شورای عالی فضای مجازی با اشاره به 
اقتصاد سکویی )پلتفرمی( در جهان، گفت: اقتصاد سکویی به دنبال 
کاهش نقش دولت  ها و مدیریت بی واسطه بر بازار جهانی است و در 
دانشــگاه های دنیا نیز نظام آموزشی سکویی شکل گرفته بنابراین 
نظام دانشگاهی کشــور نیز باید به این ســمت حرکت کند.وی با 
اشــاره به نیاز کشور به مشاغلی نظیر امنیت سایبری و بازی سازی، 
تاکید کرد: مرکز ملی فضای مجازی آمادگی دارد تا با دانشــگاه ها 
برای نیازسنجی و ایجاد رشــته های کاربردی همکاری کرده و در 
صورت نیاز، ســندی به تصویب نهایی شورای عالی فضای مجازی 

کشور برساند.

 "ادیسون" در مورد چُرت زدن
 درست می گفت!

محققان در یک مطالعه جدید دریافته اند که یک چرت ســریع، 
شانس شما را برای حل پازل های پیچیده سه برابر می کند.به گزارش 
ایســنا و به نقل از دیلی میل، "توماس ادیســون" وقتی در راه به ثمر 
رســاندن اختراعاتش به مشکل برمی خورد، چرت کوتاهی می زد. او 
توپی را در دست می گرفت و وقتی که بر اثر به خواب رفتن، آن توپ از 
دستش می افتاد، بیدار می شد.این کار به او اجازه می داد تا فقط وارد 
مرحله ای از خواب به نام N۱ شود، جایی که افراد می توانند رویاهایی 
از رویدادها و تجربیات اخیر و نزدیک خود داشــته باشند.اکنون یک 
مطالعه جدید، این روش "ادیســون" را مورد بررسی قرار داده است و 
دریافت که انجام این کار، شــانس شما را برای حل مسائل و معماها 
سه برابر می کند.محققان دریافتند افرادی که حداقل ۱۵ ثانیه را در 
مرحله N۱ سپری کردند، ۸۳ درصد شانس بیشتری برای قانون راه 
حل معماهای ریاضی داشتند. این در حالی است که کسانی که بیدار 
ماندند و چرت نزدند، با ۳۰ درصد شانس مواجه بودند.بسیاری از افراد 
ممکن اســت چرت زدن را اتلاف وقت بدانند، اما "توماس ادیسون" 
همیشه برای تقویت خلاقیت خود دست به این کار می زد و همانطور 
که گفته شــد، یک مطالعه جدید نشان داده اســت که این مخترع 
مشهور آمریکایی، از این کار در راستای هدف خود نفع می برده است.

محققان "انستیتوی مغز پاریس" دریافتند یک چرت زدن سریع به 
یک »نقطه شــیرین خلاقانه« نهیب می زند، زیرا فرد تنها به مرحله 
اول از خــواب می رود که به حالت "هیپناگــوژی" یا "N۱" معروف 
اســت."هیپناگوژی" تجربه حالت انتقالی از بیداری به خواب است. 
در طول N۱، ماهیچه های شما شــل می شوند و شروع به مشاهده 
وقایع اخیر می کنید که به شــما کمک می کند تا یک انسداد ذهنی 
را کــه در راه حل یک معما به آن برخورده ایــد، از میان بردارید.این 
مطالعه نشان داد کسانی که حداقل ۱۵ ثانیه را در حالت N۱ سپری 
کردند، ۸۳ درصد شــانس بیشتری برای کشــف راه حل معماهای 
ریاضی داشــتند، در حالی که آنهایی که بیدار ماندند تنها ۳۰ درصد 

شانس داشتند.

 همه گیری کووید، 
میلیونها نفر را در دنیا فقیر کرده است

نتایج یک بررسی جهانی نشان می دهد: همه گیری کووید-۱۹، 
۵۰۰ میلیون انســان را دچار فقر شدید کرده است.به گزارش ایسنا، 
گزارش سازمان جهانی بهداشت با همکاری بانک جهانی حاکی از آن 
اســت: هزینه های خدمات درمانی ناشی از همه گیری کروناویروس 
موجب شد که سال گذشته بیش از ۵۰۰ میلیون نفر در جهان دچار 
فقر شــدید شــوند.طبق اعلام این دو ســازمان جهانی همه گیری 
کوویــد-۱۹، نابرابری های جهانی را در روند دسترســی به مراقبت 
های بهداشتی تشدید کرده است. همچنین موجب بروز شدیدترین 
بحران اقتصادی از دهه ۱۹۳۰ شــد و در نهایت، دستیابی به خدمات 
و مراقبت های بهداشــتی را برای مردم ســخت تــر کرد."تدروس 
آدهانوم" دبیرکل ســازمان جهانی بهداشــت گفت: تمامی دولتها 
باید فورا تلاش ها برای اطمینان از دسترســی شهروندان به خدمات 
بهداشتی را از سر گرفته و این اقدامات را تسریع کنند.وی افزود: این 
به معنای تقویت هزینه های عمومی در بخش حمایت های بهداشتی 
و اجتماعی و افزایش تمرکز بر سیســتم های مراقبت بهداشتی اولیه 
است که بر اساس آن، مراقبت های ضروری در مراکز نزدیک به محل 
سکونت افراد ارائه داده می شود.به گزارش ایسنا به نقل از آکسیوس، 
دبیرکل ســازمان جهانی بهداشــت تاکید کرد: باید نظام ســلامت 
به میزانی تقویت شــود که بتوان با همه گیــری بعدی مقابله کرد و 

همچنین در مسیر پوشش همگانی سلامت قرار گیریم.

اهدای جایزه »طراحی ایران« به شرکت های  
برتر در زمینه طراحی بسته بندی

رییس نهمین دوره نمایشــگاه تجهیزات و مواد آزمایشــگاهی 
ایران ساخت از ارایه ۱۵ محصول جدید در این نمایشگاه خبر داد و 
گفت: این دوره از نمایشــگاه جایزه »طراحی ایران« به شرکت های 
دانش بنیان برتر در زمینه خدمات طراحی بســته بندی و زیبایی 
محصولات و خدمات اهدا می شــود.به گزارش ایرنا، محمدحسین 
بهشــتی روز دوشــنبه  در نشســت خبری نهمین دوره نمایشگاه 
تجهیزات و مواد آزمایشــگاهی ایران ســاخت و بیســت و دومین 
نمایشگاه دستاوردهای پژوهش و فناوری و فن بازار که در معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری برگزار شد، افزود: در این دوره 
از نمایشــگاه  جایزه طراحی ایران برای ترغیب شرکت های دانش 
بنیان در بخش های خدمات طراحی بسته بندی و زیبایی محصول 
و خدمــات به همت مرکز طراحی ایران و با همکاری معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری اهدا می شود.وی یادآور شد: فراخوان 
این جایزه پیش از این منتشــر شده و تاکنون ۸۰ شرکت طرح های 
خود را در زمینه طراحی تجهیزات، طراحی خدمات و طراحی بسته 
بندی ارایه کرده اند.رییس نهمین دوره نمایشگاه تجهیزات ومواد 
آزمایشگاهی ایران ساخت همچنین گفت: بعد از ارزیابی طرح های 
ارایه شده، ۳ طرح برتر توسط مرکز طراحی ایران انتخاب و معرفی 
می شود.بهشتی خاطرنشــان کرد: این دوره از نمایشگاه با حضور 
۳۷۰ شــرکت و ارایه بیش از ۹ هزار محصــول دانش بنیان برگزار 
می شــود که ۱۵ محصول برای نخســتین بار به نمایش گذاشته 
می شــوند.وی با بیان اینکه ۴۰ درصــد از محصولات جدیدی که 
در این نمایشگاه عرضه شــده از  ۵۰ درصد حمایت معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری برخوردار می شوند، ادامه داد: سطح 
بندی محصولات بر اســاس ســطح ذاتی فناوری و میزان داخلی 
ســازی محصولات انجام می شــود.رییس نهمین دوره نمایشگاه 
تجهیزات ومواد آزمایشگاهی ایران ساخت به حمایت های معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری اشاره کرد و اظهار داشت: مدارس 
و پژوهش ســراهای دانش آموزی در این دوره از نمایشــگاه از ۴۰ 
درصد حمایت، پژوهش ســراهای دانش آموزی با تایید ستادهای 
توسعه فناوری راهبردی از ۷۰ درصد حمایت این معاونت برخوردار 
می شوند.بهشتی یادآور شد: همچنین تسهیلات لیزینگ همانند 
دوره های قبل در این دوره ارایه می شود، در نمایشگاه سال گذشته 
هشــت تا ۱۰ درصد تســهیلات لیزینگ برای خریــداران بخش 
خصوصی از محصولات شــرکت های دانش بنیان که توســط خط 
اعتباری ۲۰ میلیون تومانی صندوق نوآوری و شــکوفایی از طریق 
صندوق توســعه فناوری نانو پرداخت شد.وی به برگزاری همزمان 
نهمین دوره نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهی ایران ساخت و 
بیست و دومین نمایشگاه دستاوردهای پژوهش و فناوری و فن بازار 
اشاره کرد و ادامه داد: در گذشته این نمایشگاه ها به صورت جداگانه 
توســط وزارت علوم و معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
برگزار می شــد که برگزاری همزمان این ۲  نمایشگاه در چند سال 
گذشــته نشــان دهنده تعامل خوب وزارت علوم و معاونت علمی 
اســت.رییس نهمین دوره نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهی 
ایران ســاخت با بیان این که نمایشــگاه تجهیزات ایران ساخت از 
سال ۹۲ در حال برگزاری است، اظهار داشت: فروش قطعی هشت 
دوره قبلی این نمایشــگاه بیش از هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان با ۳۵ 
درصد حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و استفاده 
اثر اهرمی خریدها دولتی بوده است.بهشــتی افزود: در دوره هشتم 
نمایشگاه  فروش قطعی شــرکت های شرکت کننده ۳۲۵میلیارد 
تومان با حمایت ۱۱۶ میلیارد تومانی معاونت علمی بوده است.وی  
گفت: حمایت های این معاونت علمی از نهمین دوره این نمایشگاه 
همانند دوره های قبل است، سطح حمایتی معاونت علمی ریاست 
جمهوری از محصولات ســطح یک ۴۰ تــا ۵۰ درصد، محصولات 

سطح دو ۲۵ درصد  و محصولات سطح سه نیز ۱۰ درصد است.
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ناســا در آستانه گشــودن پنجره ای 
جدید رو به جهان هستی است. ناسا قصد 
دارد در ماه جاری میلادی)۲۲ دســامبر 
مصادف با اول دی ماه( تلســکوپ بسیار 

پیشرفته "جیمز وب" را راهی فضا کند.
به گزارش ایســنا و به نقل از بیزینس 
اینســایدر، از ســال آینــده میــلادی 
اخترشناســان خواهند توانســت به جو 
ســیاراتی که در اطراف ســتارگان دور 
می چرخنــد نــگاه کننــد و پیامدهای 
شــدیدترین برخوردهای اجرام کیهانی 
را تجزیــه و تحلیل کننــد و بیش از هر 
زمان دیگری به گذشته جهان پی ببرند 
و دلیل این امر نیز این است که تلسکوپ 
فضایــی جیمــز وب)JWST( اکنون 
آماده پرتاب اســت و منتظر است تا سوار 
بر موشــک خود در گویان فرانسه راهی 
فضا شــود. این تلسکوپ سوار بر موشک 
"آریان ۵" از پایگاه فضایی گویان فرانسه 
به مدار خواهد رفــت. آخرین رصدخانه 
فضایی ناســا تلســکوپ فضایــی هابل 
اســت که در ســال ۱۹۹۰ پرتاب شد. 
ایــن رصدخانه نیز ماموریت بررســی و 
ثبت تاریخ ۱۳.۸ میلیارد ســاله کیهان 
را برعهده داشت. هابل همچنان در حال 
رصد کیهان اســت و ناسا امیدوار است تا 
چند ســال دیگر، احتمالا تا دهه ۲۰۳۰ 
نیز بتواند از آن اســتفاده کند. تلسکوپ 
فضایی هابل پروژه ی مشــترک ناســا و 
آژانس  فضایی اروپا و کانادا اســت و بیش 
از ســه دهه به رصد فضا پرداخته است. 
این تلســکوپ بیش از ۱.۵ میلیون رصد 
انجام داده و بیش از ۱۸ هزار مقاله علمی 
براساس داده های آن منتشر شده است. 
هابل با ســرعت ۲۷ هزار و ۳۰۰ کیلومتر 
بر ســاعت مدار زمیــن را دور می زند و 
در فاصلــه ی ۵۴۷ کیلومتــری زمیــن 

قــرار دارد. این تلســکوپ در ماه آوریل 
ســال ۱۹۹۰ از پایگاه فضایی کندی در 
فلوریدا به فضا ارســال شد. گرچه هابل 
نیز توانسته به خوبی به رصد فضا بپردازد 
اما وب برای رصــد دقیق آنچه در اعماق 
هســتی در حال رخ دادن است، طراحی 
شده است.ناسا با همکاری آژانس فضایی 
اروپا و آژانس فضایی کانادا، دهه هاســت 
در حال کار بر روی این تلسکوپ است و 
بیش از ۱۰ میلیارد دلار برای ساخت وب 
هزینه کرده است. گفتنی است طراحی 
جیمــزوب در ابتدا در دهه ۱۹۹۰ مطرح 
شده بود و  هزینه ای ۵۰۰ میلیون دلاری 
نیز برای ســاخت آن در نظر گرفته شده 
بود اما طراحی مجدد و تاخیرهای پی در 
پی، هم هزینه ساخت آن را افزایش داد و 
هم تاریخ پرتاب آن را به تعویق انداخت.

چند ابزار علمی بسیار پیشرفته برای 
تلسکوپ فضایی جیمز وب در نظر گرفته 
شده اســت. برای مثال ابزار مادون قرمز 
متوســط برای تهیه تصاویر شبیه هابل 
از کهکشــان ها، دنبالــه دارهــا و اجرام 
آسمانی ســنگین توســط کنسرسیوم 
اروپــا آماده شــده و در ســال ۲۰۱۲ به 
ناسا تحویل داده شــد. دوربین فیلتردار 
 FGS-TFI مجهز به حسگرهای دقیق
بــرای تصاویر با وضوح تصویــری بالا از 
سایر اجرام آســمانی نیز توسط آژانس 
فضایی کانادا ساخته و سه سال پیش در 
اختیار ناســا قرار گرفته است. تلسکوپ 
"جیمزوب" بــه افتخار "جیمز ای. وب" 
که از ســال ۱۹۶۱ تــا ۱۹۶۸ به عنوان 
مدیرناســا مشــغول به کار بوده و نقش 
مهمــی در برنامه فضایی آپولو داشــته، 
نامگذاری شــده است.پس از پرتاب، اگر 
همه چیز طبــق برنامه پیش رود، جیمز 
وب شش ماه را صرف باز کردن و تنظیم 

خود خواهد کرد و ســپس در مداری در 
فاصله یــک میلیون مایلــی زمین قرار 
خواهد گرفت. آنــگاه می تواند عملیات 

بازنویسی تاریخ کیهانی را آغاز کند.
هدف اصلی این تلســکوپ بررســی 
تکامــل  و  شــکل گیری  چگونگــی 
کهکشان ها پس از بیگ بنگ است و قصد 
دارد با نگاهی به اعماق کیهان تصاویری 
از اولیــن کهکشــان هایی کــه تاکنون 
شــکل گرفته اند، ثبت کند. دوربین های 
فروسرخ این تلسکوپ به قدری قدرتمند 
و دقیق هســتند کــه می توانند حضور 
یــک خرزنبــور را از فاصلــه ۲۴۰ هزار 
مایلی)فاصله بین زمین و ماه( تشخیص 
دهنــد. وب همچنین به اخترشناســان 
کمک خواهد کرد تا اسرار جهان را درک 
 Klaus("کننــد."کلاوس پونتوپیدان
دانشــمند   )Pontoppidan
ماموریــت جیمز وب از موسســه علمی 
تلســکوپ فضایی اخیرا طی یک نشست 
خبری گفت: وب قدرتی شــگرف برای 
آشکار کردن موارد غیرمنتظره جهان به 
ما دارد.ناسا انتظار دارد که این تلسکوپ 
حداقــل برای یک دهه اســرار کیهان را 
بررســی کند. پونتوپیدان گفت که این 
تلسکوپ در اولین سال حضورش در فضا 

قرار است کارهای مهمی از بررسی مریخ 
تا بررسی کهکشان های باستانی را انجام 
دهد. در ادامــه به توضیح چند ماموریت 
مهم که این تلســکوپ پیشــرفته انجام 

خواهد داد، پرداخته ایم.
همانطــور کــه یــک تلســکوپ به 
دوردســت نگاه می کند، به گذشته نیز 
نگاه می کند. دلیل ایــن امر نیز زمان بر 
بودن فرایند حرکت نور است. برای مثال 
وقتی به خورشــید نگاه می کنید، نوری 
را می بینید که این ســتاره هشت دقیقه 
پیش ساطع کرده اســت. وقتی هابل به 
کهکشان های دوردســت نگاه می کند، 
نور میلیاردها ســال پیــش یعنی ۴۰۰ 
میلیون سال پس از بیگ بنگ را می بیند.

 Amber("اســتراون "امبــر 
Straughn( دانشمند تیم جیمزوب 
ناســا نیز گفت: ما یک داســتان ۱۳.۸ 
میلیارد ســاله داریم امــا موضوع چند 
پاراگراف کلیــدی را در همان فصل اول 
داستان از دست داده ایم. جیمزوب برای 
کمک به ما در یافتن اولین کهکشــان ها 
طراحی شــده اســت.انتظار می رود وب 
کهکشــان هایی را که زمانــی که کیهان 
تنها ۱۰۰ میلیون ســال قدمت داشــته 

است، شناسایی کند.

نمایشــگاه »بعدی کیســت؟« که به 
تازگی در آلمان برگزار شده، راه حل های 
خلاقانــه معماران سراســر جهان برای 
مشــکل بی خانمانی را برجســته کرده 
است.به گزارش ایسنا، نمایشگاه »بعدی 
کیســت؟« که در موزه معماری دانشگاه 
فنی مونیخ برگزار شده، هدفش این است 
که نشان دهد در کنار اقدامات اقتصادی 
و اجتماعی، معمــاری نیز می تواند نقش 
قدرتمنــدی در رســیدگی بــه بحران 
بی خانمانی داشــته باشد.بی خانمانی در 
ســال های اخیر در ایالات متحده آمریکا 
و بســیاری از کشــورهای اروپایی رو به 
افزایش اســت. بر اســاس سرشــماری 
پناهگاه های بی خانمان شــهر نیویورک، 
تعداد افرادی که در پناهگاه های شــهر 
می خوابنــد از ســال ۱۹۹۰ بیش از دو 
برابر شــده اســت. تعداد افرادی که در 
خیابان هــای لنــدن زندگــی می کنند 
نیز بین ســال های ۲۰۱۸ تا ۲۰۱۹، ۱۸ 
درصــد افزایش یافته اســت. همچنین 
این مشکل در کشــوری مانند آلمان نیز 
علی رغم مزایای اجتماعی نسبی افزایش 
داشته اســت.در کنار مدل های معماری 
و فیلم هایی درباره بحــران بی خانمانی، 

نمایشگاه »بعدی کیست؟« شامل مروری 
کلی از مشــکلات ناشی از بی خانمانی در 
شــهرهای مختلفی مثل مسکو و توکیو 
اســت. در بسیاری از کشــورها افزایش 
بیکاری ناشــی از شــیوع ویروس کرونا 
تعداد بیشتری از مردم را وادار به زندگی 
در خیابان هــا کــرده و از طرفی تحمیل 
قرنطینه ها نیــز برای بســیاری از افراد 
موقعیت های پرمخاطره ای را ایجاد کرده 
است.مســئله بی خانمانــی در آمریکا به 
نسبت اروپا پررنگ تر است. برای مثال در 
لس آنجلس که ۴ میلیون جمعیت دارد، 
در سال ۲۰۲۰ ،۶۶۴۳۴  نفر بی خانمانی 
را تجربه کرده انــد. مقام های مونیخ می 
گویند در این شــهر که یک و نیم میلیون 
نفر جمعیــت دارد، حــدود ۹۰۰۰ نفر 
 Star .در پناهگاه ها زندگــی می کنند
Apartments، یــک مدل مســکن 
بــرای افرادی کــه ســابقه بی خانمانی 
دارندسرپرســت این نمایشگاه در گفت 
وگویی درباره بحــران بی خانمانی گفت: 
»بی خانمانی بســیاری از شکست های 
جوامع به ویژه در حوزه مدرســه، عدالت 
و مســکن را مشــخص می کنــد.«وی 
همچنین اضافــه کرده اســت: »ما نیز 

بخشــی از این بحران محسوب می شویم 
اما در عین حــال می توانیم بخشــی از 
پایــان خیلی چیزهــا نیز باشــیم.«در 
بســیاری از موارد ســاخت مسکن برای 
افراد بی خانمان با مشکل کمبود بودجه 
مواجه اســت که نیازمنــد راه حل های 
معمــاری خلاقانه و یا اســتفاده از مواد 
اهدایی برای صرفه جویــی در هزینه ها 
اســت. به هر حال اما به نظر می رسد که 
معمار نمی تواند کار یک روانشــناس و یا 
مددکار اجتماعی را انجام دهد بلکه صرفا 
می توانــد چهارچوبی را برای حل بحران 
بی خانمانی ایجــاد کند.تحقیق در مورد 
شــرایط بی خانمانی در ۱۰ شهر آلمان 
در طرحی توســط کاترین گیلمور ارائه 
شده اســت.یکی از پروژه هایی که در این 

نمایشگاه به نمایش گذاشته شده است، 
ساختمانی به شــکل مار در فرانکفورت 
اســت کــه بــرای جایگزینــی یکی از 
بدنام ترین پناهگاه های اضطراری آلمان 
ساخته شده اســت. ساختمان جدید اما 
چشم نواز است و نمای رنگین کمانی اش 
آن را تبدیــل بــه یک نقطه برجســته 
معمــاری غیرمنتظره در ســطح شــهر 
کرده اســت.به گزارش ایسنا، نمایشگاه 
»بعدی کیســت؟« که تا ششــم فوریه 
۲۰۲۲ ادامه دارد، شامل مجموعه آثاری 
از معماران کشــورهای مختلف اســت 
که تــلاش دارند تا مســکن های زیبایی 
برای افــراد بی خانمان بســازند و از این 
 طریق چهارچوبی بــرای حل این بحران 

ایجاد کنند.

 ساخت دستگاهی برای کاهش فرسایش
 میراث گرانبهای خاک در بخش کشاورزی

گروهی از مهندسان یکی از شرکت های دانش بنیان دستگاهی را اختراع کرده و به 
ثبت رســاندند که علاوه بر تثبیت خاک بر روی زمین، قادر است با ایجاد حفره هایی بر 
روی خاک، باعث محبوس شدن آب باران در درون زمین شوند و این فرآیند از فرسایش 
و شســت و شوی خاک توسط آب جلوگیری می کند.حیدر خاوری دهقان، مدیر عامل 
این شــرکت دانش بنیان در گفت وگو با ایسنا از طراحی و ساخت ماشین آلاتی در حوزه 
کشاورزی خبر داد و گفت: این اختراع توسط مهندسان این مجموعه دانش بنیان در اداره 
کل ثبت اختراعات کشــور به ثبت رسید.وی طراحی و ساخت این دستگاه را به منظور 
کاهش فرسایش خاک ناشی از آب و باد دانست و اظهار کرد: آب مایه حیات و خاک بستر 
این مایه است؛ از این رو ما با استفاده از روش های کارآمد نباید بگذاریم که باد و سایر عوامل 
طبیعی خاک را پراکنده کرده و موجب فرســایش آن شود که در این مسیر روش هایی 
که می تواند منجر به تثبیت خاک شود، می تواند موثر باشد.خاوری دهقان خاطر نشان 
کرد: این دســتگاه علاوه بر تثبیت خاک بر روی زمین با ایجاد حفره هایی بر روی خاک، 
باعث محبوس شــدن آب باران در درون این حفرات شــده و این فرآیند از فرسایش و 
شست و شوی خاک توسط آب جلوگیری می کند.مدیر عامل این شرکت دانش بنیان 
استهلاک شدید ماشین آلات کشاورزی را از دیگر چالش های موجود در بخش کشاورزی 
ذکر و در این باره اظهار کرد: ناهمواری های ســطح زمین های کشاورزی در اثر استفاده 
از گاوآهن های یک طرفه و ســنگلاخی بودن زمین های کوهپایه ای و استهلاک شدید 
تجهیزات تسطیح باعث تحمیل هزینه های سنگین به کشاورزان شده است و همچنین 
در مرحله برداشت با کمباین اگر سطح زمین صاف نباشد، کمباین دار مجبور است برای 
جلوگیری از شکستن تیغه کمباین، علوفه را از ارتفاع بالاتری بچیند.وی این امر را موجب 
هدر رفتن علوفه دانســت و ادامه داد: علاوه بــر آن در زمین های دیم در هنگام بارندگی 
پس از استفاده از تســطیح کن ها به علت صافی خام، عمل آبشویی و فرسایش آبی نیز 
رخ می دهد.مدیر عامل این شرکت دانش بنیان  گفت: این دستگاه علاوه بر آماده سازی 
بســتر بذر، از هدر رفتن توان تراکتور نیز جلوگیری خواهد کرد.   وی با اشاره به جزئیات 
این ماشین، آن را دستگاه تسطیح کننده زمین های دیم به همراه غلتک نگهدارنده آب بر 
روی سطح زمین دانست که ناهمواری سطح زمین های کشاورزی را در اثر استفاده از گاو 

آهن های یک طرفه و سایر دستگاه ها برطرف می کند.

 حذف فلزات سنگین از آب و فاضلاب 
با بهره گیری از فناوری نانو

 محققان دانشــکده مهندسی شیمی دانشــگاه صنعتی امیرکبیر موفق به ارائه 
روشــی جدید برای تصفیه آب و فاضلاب با استفاده از فناوری نانو شدند.به گزارش 
دانشــگاه صنعتی امیرکبیر،  میترا بیات دانش آموخته دانشگاه صنعتی امیرکبیر و 
مجری طرح »تولید نانوســلول های گالوانیک بــرای تصفیه آب و فاضلاب« گفت: 
محدودیت منابع آبی، روند افزایشــی جمعیت و رشــد ســریع صنایع در کشــور، 
ضــرورت تصفیه فاضلاب ها را بیشــتر از هر زمان دیگری نمایان کرده اســت.وی 
افزود: با افزایش هرچه بیشتر ملاحظات محیط زیستی، فناوری های نوین از جمله 
فرایندهای بر پایه نانو توجهات بیشــتری را به خــود جلب کرده اند.  دانش آموخته 
دانشــگاه صنعتی امیرکبیر ادامه داد: در میان روش های مختلف تصفیه، نانوذرات 
آهن با داشتن ویژگی هایی چون مساحت سطحی زیاد، واکنش پذیری بالا در برابر 
تعداد زیادی از آلاینده ها و ظرفیت جذب فراوان به همراه پایداری مناسب به عنوان 
یک راهکار نوین و موثر معرفی شــده اند. با وجود عملکرد مناســب نانوذرات آهن، 
مطالعات بر روی بهبود عملکرد آنها ادامه دارد.بیات خاطر نشــان کرد: رشد صنایع 
در کشــور موجب تولید حجم بالایی از فاضلاب های صنعتی شده است که تصفیه 
آنها نیازمند توجه و اقدامات جدی و عملی است. فلزات سنگین که یکی از خطرناک 
ترین آلاینده های موجود در فاضلاب های صنعتی هستند، به عنوان آلاینده هدف 
در این پروژه انتخاب شــدند تا حذف موثر آنها توســط نانــوذرات، گامی در جهت 
محافظت از آب و خاک و ســلامت انسان و ســایر جانداران باشد.  وی درباره پروژه 
خود در دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: در این طرح نانوسلول های گالوانیک بر پایه 
نانوذرات آهن تولید و ارتقا داده شدند و در  نهایت قادر به حذف کامل فلزات سنگین 
بودند.این محقق با بیان اینکه روشــی که برای بهبود نانوساختارهای در این پروژه 
استفاده شده است، ترکیبی کاملا جدید و فاقد مشابه داخلی و خارجی است، عنوان 
کرد: در این پروژه، در ابتدا مطالعات جامعی روی نانوساختارهای بر پایه آهن و روش 
های بهبود آنها صورت گرفت.وی گفت: از آنجایی که این نانوســاختار بهبود یافته 
عملکــرد موفقیت آمیزی را در حذف کامل فلز ســنگین و ترکیب دی نیتروتولوئن 
از خود نشــان داد، در ادامه قصد داریم به بررسی پتانسیل حذف سایر آلاینده های 

اساسی در فاضلاب های کشور بپردازیم.

چرا مسکن بی خانمان ها نباید زیبا باشد؟

تلسکوپ "جیمزوب" در سال اول به کاوش چه چیزی خواهد پرداخت؟

شمارش معکوس تا پرتاب بزرگترین و قدرتمندترین تلسکوپ تاریخ


